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LOS ANGELES, CALIFORNIA, WEDNESDAY, AUGUST 18, 1971
9!35 AM.

{The following proceedings were had
at the bench outside the presence
of the jury:)
EHBICGUnm; Gantlemen, now, wa ars going to have trouble
wlth the court which is trying Manson. They want all of our

‘extiibita, and I won't give them to them at this tima.

Judge Choate is a very fine man in every sense of
the word, He 1ls very courtsous and kind.

Yesterday I gave hinm, only after talking with you
£wo counsel. I issued the order ta relaase certain exhibits
because tliey can't move until. ﬁhay hava these exhibits, some
of them which we hawa htras f

How, thax want all of oun’cxhibitse ﬁnd’ I naid
the answer is "No." ¥We aée tunﬂing thil courtroom hera. 80’
I want to talk to you before I releasa anyﬁhing.

I should talk to you genﬁlem;n; and I will not
arbitrarily throw these out'hheapga quxﬁ£1iffind ourselves
with tha dooy locked and no exhibits to go by, vou sae. -

I don't know what they want until they specify.
Then I am going to talk to you bacause we have priority on all
of this, and see if they release them, If they can’t, fine,
but they must work in unison with us which I think they will.

But I must tell you becauss I want Frank to tell
them no more exhibits go out until we authorize it and get

tham back 30 we can proceed here,
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MR, XATZ: Yas.

MR. WEEDMAN: I will just merely submit the matter to
your Honor's sound judgment. |

THE COURT: Wall, I won't move, it is a joint matter,
and of coiivse I want to cooperate as much as possible, and
you do to. But we should know where we stand before I start
releasing anything because if I am not caution the first thing
we know we can't move at all,

MR, WEEDMAN: Thatt's right. It could happen.

THE COURT: So 1f they will s;mcify what they want I will
call you gentleman to tho bunéﬁ and if it is okay, out they

A ]

qo. : .
MR, WEEDMAN: I queu the reab:d uhould roﬂ:ect ‘that I
apoke with Judge Chonte ynt.arday. B

THE CO!JRTg I told hinm to rﬁ;ng you.

MR, WSEDHAH : Yes, Thai:'s r:lqht. And thon I callad back

~and I spoke with your clerk, ¥r. Hogan, _rindicntimj that we had'

no objection to releasing exhibits 1 through 20 at this time,
THE COURT: Pine.
MR. WEEDMAN: I just want to say that for the racoxd,
THE COURT: I think you were called, too,
MR. RATZ: Yes. Well, I was present in chambers with
Judge Choate at which time X indicated I would fully cooperate!

and indicated to him I did not object to the raleass of

exhibits 1 through 20 at that time.
THE COURT: Well, all right.
Row, I won't release until I talk to you bescause
I don't want to move unilaterally,
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A'b'afmre I rast,

MR, XATZ: I would 1ike to apprise the court that as soon
as the Peopla conclude their case in chief, which may be today
or tomorrow I think at the latest, we are going to ask
obviously before resting that all exhibits be received into
evidence at that time, We are going to have all of our
exhibits hexe.

I know that counsel :l.iz prder to have an orderly

-

racord agraes with me. .Wq,wj.l.fli qxéa{:as as to aach exhibit
geparately in their prop;x;* fiul&r.tcul sequence after which X
will ask the exh:l'.bit':s" f;a papsed "t‘o j:ha' lj‘ury fox fh}gc:l.g perusal
THE COURT: The first step, Wwe hays got ta' have every
exhibit here. e
 Mr. Hogan, AR
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THRE CLERK: Yes.

THE COURT: 'The People may rest today, perhaps later
today or tomorrow, and we havé to have evary exhibit in this
case here because there will ke a férmal offer that they be
admitted in evidence as plaintiff's exhibits and they have to
be right here on the counsel table at the time.

I'w telling you that so that you can start in to
tell -- what Qepartment is that?

THE CLERK: 106.

THE é0§RT; we that wa will need‘them, Prank -~ they
have our exhibits 1 through 20-H?

THE CLERK:; Yes.

THE COURT: You might start to bug them on it right now,
iflyou can,

Let's go ahead.
(The following proceedings were had in
open court.)

THE COURT: People versus Grogan. We have the defendant,
we have both counsel right here at the counsel table.

You can bring in the jury, Sheriff, if you will.

PAUL CROCKETT,

A

resumed t@afagip&.

. E&E'ééﬁR${, You have pe?n,swqra.,State your name again.

Ll g" 3.~

b gme svr_ig;za%:sé.-, Ny namé ;g_'~p$:;i- Crockett.
(mhavfoylowing proceedings were had
Withi; th;ypiébéhépfand hearing of the
jury.)

53 ) S .
T 1 “ Al
v Far = ' L3
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or you ate in the piaséhﬁ*tiﬁé

THE COURT: Now we have all of our regular jurors, plus
the three alternates, in court.
You may proceed, Mr. Weedman.

MR. WEEDMAN: Thank you, your Honor.

CROSS EXAMINATION (Continued)

' BY MR. WEEDMAN:

- Q boes the expression, Mr. Crogkett, "coming to now,"

" have any partioular meaning or significance to you?

A To me?

4] Yes, s8ir.

A | Yes, it does.

o what does “goming to now* mean, Mr. Crockett?

A it means that you are not living in the past, you

'} don't have .any mental pictures that you are looking at from the

past or the present -— I mean, or in the future. In othier
ki

words, vou are existing at the moment, or living.

Q ﬁdo?ingaﬁo now™ means that you are existing at the
momcht?; &
A Ih'éﬁgeraworas;;ycu§fﬁ&bquﬁh of the past and your

: » L RS S s 4 st i i E
_ thoughts of the future atre out of the wiy, and you ars existing

.
a7y
r ?3,35

G Is thik &'atété'which. in terms of what we are
talking about, ik an unusual statefiér‘a person to have?

A Well, if a person is prone to daydream and such as

t that, they don't f£find it very easy.

Q Aand in terms again of explaining this phrase,

: ‘econing to now,” do people in that sense live in the futuxe or

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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- exigt in the future in some way?

F: they can, yes, by daydreaming about what they are
going to do tomorrow.
Q So thaey don't# literally live in the future, of

1 eodrse, but thelr mind ix on something otlier than the present,
is that the idea?

A That is what I think the understanding of it is.
Q Is this a technicsal phrase, if you will, found in
Bcientology?
A x think you find it in psychology, also,.
Q Well, is it fbunﬁ in Sclientology as a technical

| term, a teorm of art?

X 1 would say that it is in Scientology, I know that.
Q Would it be falr to say that you first heard this

phrase as part pfﬂyduf studies or learning in the area of

| scientology? ff'i
) A’ Ho« >
”‘* I : 401 . |i’;§.,!’: P
< Q Whpn‘ydh tcll us that' this phrase is found in

| Scientology, can you tell us whgre it is found in Scientology?

MR. KATZy Objectiona Immaterxal and irrelevant.
THE QOUsz Read the q?gstion¢‘please.

(The reaora*wéélread.by the reporter

as Tollows:

"0 when you tell Qs that this phrase is
found in Scientology, can you tell us where it is
found in Scientology?")

THE COURT: I will aus£ain the objection. Sustained,

MR. WEEDMAN: Your Hondr, may I approach the bench, then? -
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| attack the credibility, of cou

THE COURT: Read counsel's statement.

{The record was read by the réporter

as follows:

"MR. WEEDMAN: Your Hornor, may I approach
the bench, then?")
THE COURT: Well, of course, you can if it is material.

. Dossn't the rxuling cover it, Mr. Weedman? ‘

MR, WEEDMAN: I would like to ﬁake a record, your Honor.
THE COURT: All right, better coma in chambers.

{The following proceedings were had in

qhambtté, outside the presence of the jury.)

THE COURT:. ku»he'ara in charbers, the defendant and
4 ' ?lfr"
coungel, "« '
ety
A Probahlg,yanfﬁgr of proof,.I guess, would be the

£ e

-y

- b

| best mathod,ti-5ff i L;f’:'* D e

MR, WEEDMAR: Your Honer, -my guestion really seeks to

rYue, of this witness' testimony

- that ny client confessed, -oxr at least he overheard a confession,
: oy e A < )

| whatever the case may hév-as éo kiiiing Shorty Shea.

The term “coming to now" has been a term which we
have hear& in connection not only with ny client's purported
confessions, but also in connection with Charles Manson,

We take the position that it is very likely that
this term, “coming to now,” is a term that was well known to
Mr. Crockett because of his background in Scientology before he
aver met Charles Manson and long béfore he ever mét my client.

Ve take the position that "coming to now™ is an

expression, and we will produce evidence, and we will produce
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 evidence certainly on the defense, is an expression which is

not known to my client, it is ndt an expression that my client

| has used or would uae; that it is a term which is unique to
i Secientology, not to general psychology, and we suspect that
| this witness, 1f X am permitted to probe this matter, may well

concede that he was well aware of this particular term, had

used this term long before any meeting with Charles Manson or

| any meeting with my client.
RH 3 M

ﬁﬁ. ﬁamz; Your Honor, may I respond té that?

‘.
.‘J'*.

THE GQUEE- Ybs.: Go ahead; : i o
MR. KATZ: T have no objection once again if Mr. Weednan

| inquires of ur. Crﬁckatt.whemhqﬁ¢or not he was in the habit of

using this phraseology, ”ebming to naw,“ whether he was familiar

with the concept cf suéh. But to go into particular aspects
- of Scieéntology would be irrelevant and irmaterial and would

I causeé us to have a trial within a trial, i.e., a trial concern~

ing collateral issues which would unduly protract and prolong

| the trial.

CieIODriVB.MARCHIVES
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Now, the evidence is clear, at least according to '

our witnesses, that the phrase "coming to now" was used hoth
by Mr. Grogan and Mr. Manson, and there is evidence to show
that Mr. Manson was arn eclecgtic Qerssn, that is, that he
borrowed phrases frbﬁrmqpy'@g£losophies and many sources and
apprnpriated them . to*his cwn.usa in connection~with the
fulfillment of hia philosophg and the arbiculgtion of it.
And in that connection, I can’t see how it, is ‘raterial if
Manson, for example, drew fzom SGigntclogy aﬁd used the
phrasgology *coming to now" for h%"oﬂf*?9§9?"éf ;ﬁu have.
shown that the fanmily ig & unit and acted in concert.

THE COURT: I have & serious question about the
materiality of it, I think we are drifting from the basic
isaues hare,

I would be inclined -~ Is there an objection made]

MR, KATZ: Yax; that it would be irréelevant and immatarial
with respect to the present quastion.

THE COURT: I am inclined to sustain your ohjection.
Objection sustained.

MR, WEEDMAN: Your Honor, you know I have vexry little to
utilize in affective cross-examination of Mr, Crockett. our

pogition, of course, is that Mr. Crockett's testimony is
highly suspect.

THE COURT: Well, I think it would ba, too, if you warxe
to offar it as to what =~ what did Mangon say respecting who
killed shorty Shea. I think it would be very material
testimony, very much. But you haven't got to that point.

I caution again -=- I'm not trying to cut in on your
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I caution the question of attempting to bring that in by way
of cross-examination. I have a quéstion as to whather it is
proper cross, As your own witness, I would say "Yes.” And

that is my point.
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MR. WEEDMAN: Your Honor remesmbers then, of course, the
confarence ihat we had «-

THE COURY: Yes. A long conference,

MR, WEEDMMN: That we had anga?.

THE COURT: Yes, Lorn

MR, WEBDMAN: And 4 hav; got. frankly, arrived at a _
decision whether I am;qbing to,an Mr. Crockett ghnt gquagtion,|

‘ THE COURT: T would ga¢;¢ far as thia. x would hava no

objection -~ in fact I believe I have the ngthprity to do it
as & court, to take him in anﬁ.m&ﬁélfyﬁllﬁéil;'l don't want -
to appear partisan one way or the otgpfy*hut the question
could be asked out of the presanca of Eho jury and plaintiff
making his objection: ’

*Did you have a conversation with Charles Manson
such and such a date?

"Yas.

*Respacting the" -- just briefing it over as to
who, what was zaid about the death of Shorty Shea.

“Yes,

"What wax said?” _

Take it down in that transcript,

Row, the reason I am saying that is because in
fairness to you, or in fairness to the Paople, you call this
witness back, you don't want =~ I mean as a watter of right
you don't want o have him come on and say something entively

contrary to what all your indications are oxr the grand jury

indicatesn,

In other words, if it is down here it would be
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‘;ié unequivocally states that Charles ﬁ;ﬁaon did not name any
. | .;ms in connection with Charles Manson's purported eonfess.tdn;:

1600

followed up if you wanted in open court at a proper time as

to decide that for you.
N MR. WEEDMAN: I appreciate that gpportunity very much.

So I am not really terribly worried that he would |
changs that under the circumstances. |

THE COURT: I see. ’

MR, WEEDMAN: We also have his testimony before the grand
jury basically to that effect. So I don't think that he would
change it. )

THE COURT: I understand. ‘

MR. WEEDMAN: But T appreciate that opportunity.

Your Honor, in that connection -~ I am glad you
raised it because I propose now to laave that question copéen a‘sj
long a5 I van. I intend to have HMr. Crockett on the stand as
a defenzse witness, |

THE c.duan This is as your witness?

MR. WEEDMAN: Yes, your Honor.

THE COURT: Yes.

MR, WEEDMAN: If I eventunally decide to ask him this, then
of course I will utilize him.

The reason I am not going to go into it now is
because I am afraid that in the event that there is a convic~

tion 1n.-thi§ matter, T ax afraid that the ‘appsllate courts

=
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{ wonld then say that I had thereby mi.vea all of my former
| objections to lack of corpus delicti for homicide; lnck of

| to pBarbara Hoyt. -

| give up those points, possibly at least for a possible appc}a‘l. :

.| but from your standpoint, as a separate situation, would it not:‘

on as your witness?

~one fallow against the other. These are facts. If he said‘i»t,'

| gquestion.

. approach it from a differsnt direction and hope that it is not

| statement of a moment ago will gtand sufficiently for the - -

corpus delicti for the consp:lracy; ‘and any oquct:lon, propdr or|

not, to the raceipt in evidence of Charles Hanson 8 statenant

.

-

So T am not quite ready to 4o -~ not quite ready to|

- m

THE COURT: Yes, I understand.

Well, not arguing this case one way or the other,
from your standpoint be a more forceful presentation to put him

MR, WEEDMAN: Yes.
THE COURT: And.ask what was said?
MR. WEEDMAN: Yes.

THE COURT: These are factual mattérs. I am not advocating

it is entitled to go before the jury.
MR, WEEDMAN: It would have more force at that time.
THE COURT: I would still stand by my ruling on the last

MR, WEBDMAN: Very well, your Honor,
I know you will understand, and I will try and

objectionable, But if counsel objects then =— ‘
THE COURT: Thére is an cbjection as I understand. -

MR. WEEDMAN: And if your Honor rules then perhaps my _

- — -
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| crockett, the witness, respecting compliance with Spriggs, the|

. unavailability.

have to take place if Manson would refuse to testify, which

-counsel more than for me as a judge,

how to Tun a case, because you are just as capable as I axi,

eourtroom, the objectian iz made by Kanarek, objection sustainejd

j' and then it is demnstrated his inaccessibility,
L28 )

record in this area so we won't have to come back into

_
-

chambars again, —
THE COURT: Aall right. :'5 |

_ , Let me make one more point. I may be jumping
ahead. . -

But whz_xtavgi:'_ cun be ironed out ahead -~ back to
Spriggs case. .

rhnoretical;lif} Manson would have to be -- or
actually Manson would have to be called here, asked questions

80 as to demous!::ate innccesﬁibil,tty as & witness on the stand,
And then probably the technical procedure would

undoubtedly he weoilld and maybe very properly so, or his counsel
advize him not to anawer, and he would not answer ~- these are’

m@tters of policy, these ara ma_tters of decision for both
56 you mustn't take it I am trying to tell anybody

I am posing what I am thinking about.

For me as a judge to hear, it won't"nakﬂ any
difference if Manson is out there or Kanarsk is out there or
20 other lawyers, that wouldn't affact the legal peint. What |
doas Crockett say. But what the sffect of Manson in the

-

Then call Crockett, whether it would help the Paople

-

.
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AN Y

" merely the procedural steps took place.

- ~p;3.a-§!ﬁ [ 3 ‘ ' ' .‘ Y s

: to‘ hava hi.n there just by inference or not or the defendant,

" T pose a serious question that maybe a stipulation respecting--
| 30 that no points would be waived -~ a 'stipulgtion to the

- | wffect that it may be deemad tl'mt*nansggwas called, that
objections wers made, the shjectfon sustained,
Stipulating to the propriéty of ‘the background, . |-

I will ;;kq ny tulingo’

-q-_/—

| then in that way. Any objections can_be overruled, the People

could cbject, -m-ly aré not bound by 31%\:1&11;9 to the
ultimate fact. mrely ta the ro«:edu:al nt;opn that have taken

-
o e

r———
AaT—

How, that'. is mthing ;m,urwant to think ahout‘ o

( -

e e (IS

nn. ‘HEEI)HAB: 0of ooursa 1t‘~i:s«agmabh with“m,\hutnit K

---._,,,__'”.‘

TE . -

may not be agreaablc with Jur, Xatz.

—

- i

THE COURT:

'r.hat is ancrl:hor tn:lng thare.

Those are

S - "—-s- f
- I uay that what-.her *uhese are your decis:l.ons, -

things for you to decide abaut;

whether it wuld help yon or no&*:«n A mttu: of po:l.i.cy, what
the jury might t.h:lnk or;thoyeniqht not th:lnk I dou't know.

~

S

_ Those are’ 'your decisions.

-
. . v
ce . -, W
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MR, KaTZ: Well, I don't see any problem, youxr Honor,
simply because Mr. Manson cannot be called in front of the jury
presumably until it was determined that he was going to testify

freely and voluntarily. Therefore, the proper pracedure is

| to pall Hr. Hanson, if at all, out of the presence of the jury
| and in the presence of Mr. Kanatak he asgerts his privilege in
| self»mcximimtipn, R

THE COURT: Thnt takcs stipulatian.

MR. KATZ: it aoenn't taka a stipulation at that point.
It is factually supported 1n the record at which time Mr. Manson
would nevey appearvin front of the jury. &o I don't see the
problem.

THEE COURT: Well, I would disagree with you. I would say

. that the procedure —~ the jury is entitled to pass on the

| eredibility of arnybody. They are to judge, and when you are
16 - |

speaking of any of those people who are witnesses that the
matter is a matter that -~ in a jury trial their presence is
entitled to bhe before the jury unless you stipulate to the
contrary.

MR. KATZ: ¥ell, we haven't reached that point yet.

So -

THE COURT: Well, I ¥now. It doesn't make any difference
to me. I am hexe to try tha case. But I sipmply pose the
guesgtion.

Well, you don't have to fight that one out now.

MR, KATZ: Yes.

Mk. WEEDMAN: All right.

THE COURT:  All right. Let's go ahead.
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(The following proceedings were had in
R ¢pén court in the presence of the jury.)

4
'

H:’J.‘ﬁEi"GOUR’l‘: We are back in the courtroom. All parties
i 1 . [ ) , - . ; )

are here. . .. ,* 7 - 1~

Sustained, S
Ask yéu;ﬁéx;fqﬁéﬁﬁion, Mr., Weedman,

Q BY ER.’FEfnnﬁﬂz hxe you telling us, Mr. Crockett,
that prior to meeting Charlas Manson and prior to meeting
members of the Manson family, you had never heard the phrase
*coming to now"?

A I 4id not say that.

Q Well, had you heard the phrase, "coming to now" ~=

and I am just seeking to clarify, of course --

A You mean “coming to now,” that particular phrase?
Q Yas,
A In that particular order? Not the context of

what you were saying?
Q Well, my question apparently is not clear to you.
And there is some confuslon.
Let's gee Lf we can stralght it out, Mr. Crockett,
I will withdraw the pending question.
e were speaking a moment ago of the phrase
"coming to now." And you explained what thig means.
A Yes.
Q And I believe you indicated to us that this was an
ekpiasaion or a phrase that had some particular meaning in

Scientology, and you went beyond that and said that you felt

‘or believed that it alse had some neaning from general
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¢

psychology. TR A

‘ Am:I’ébiiect so‘far?

A (ﬁoédiﬁg geh& afiirﬁiéively.)

"THE COURT: pon't nod your head.

THE WITHESS: Yes,

THE COURT: Thank you.

Q BY HR. WEED}M; Thank you, Mr. Crockett.

Now, do you now tell us -- yes or ndo -- that you
had never heard this phrase prior to meeting the Manson
fanily?

MR. KpTZ: Excuse me. Thera'is an cbjection on the
grounds of the latent anbiguity, that is, is he talking about
the cohcept of coming to now, or the specific words in their
goquence,. “ccﬁiug +0 now"?

THE COURT: First of all, I will take an answer yes or
ro., Then whither I rule is another situation.

. You ¢an answer yes or Nno.

PHE WITNESS: Which gquestion?

THE COURT:s All right,

fead the question. Then you can answer yes or no.

MR, WEEDMAN: Let me withdraw the question, your Honor,
if I vay.

. 9HE COURT: all right.

Q BY MR. WEEDMAN: When did you firast hear the phrase
‘coming to now“? |

A That's bettar.

The first time I heard it in that particular

phrase was with Charlie Manson.

D CieloDrive.comARCHIVES
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e L ,“ ‘.;’v i
f Coa. e '3

Q Ehd you heard a phrase similar to this phrase from
Sclentology?

A Not exactly that way, no.

Q Well, what would the phrase have been that yvou

| heard from Scientology?

A *present time."

Q "Present time"?

A You,

o} tiow, did you conclude —-- ox Btrike that.

‘Doas "present time" have the sawe meaning for you

- as “doming to now"?

A Esgentially the same, yes.

0 Who explained what "coming to now" means, if anyone,
to you?

A Chaxlie.

Q When waa that?

A Ihad a lot of conversations with Charlie.

Q Well, I am asking you when Charles Manson explained

. the phrase “coming to now" to you.

A Sometime in that time periocd when -~ not just one

ﬂ~time. but many, many times .,

He was continually using the phrase.

Q Had you ever heard my client use this phrase prior

A Had never had but one conversation with Clem out~

- #ide of this ohe that was when he and X were in this cabin
 that I was speaking of. |

Q@ Well, did he use that phrase "coming to now" during

sty vl CieloDrive.comARCHIVES
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’Hith Fou.

' overheard this conversation.

that preﬁious conversation that you had with him, meaning the
defendant?

a Not that I =-- that I recall at this moment.

Q All right.

' 50 this was a phrase, thén, that was used by
Charles Manson and used repeatedly, is that correct?

A Yes.

o And this was used by Charles Manson and used
repeatedly; was it not, prior to your overhearing this pur~
ported confession?

A Yes.

G FProm my olient?

Let me go back to that, go back to that conversa-
tion, if you will, wherein my client allegedly admitted killing
Shorty Shea. -

I had gathered from your direct testimony -~ this
is by way of a qﬁastibn -~ I gathered from your direct
testimony that this was a conversation that my client had had
Is that a mistaken impression?

A I pelieve that the whole siltuation wag that I

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q And in the == ‘
A And that he d.{d ai.-:‘atq to me parts of it.
0 - In the intemuning t:lm since you were last in

without any apparent provoration or reason merely lock in your

back to my client at th;s-spo:l};t?

court and testifying hava you pe:haps recalled any of the
persons who werae presem: m: t:hi.s conversation?

A The only part ‘that I recall is what Clem said to
me and that I was therc and that he was therxe. There were
other persons them. lmt. I don’t know who _they were.

o pid hemjunt dhen to turn in your direction and
make these statements about Short.y Shea?

A Yes. )

0 I take it that he didu't preface these remarks
with any other -- that is, he didn't prefacs this confession
with any other remarks to you?-

A No. |

Q In terms of describing what happened, did he Jjust |

direction and say in gubstance that he had killed Shorty Shea?

A Yas, _
Q And was that all he said to you?
A That's all. ' _
) vhat did you do thereafter, imnediately thersafter?
A Felt kind of dumb.
' 0 What aid you do? Did you walk away?
A Yes,
Q or did you do anything? - You didn't say anything

l NO. c 8 - .
N )_‘? iy

- il

P

‘" CieloDriveCOMARCHIVES
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b pid anyone else say anything: €0 him in apparent
response to his saying that he had killed Shorty Shea?
MR, KATE: Excuse ma, your Honor. I will object on the

| ground that it assumes facts not in evidence. Those weren't

| . the words of the defendant.

| 2HE COURT: Let me have the wording of the question.
{Thé gquestion was read by the reporter
as follows: | ,
*Q pid anyone else say anything to .
him in apgar;@ni: rasponse to his saying that he
" had killed Shorty Shea?”) -

‘MR, KA‘I:Z: If your Honor please, maybe it is a play on

ing people with knives and .cutting the head off of Shorty.

: “Those were the words. Row, ohvi-ﬁﬁ;ﬂy t"hp conclusion can be
drawn that he therefore killed Shorty Shea.
ig

Mayhe it is a technical point,- but I want to leave

- the recqx:d clear on that. S6 my objaction is that it is

THE COURT: Read it again, Mr. Repor:tat.l
" (The guestion was reread by the reporter
ag follows: | |
'} bia aﬁgqne .;é“’.lse say anything to
him in apparent response to his saying that he
had killed Shorty Shea?*)
| THE COURT: Overruled. You may answer the question.

I calls for a yes or no im'mr'er‘, I= the question clear now?

" CieloDrive.comARCHIVES
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. 1 ) THE wrmsés. Well ~-
. 2 | THE COURT: Do- you ﬂant him to read it again?
' 3 THE WITNESS: Read Lt again.
Ty | (The ques!:ion waa? reread hy the reporter
s | as foliows: ' - -
6 ' ) _'ﬁi& ;ﬁiﬁzn&"éﬁ:r@ gay anything to-
7 . - him in .'app.ai:m;w :e;;i'onse f!:.o- his saying th@i: he:

8 1. _had killed 8horty Shea?*)

9 | . THE WITNESS: No. .-
10 { o HR. WEEDMAN: That is all 1 have. ’lhank you, Mr, Crocketg -

1
mpEx 0| - ‘ REDIRECT EXAMINATION

B ) BY MR. XaTZ: | M ’

] ‘0 - Mr. Crockett, just so the record is clear, what
5 ;care the words that clm sald during i‘:h'is conversation
A6 “concerning the xilling of Shorty Shea? o

. 17 ‘THE QOUR‘M I t:‘hink.‘ that has been asked and answered.

) I‘Bﬂ * MR, KATZ: The problem is that counsel in his questioning'

| haw used the phrase "killing Shorty Shea,” and I want to know |
'20_: what the exact words were, your Hohor. _ ' |
2 THE COURT: That has been asked and answered. I thiik :lt:t
22 | haa been covered, unless you want the answer in ~~ I. think it .
23 has been covered.
# _What do you want to do, Mr. Weedman?

‘ 25 MR, WEEDMAN: Pardon me? |

- | THE COURT: Is theYe an objection? I think it has been
27

. [ - asked and answered‘mdhas been covered in dirsct examination.
b MR, KATZ: There is an ambiguity there, your Honor., I'm/|

2z < CieloDrive.cOMARCHIVES
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| please.

juat f:rginq to clear it up.

‘IEE COURTs Well, it would bring out the gonversation

. twice. That {s the effect of it.

MR, WEEDMAN: Your Honor; I have no abjection to it., It

I has been asked and answered, your Honor is correct, but I have |

“ ho :objeéi:icn to -Waei going through it again if he wants to.

THE COURT: Well, I may step in ~- let's see where ve go. |
Read the -qn-:t:.-.{m. and you listen to the question, "~_

{The question was read by thé reporter
as follows:
it Mr. Crockett, just so the reccrd
is clear, what were the words that Clem said
during this conversation concerning the killing
. of Shorty Shea?") A
SPHE -'('!'DURT: It has bHeen aa.kgdi an:”:l answered, cleariy.
MR, EATZ: Counsel is not objacting, your Honor. I'm

._.'asking penuission or leave of the court =-

u THE (:OHR‘I': It has been covered claarly on dimct. I
nade notes on it. Now, it gives. the Pecple two direct
examinations, I don't say that intentionally, but it does;

[. and the ‘defendant: may want to recross, vhich- he has a right to:‘

do, But it has been asked and answered.
I think I will make my own objection and suntﬁ:i.n

i, Sustained.

Q . BY MR. RKATZ: Then I would like to direct your
attention, Mr, Crodkett, to a specific answer which you
A.a,_ppareﬁﬁly gave on anday} August 16, 1971.

IVE.COMARC HIVES
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. W

‘clarify it, if Imay. I know wha’!: I am doing, if you will give

G\ i

[ Ao:E page 4495;: -

12 |

ko chop his head off£2" or what ald he say? Is your answer

4495,

You mean to say "I," or d:[,d he say *we,"™ or what?

Counsel, I direct your attention to page 4495,
THE COURT: You can gead-';it. Has it been read to the

. N

jm? : . s ' EI

-

MR, XKATZ: ‘There is an amr hara, your Honor. I want to|

me some leeway. - ]
THE COURT: Go ahead, .- -
e BY MR, KATZ: There was a question by me at the top

pra—.

-
.

*pDid Clem coni::lnua to talk?

"A Yes.”

And then tht question was:

"What else did he say?”

And then you said,

“He wouldn't die, so we had to chop
his head off.”

Now, I want to ask you one question with reference |

to the answer I just read: Did Clem say the words "so we had

there correct oxr is there an srror?
A He said "I had to.”

b ALl right., Now, I want to once again read the
answer that you gave on Monday, apparently. This is on page

*He said he wouldn'’t die, so we had to
chop hiz head off. - -
Did you just n.lsspeal: yourselsf at that time? Did

A He waid, "IJ" -

-
ot

~~  CieloDrive.cOmARCHIVES
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) So that is a mistake, "s0 we had to chop his
head off,"is that correct?

A Yes. That is what I sadid,’

Q That is coxééct?

A Yes;

] Yow, My. Crockett, between the recess, that is;

the time we concluded the proceedings on Monday, August 16,

1371, and until this morning, have you had an opportunity

 to listen to some of the tapes that Paul Steubexr made of you

on 12/19/69? ‘

MR. WEEDMAN: I'm going to object to that, your Honor.
That is not a proper question to ask this witness, If
counsel feels there is some rehabllitating necessary, let him -

introduce it, I'm not going to let the witness rehabilitate

himself.

THE COURT: Wait'a‘mihutaw Read the question, please.
(The xepoxd was read by the reporter
C o as fqllows‘

:= ile} ); Now, Hr.«erckett, between the
recess, tﬁgé is, the‘time we concluded the
proceedings on Honday,.ﬁugust 16, 1971, and
until this morning, have - you'had an opportunity
to listen to some of.theﬂtagé;.tﬁat Faul Steuber
made of you on 12/19/6972")
THE COURT: It would be immaterial, I think.
MR, KaTZ: All right. I will withdraw the question and

ask it another way.

0 You told Mr, Weedman, as best you recall, that

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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when Dave Steuber -~ and I erroneously referrad to him as
Paul Steuber -~ had some taped interviews with vou, you
thought that Watkins, that is, Paul Watkins, and Brooks |
Poston, were not present during the taping. Is that correct?
Is that what you told Mr. Weaedman?
A Yes..

Q 8ince thén have you had an opportunity to refresh ;-

youy memory to determine whether or not this iz a correct

statement? You can answer that yes or no, Have you had an

opportunity?
A Yes.
Q And now, as you think back independentliy on the

witness stand at this tlme, can you tell us whather or not
Mr. Watkins and Mr. quton and Mr. Juan Flynn were present
during your interviev with Dave Steuber in Decenber 1692

MR«szEDMAN I object to thxg line nt questioning, your|
Honor, nnless csunsel ip o;feriﬁg &t.tb impqach his own
witness. He has a right to Qo, that. But he has to take that
position. - ij? g ,?‘5

THE COURT: It uo&ld g0 to a lagal question of impeach-
went, 1f these questionsvgo in, aﬁd will so advise the
ju:y,

MR. KATZ: It doesn't go to impeachment.

THE COURT: ©On all these gquestions, it is for them to
page on the credihility of the truthfulness of the statements
of Monday ox at this time. I would advise them at this time
now, that it i8 up to them. I'w not passing on it. Whether

they are ox axen't, I don't know. Undér the new Coda, of
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course, a party way outright impeach his own witness if he
wants to. But it may have a materiality for impeachment if
the jury wants to accept it and question the oredibility of

the witness. That is what the law says.

MR, KATZ: Your Honor, I object. I'm sorry; I respect-
fully object to your use of the word "inpeachment.” I'm not
attempting to impeach the witness,

THE COURT: I'm telling them it is impeachment as &
matter of law. I ﬁon't care what you say. I'm saying it
amnuﬁtu to impaachmcnh for them. They can accept the Monday

© version ox thay can - pccapi the varsion now that he is about

]

to give: . -
i

(]

¥

MR Khﬁz . "That. is a. ¢crréat nyaﬁemgnt, and X have no
ohjection to th;téa" S {' S ?fitxf"

THE COURT: That is ﬁhnt I am aayinq. It is impeachnent
whether it is intended 86 or not, beaauna one of the state~
nents is correct and one i@;qung,fp;,else there is no need
to falk about it. Just stand on the one. You have a conflict
éhera for the jury, not for me -~ for the jury.

MR. KATZ: May the witness answer the question?

THE COURT: If you want the queation answaered, ask the
-qnestion;

MR. WEEDMAN: Your Eonor, counsel_again, though, is
insisting that this is not impeachpment, and -~

THE COURT: I'm saying it is impeachment.

MR, WEEDMAN: I'm sugygesting that I agrae.

PHE COURT: It goes to the credibility of the witness,

I so stata.
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| here now, vhei:her or not: you recall whcither Paul wWatkins and

MR. WEEDMAN: A}l right. I don't want counsel -~

THE COURY: I'm telling the jury it goes to credibility,
which statement is tzue, londay's statement or this statement.

MR, WEEDMANs Thank you, your Honor.

MR. RATZ: With irqferen.ca to this tape recording.

THE COURT: Go él;éhd.

Q ? BY, ER;- : ﬁk‘;"z: Fow, can you tell us as you sit
Juan E‘lynn and Broo)m “Po;ton were preadnt auring- at least one
of the inteérviews you had 'Witl:t'x Da,g?,.. Steubar on or about
Decerber 19, 19697 , L oo

A Yes, thay werey .

Q And on yonday when you testiﬁ.ea, had you remem-
bered that?

A I had made several tapes and I stated I didn't
really -~ I wasn't for sure.

Q All right., And have you talked with Steuber and
oﬁher pc_i"olicq officers on more than one occasion?

A Yes,

Q Was that both in the preseénce and out of the
prasence of the other people?

A Yes.

Q I believe you told Hr. Veedman that after receiv-
ing this $1100 you kept wost of it almost until a year after
you first received it, is that correct?

A A Yes,

Q And I believe in that connection you told

Mr., Weedman that you didn’t need the monéy. What did you mean

CieloDrive.coOmARCHIVES
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by that?

A What did I mean by that?

Q Yes. -

A mell. when z first got to Shoshona 1 didn't have
any monny at gll. me walked out of Death Vallay, or whatever

you.want ta call‘tha plgca, e and Brooku had walked from

\;t " e.‘ ‘ ‘J

| Barkﬁr Rﬁnch w5 PRI ;&

Q Can you answer my quaption?
J
A Go ahead. 1 - i
0 My qugption is, what diﬁ yqu mean by you didn't

need the noney when you told that to Hr. Weedman?
A Well, I wasn’t going anywhere, I didn't have
anything to do.
Q Did you thereafter get a job in Shoshone?
I sure did,
Have you heen working there ever since?
Yes. ‘
Is Shoshone a big town?
I think the sign on the highway says about 185

LA - B T

people live there.,

Q How, Mr. Crocketkt, can you just tell us a little
bit about what you aid in connection with mining gold with
watkins and Poston?

A Well, we ran up znd down the mountain and we had
little bags that we made out of pants,trousers, and such as
that, and we would f£ill then full of this oxe and then we
would tie it together and throw it across our shoulders and

haul it dowri.
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about 1500 feet hiqher than.the £loor, and so when I say

é Let's stop.. You gay you ran up and down a
mountain._ What kind of a mountain are we talking about?

A ﬁ The £bot of the trail at the eanyon at this
paxticﬁlar plaea wag &baut 2 mile and a halt, and I would say

-.n

|
running up and down the mountain, it - was pretty good, harxd

work. _ o=
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& - We had hack pmka that we strapped these little
" bags of ore on and cm:rled theu down by hand.,
| 0 - Who is- "we"? ;
a Brooks-Poston'and Paul Watkifs and myself.
0 'ﬂl;an Y*;\l 991':' s’m oﬁ the o‘:‘:& down to the hottom,

‘more than steeal ancasod, you kﬁw, lika a pot. tlwl: you would
':it on the floor and would tﬂm -anothar pi.cce of matal and
) brqak thn vock up until it was powdar, and then we would take

but I would . say approximatolysbout 6 cunces of gold, which at |

4626

Q All right, .
| - Now, did yoi1L- cam:y sonething on your backs?

atd ym: do somathing w.tth :li; 1n tryj.ng to reﬂm it?
A Ve took noxi:ars and peatlau. wh:tch m nothing

xagular gold pans aml pan it ont.

g Did yon :.l’n fact diatill some gold from the ore?
A Ve did, . ST '
i) _ How much gold did you get in this time period,

say, between tha end of May 1969, and say September, the end
of September 19697 ‘ "
B T Well, I didn*t iuve any scales to weigh it with,

this particular time I &till have about half of it and the

and I don*t know what he diﬂ with it‘. :

R  fhe pau:tnu::? What partnex: do gun haw uforsnm
Y 5 Btanley Bcrx:y. . _
Q I take it yovu u:e: no 1ongor partners with Stanley 1

Ber:y, is that mmct?
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0 Do you still have the gold?z
A . T still have it. ‘
9 Was this a money-making venture?
S No. It was aupﬁbl¢d to be, but it never turned ou{.
- that way., - ‘ ‘ |
9 Now, you. sa:ld, in describing Brooks Poston's

anything. Would you more specifically detail his physical
: oondi.tion, if you can?

‘mountain inatead of just walking a hundred yaxds and having
to sit down and rest.

W20 8

A Yes, T'm not partners with him any more,

[¢] Diid_ you ever send Paul Watkins to Las Vegas with
some gold? . o o

‘A Well, he tock some with him, he took this gold

with him, and he 1ivad at a friend's house, and then he forgut '
about it, and lo and hahold about thrae months latex this
guy brought it back.

physical condition te -Hr:..; Waedwan, that he just didn‘t do

A Hewasa't ca;:able Of it. He was in pretty sad
shape, ‘
© FHE fcom: ﬂh;n Yo;l ;ag *he ,” \;rhq do you mean?
THE WITNESS: DProoks Poston.
0 . BY MR. KATZ: Did that phynj;cal cqandj.i:ion ehange
after he begqn to votk ffor you?

A It st_u:g did..
H ' In what mannsr did it change?
A Well, he got so that he could gyo up and down the

- MR, EATZ: - Thank you. I have no iuith&r questions.

CieloDrive.COMARC HIVES |
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| BY MR. WEEDMAN:

'th:ls apparently haxd work fory some six months that you really
© had no naed for tha.t $1100 that: you raceived?

" has now touched upon, that is conversations with police
' officers, is it then true, Mr. Crockett, that thera were times
. when you heard Poston tell his story to the police, you heard

| during this time then, is that correct?

THE COURT: 1Is that all, gontlmn?
MR. WEBDMAN: I have'a few queltiona, if Y may.

Lo
d R
-

RECROSS-EXAMINATION

[+] are you* te].linq uis, b!::. -Crockett, that: after doing

) Well, :u; wag n:lcn to have,
0 - With respect to these conversations that Mr. Katx

Watkins tell his story to the police, and at about that same
time you also told your ‘svto_ry to the police?
A . Yes.

0 .And all three of yéu were. listening to one another |

A You mean at this ona instant? _

s Well, I don't know what one instant yon are talking
about. Maybe you can tell us, _

A . ¥hen we were suppeosed to he telling this all at
the same time?

0 Yas. You weras all together and you were all

overhoaxing sach otherxr, lsn't that so?

4 Yes. ’ e
0 Tell your raspéctj;vg stories about my client?
A - Yes. A h
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MR, WEEDMAN: That's all I have.

MR. RaTZ: ©Nothing further, Thank you.

THE COURT: That's all, gentlemen?

MR, KATZ: VYes.

THE COURT: That is all.

MR. WEEDMAN: * I want Mr. Crockett, your Honor, to be on
call.

THE COURT: Yes,

Now, Mr, Crockett, it is entively possible or
probable defendant may want to call yéu for testimony when
he puts on his side of the case.

And therefore I am hdviatng-yaa, please, you must
conmider you avre on call. I am putting you on call.

‘ That means, in spelling it out, it means you
don*t have to sit here and wait your time. I want you to go
about your business, whatevexr you have to do. ’

But kesp in readiness in case a call is put in

-~ to bring you back to the courtroom.

THE WITNESS: Yes.

THE COURT: That is it. I will put you on eall.
THE WITNESS: Yes.

THE CODRT: Thank you very much,

THE WITNESS: Thank you,

THE COURT: Thank you.

MR, KATZ: Lee Saunooke,

N T - N I

. . . .
- ; - .~

. . ' ; .
- - N 1 ]
¥ 1 o 12 . ! + L
R ! . :
.
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LEE SaUNQOKE,
called'on.behaif of the People, being first sworn, testified
ai follows:
THE COURT: Raiag'your right hand and be sworn, please.
THE CLERK: You do solemnly swear the testimony you
will give in the cause now pending before this court shall
be the truth, the whole txuth and nothing but the truth,
so help you God?
THE: WITNESS: I do.
THE CLERK: Thank you, ma'am,
Wwill you take the stand and be seated, please.
THE COURT: Be seated and state vour name, please.
THE WITNESS: Lee Saunocoke.
THE COURT: Now, ma'am, when you talk -~ pull up your
chair, will you, a iiﬁtle pore there. A little more still,
That's it,

And pull this right around, just like you are

| talking in the telephone. Keep your voice up so the jury and

counsel can all hear you.
THE CLERK: Ma'’am, will you ke kind enaugh to spell your
first name and last name, please. |
THE WITNESS: Lee, L-e-e. And Saunooke;
S-a~t-n-o~o-k-e.
THE q;agxf :é;é—u;ﬁ-c o
TﬁE ?1%53881f ~o-k-e.
T!{E$CLERK+ Oh, :L see. . .
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DIRECT EXAMINATION
BY MR. KATS:

Q Iee, where were you living in March of 18707
A At 21005 Parthenia Strest.

. Q You tend to talk very fast. Would you slow down
for ud.
21005 Parthenia Street, Canoga Pazk.
In Canoga Park?
pT ]
Is this a house?
Yen, it s,
And you were working at that time in Maxch of 19707
Yes, I was.
Where wexrs fou working?
At Denny's Restaurant in Agoura.
And do you have a child?
Yes; I do.
AlL right,
And as a rnmfl,t: of working and having a child,

T - T

ﬁms, it necessary to hlr_i; sone help?
: it

"A ] Yﬁ” '} ’it\ ' wia-ﬂ.o

ST

g Inf tlftft connection, in March of 1970, did you hire]
I

R I bt

Q Who Qid you hire to hgl;r you with your child?

A 2 girl chiie‘d. Liz. Elizaheth Moreland.

0 Horelapd is, spelled M-o~rre-l-a-n-d, if you know?
A I believe so.
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Q A1l right.
and prior to March of 1970 had you met the defend—|
ant Mr. Grogan? |
A Yes, I have.
And where had vou seen him before March of 19707
Spahn's Ranch,
And did you know Mr. Grogan by sight?
Yes,
and did you know his name?
L knaw him as Clem.
Al right.

O OF B PO ¥ o

Now, were you familiar with the Spahn Ranch?
Yoe, sir.

And how long had you been frequenting the Spahn

Ranch?
A Ten years.
Q 'Incj.dant:q;li"," aid yéu know Shorty Shea?
A ¥s, I'dia,
QE f : How long did you know Shorty Shea?
js " ten: ,‘{aax‘;ﬂ. ' Co a P
Q And can you tdll us, churactexize yvour relation-

ship with Shorty, whether o not you were good friends or
whether yvou were jut‘l: acquaintancas, tsr what.,

A We were very close’ :Eriends.

Q And would he visit you at the various places you
would live?

A Always.

0 Did you ever see him at Spa'n Ranch?

CieloDrive.cCOmMARCHI|VES




10

11

3

13

14

15

16

17

18

19

20

43

22

23

24

t 25

26

27

28 -

wi!-‘: -: o | 4626

Oh, many’ times. ' T wpyld ‘work with him many times.
I'm sorry. I didn't hear your last statement.

I have worked with him many times.

A1l right, '

So directing your attention to Marxch of 1970, did

0oy o ¥

something unusual happen between Liz Moreland and the

defendant?
A Yes,
Q And would you try and specify the dste in March of |

1970 when this incident occurred.

A I'm not really sure vhat date it was. It was

ona of the nights that I worked.

THE CQURT: Pardon me.

MR. KAT¥: Yet's stop there for a moment.

THE CQURYT:; Would it be towards the first, or the
middle oxr the last part of March of 19702

THE WITNESS: I just don't really kKnow. I know it was
in during the rainy season in March. That iz the only reason
I can pinpoint it, is because it was raining.

THE COURT: Who was presenta t this time? Who was
there?

THE WITNESS: Liz Beth Moreland. Clem, ox Steve Grogan.

' hﬁnﬁ Rocky.
| i) Is this Rocky Todd?
a Yes. '
Q Is he also known as Randy Hourglea?
A I don't know,
a and approx?mately what time during the day or

3

P
M
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[ evening did this incident occur?

A It was about midnight.

Q Where 4id it occur‘?

A ¥ell, they were in ny living room,

Q Now, tell ug exactly who was in your living room.

A Steve Grogan and Lizbeth loreéland and Rocky.

Q md gan you tell us what happened.

A S;i’all, I had come home early. I waan't expected at .
that hour.

And I carav in the back door to prevent waking
anyone up‘ j.n tt;e housa and heard ~- the house really smelled,
and I thoughf:;}‘ "G’ee, wha.t in t:hnt?“

 and I want i;n’ t:owax:d the living xoom, and X

could hear them 1anghing. B
Q You heard *who h\;gi‘iiﬂg?v

A Well, it-. turne& out to be Clem and Lizbeth.

#] All right. LA

A I didn't know who it was when I was in the kitchen,
0 Al right.

A I got as far as the door that separates the dining

room and the kitchen. They were in front of the fireplace.

Rocky was on the couch and ha appeared to be msleep..

——————

They ﬁqre lauvghing and hé Bays -
<

G Who says?
A Clem said to Lizbeth, "You just pull back their

ety

hair,Pulled back his head by his haiy and cut his throat, and

_blodd came out,.”

He aays, "And the whole time I was doing that,
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1 Charlie was jacking him off."

‘ . 2 o | Waz doing what?
s | a -?Ef" jacking him off," was his words.
4 @ ALl right. T
5 a and then they laughed. And Liz says, "Is that
6 4 what happanea t:o Shertg? Is thai: reully what happaned to
7} Shorty?“ - Co " ' ' -
5 ; - .fmd clam laughed and said, “Yeali. Wha do you .
? think x am !:-a‘lking about?” , - - ,';
10 - 77 and tlmy ::eully théught that: wasf funny .
7o And then _I:,‘:a‘tj:}ug!l:‘?,qk, qn::._ the back door and came

5A fls around. . SIS

13
14
. . 15
16
17
18
19 |
20
21
22
23 .
2
25
26

27

® .
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5a~1 T | 0 Why did you sheak out the back door and go around?

O 2 A I didn't want them £o know I was there.
3 MR. WEEDMAN: Objection. Not material, your Honor, as
. 4. | to why she did scmething.
5. THE COURT: Sustained.
6 2 = BY.MR. E3TS: You went out the back door and went
7. .around someplace? |
g : A I went around the front of the house and shmd

9 t.he truck door and came in the front. aAnd nobody was there.
~ 10 | :I‘hey had mt out the back deot. |
T .9 You d:l.ﬁn't see thex come out the front door, is
12 that right?
15 | ; A No,

14| 0 And you were facing the front door when you
is slameed the truck?
" 16 . A Yos. ‘

A _'- 17 “ Q Incidentally, did you ever sees Shorty with a
18 matchad set of guns? —
19 ‘ A Yaq,' I did,

20 Q And did you know in what container, if any, he

“ . a1 | carried them? . |
' 22 | .'l? - Yes. He ha_u_'l them in an attachs case, and it had
23 his neme on 4:[1:'.‘ o - S
24 o Q -m’mi:_ nase, 1f you 'mctll?
25 A " Rev. Donald Shea.
% | 0 ALl right.
.,_. 27 And did he ever display or exhibit the quns in

28 :: front of you?
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0 How would you charscterize his fealings towards thq
.m?
A He was in love with them.
0 ——‘And’ ’J:nawingA hin as wall ui‘ym. have for the lG-year

A Quite often,

peariod, in your opinion would he have sold those guns?

A . No. | | |

Q Now, h., at sometine in the latter part of 1968
were you living across the street from Bill Vance on Grasham
Street?

A Yas, I was.

MR, WEEDMAN: May we approach the bench, your Honor. We
are going to be talking about 1968. I cbject to anything about
1968, your Honor, in tﬁo lack of showing of materiality.

THE CODRT: Give me the question, please,

{The question was read by the reportsr
as follows:
“0 ¥Now, Lee, at sometime in f:he.

latter part of 1968 werd you llving across

the street from Bill Vance on Gresham Streat?")

THE COURT: Well, I think you beiter make an offer of
proof probably, and let me rule on it, gentilemen, I don't
know,

'. MR, WEEDMAM3 I don't know either, your Honor,

THE COURT: Let's step in chambers, please.

{The following proceedings wers had
in chambers:)
THE .coua:rg Huwhwhan in chambers. Counsel and

NS

. B
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dafendant are here,
ALl right, MNow, what do you intend to ask or
prove from this witness yespacting the last guestion?

MR, EATZ: Well, your Honor, I am merely establishing
that she =~

THE COURT: Let's suppose sha says yes.

Aead the guestion again, '

MR, KATZ: She said yes,

THE COURY: Read the gquestion,

(The quastion was revead as follows
by the reporter:) A
" Now, Lee, At sometimse in the

latter part of 1968 ware you living mcross

the street from Bill Vance on Gresham Strest?")

IAE COURT: Supposs the answer is yes.

How, what do you sxpect to prove thm‘;‘

MR, XATZ: I am just astablishing that she lived in that
particular area in 1968, X think counsel ix worrxied that X
may attemnpt to show scwe p:_d.d? acts of houti‘itty hetween
Mr. Manson and Shorty Shea at the tdﬁ:ﬁu on Gresham Streat

- whan tha Manson fanily was rug.ding at Bill Vance's homs in
. the latter part of usa, F

23 |

That is not my inténtion aw a:l?.',. : godnsnli;

 going and has already suggested to the mrt ln argument that
. perhaps one of the sxplanations for tht m - amt I have

| xafexence to Shorty's car baing abandoud near thc Grashax

| Strest home was that because Leé S3icoke Lived across. the

i strest =~ and I merely am attempting to show ssgquantially that
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' sghe lived at Gresham Street in the latter part of 1968 and that

- ghow tha:maﬂmr that Shorty had visited her at her naw

in tha first part of '6% she moved to dnother street, ang

——

———

reaidance.

‘That is all I intend to do. I do not intend to go
into any bri.mr acts of hostility between Bro Manson and Mr, |
Shea or to go into any hearsay conversations in that area,

THE COURT: What would be the materiality of it?

- Lat me put it this way, is your position that it
has materiality as showing aggression between Manson and Shea,
as aggressive acts of Manson to Shea?

MR. FATZy No.

THE COURT: Then what is the materiality?

MR, KATZ: T just said that I am not doing that,

THE COURT: All right. Then what are you trying to show?

MR, KATZ: I am showing that she no longer resided at thiﬂ
Gresham Streat house. That she had moved to another location,
to explain Mr, Weedman's olaim that Shorty wasn't on his way
down to visit Lee Saunocke bgqa;:sg the hcuse whers she was
residing at in ]:968 was ach‘q;g.f‘ from the Gresham Street house,
which was rented by Bill Vance and occupied by the Manson
family, . R P

MR, WEEDMAN: I have &6 bbjection o that, yeur Homor.

THE COURT: I don't ses- anything w;ong with that,

MR, WEEDMAN: I have no ohjictibn« o

THE COURT: All right, .‘,I,-t-.'p go alhiead then,
Let's take a short recsss at this time, gentlemen,

MR. WEEDMAN: Thank you.
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MR, KATZs
THE COURT: Yes,

{Racess.)

Thank you, your Honor,

? ‘o

¢

Ciel

£
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TN

o

THE CQURT: -All‘riqht, now, gentlemen, Let's go ahead,

~ . Pecple against Grogan. The defendant is here,

S e
T

counsel are herd,
Bring in the jury, ..
.7 Lo fo

THE COURT: You have been sworn. Please tell us

your name agatn, .. - ¢ e
THE WITNESS: Lee Sauncoke,
(The following proceedings were had
in open couxt in the presence of the
jurys)
THE COURT: Now we have all 12 jurors, plux the three
alternates,
You may proceéd, gentlemen,
MR, KATZ: Thank you, youy Honox, ,
Q Lee, I believé you were telling us that at tha'é*—“
end of 1968 vou waere living across the street from a houss

occupied by Bill vance on Grasham Street, Is that correct?

A That is corxrect.

0 And in the end of 1968, Decenber of '68, were any
membars of tha Manson family occupying the house?

A Yes, they were.

0 bid you move to some other lecation after that?

A Yes, T aiad.

Q When did you move to soms other location?

A | About the 1st of Fesbruary,

THE COURT: What yoar, lady?
THE WITNESS: 7That would be 1969, ‘———
' BY MR, KATZ: Where did you mave to?
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 conversation that you apparently overheard in Marxch of 1970 at

' please understand the spirit in which the guestion is asked of

.w :
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e N A I

A 21044 c::mun:l.ty St;ut.{

0 Where is COltmnity St:eet in relation to the home
that you had on Greshim Street across from the Vance house?

A About a half uila south,

g Kow, Les, lat me, if I can, go back to this

your house,
You said, I believe, after you slammed the truck
dopr that somsbody left the house. Is that correct?

——

She wvaz on a bl,ank.t in front of the fire.

Was she aslesp or was she -~

A Yes,

Q ¥ho left the house?

A ell, when I went in, Clem was gone.

& Were thexe paople still in your“housc?‘

A Yes. Rocky was still acleep on the couch,
0 This is Rocky Todd?

A ies.

9. And what about Liz Moraland? ¥here was she?
A

0

A

Bhe sat up and yawned and said, "Oh, what are you

doing home so early?"

0 How about Rocky? Did he remain asleep?

A Yas. He nevar moved.

0 Did he eventually move?

A . Hé was gone in the morning.

Q Now, lastly -~ and I'm not trying to bcA crude ;

you ~= you used the phrase “jacking off.* What does that manT

g

: . CieloDrive.COmMARCHIVES
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& To nmasturbate.
‘-m————-—.

.0 Did Clem use those words, or are those your words?
m

A ‘No., He used the words “jacking off.”

MR, KATZ:—THank you. < hava no further questions.

CROSE~-EXAMINATYION
BY MR, WEEBDMAN:

) Mrg, gaunooke, would you tell us again, pleasa,
what you overheard, allegedly at least, my c¢lient say?

A  He said that he grabbed him by the’hair and his
head and pulled his head back ané ﬁﬁ;t chopped and the blood
spurted out, and whilu he waﬁ cutting off his head, that |
Charlie had been jaékinq him off. ﬁz (-

Q And ia that everything.that you overheard my client
say on that occasion? G i

A Weli, when Liz remarked, “Ié'th&t what happened
to Shorty?'he laughed and said,Q“Yes,:wyo'do you ghink I'nm
talking about2"

0 Did you ever see my client after that?

A Yes,

0 When did you see him after that for the very first
time?

3 At Spahn's Ranch, .

Q What, if anything, was my client doing at Spahn

Ranch when you saw hin?

3 Rissing Liz Moreland.
0 pid you speak to Clem on that occasion?
) I have never spoken to him befora that ox after

CieloDrive.coOmARCHIVES
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:‘ that.

P

0 Did you. aci:uii‘ly ges ny client at this location
where you citim tq havc overheard this conversation?

i | tu,:di.d.“,\ e

Q- Do you recall teat:tfy:l.ng bifo:c the grand jury in

connection with this uttcr:?

) Yes, 1 do: J) a
MR, WEEDMBN: & will £ind if in A soment, your Honos.

i%"z

THE courm *J.‘ak; your t{im. ,A
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A e

;oo
g : a*z HR. WEEDMAN: Well, while I am looking in

:!f

connacﬁioﬁ with th.n ‘guns 'that, !!r. Shcu had, were you avare
of the fact that he ha& pmmed thue guna ‘on more than one

- occasion? - i 1},; ¥ '*‘-tl‘ e g
A I knew he had pawned ‘then at times,
) Pardon me? . o i .7
A I knew he had pawned then at tines.
0 when did you learn that he had pawned the guns?
| Y didn't know he had pawned this last time, I
hadn'i: saen him for a while,
Q ¥ell, when you testified before the g:and Jury

had you known that he had pawned his gquns?
A I don't know at this time whether he had pawned
them or not. I naver asked anybody what he did with them.
T have known him to pawn his guns when he was

broke.
0 Pardon me?
"R I have known him to pawn his guns when he was
~ broke,
| Q How many tiwes had you known him to pawn his guns
when he was broke? ‘
A In 10 years?
¢ Did he lave those guns for about 10 years?
A ﬁot the samé pair, Differsnt ones,
Q what other guns aid he have, l_i:ln w= ig it Mias
or Mra.? |
A Miss,
] Miss Saunoocke? Yas, what othey ‘qunl did he have?
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pistols, He had a zu.'l.a at one t:l.m.

' had only hud‘t:hu ona good set of pistols. ',l'hﬁ dther‘vqo:;o'

A fle has had: v;:ious piﬂtqh and different sets of

.!r-

4

£ 7
0 Can you asicribe any oOf the other pistols,
particularly sets of pistols that he had?
A He néver had a good set of pistols but once.

milmhchen or singles,

T =

0 Are you tclling us that he had pawned those other
guns? |
' A He had at times,
MR, XAT%: Excuse me, Theré is an objection on the
groinds it is ambiguous, WwWhat other guns, the matchad set or
the others?
MR, WEEDMAN: Counsel is correct.
THE COURT: All xight.
Q BY MR, WEEDMANS$ The guns, othey than the good
net.
He had pawned them at timas,
And he finally sold them, didn't he?
No. They waré stolen.

fis other 9‘3’:? |

Yas.

A ——r v .n
They ware stolen?
They ware :toion.
Is that something that he told you?
Ho, because thay were stolen from m.&"'—'
You hed them? ‘

Lat&r I h‘d« themns,
. f ;

t T - T Y T S - A~ - O
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~ your Honox .

) Wheh was that, Miss Sauncoke?

A They were stolen out of a footlocker of mine in | N—
1969, - ' \ ‘ o ) —~

" What @onth in 19692

) 1 "'"'f’ bslieve they ditappa@ in g:gtunb:r of Y69,

0 B0 you had guns in your possassion that bslcnged
+o Mz, Shea in Septenbex of 19637

A Ygu-, T 4id.

0 ¥hat guns did you have, Miss Sauncoke?
A T had a rifle and two pistols,
0
A

e,

What kind of pistols were thcy“'i"

X believe he called them a :45. I don't know guns |

very wall,
They were locked in a footlocker which belonged to
hin, |
0 You had a footlocker that balonged to him?

Yes. '

¢ Would you describe the footlocker for us, please,

A It was a black footlocker, |

) Have 2 name on it?

A No.,

9 ‘What did it have inside?

A He had his guns and a couple pair of pants and a
paix of boots.

0  What kind:of boots?

A Western béah, That is all he ever wore,

MR, WEEDMAN1 # T wonder if we have exhibits 9-A mnd 9-8,

. , ' '

y € - il e ‘ L :, - Ty » !
S e i
I . R . e
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e
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MR. KAT%: They are in Department 106, youxr Honor.

MR, WEEDMAN: We have really reached the problem, your
Honoy, bacause I want té& show those guns to the witness,

THE COURT: Well, let's go in chambers.

.
: *
nY "
B . :
o
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P
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(The following procesdings were had
in chambers:)
THE COURT: I didn't want to argue this in front of the
jury. Now, give me the question, please.
(The record was read by the reporter
ax followsi
"0 What did he have inside?
b He had his guns and a couple
pair of pants ind a pair of boots.
*0 What kind of boots?
"A Western boots., That iz all he
avear wore.
"MR, WEEDMAN: I wonder if we have
exhibits 9-A and 9-B, your Honor,
"MR, KATX: They are in Department 106,
‘your Honox, |
“MR., mbm: ¥e have really reached
the problen, your Honor, because I want to show
thgu guns to i;h¢ witnum")
THE coum‘: 'rhqu wa have our problon again, You are
.nti.t:l,ad, to thagu. .:l: m not” tryj.ng ’&o argm that.,
MR, mnm: : 4 th:i.nk thcy will be wailable tomorrow

T
morning, ywr HOnor, ; :" S i*w'

»"
-~

THE COURT:  All ri.ght. ¥¢11, let me ask you this, are
there any aqther qu“tions you cun usk?

MR, WEEDMAN: No, yes,

THE COURT: Befoie you have to get o the exhibits?

MR, WEEDMAN: Yes.
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THE COURT: Maybe wa can get in some questions,

MR, HEEDMAN} Oh, sure, your Honor.

THE COURT: Then we will try to get them back here for
you. All right.

MR, WEBDMAN: X am sorzy, I just kind of stusbled into
that,

THE COURT: That is all right.

MR, WEEDMAN: I suddenly was sudduhly asking, and thinking
about 5-A and 9-B and at the same tipe realizing that they
were over in 106,

THE COURTs That is all right,

MR. WEEDMAN: S0 I will just go ahsad and complate my
cross-exaninaticn of hexr but for that,

THR COURT:; Wwhy don't you do ﬁhat.

MR, WEEDMAN: And'phfhapa she can oome back tomoryow
moxning. , t

MR, zamz: null. your Honor, this is the problem, I would
like to dnnélu&n Ry case, . i Rt :

(N I wil;kconaluda my. case today if we can get the
guns over, I think ME, Hhcduan 1s,nntit1¢d to all of tha

R

evidence he nesds, I thinh thia gonrt certainly should insist|
wa have the nxhibits avai%ahla thia A;tcrnoon.
MR. WERDMAN: Yea. Lat's.get th-n this afternoon,
THE COURT: I know it, You see, there is the problam,
I have to use some latitude in the matter because I know we
in trial hore.
Letﬁs get Frank and get these exhibits, if you

can, I don't know how far they are,
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Now, Frank =-
THE CLERK : Yas, six, .
THE COURT: We have got this hassle on again over sexhibits,

We nead these exhibits.

Have you spoken to the ¢lerk over tliere on the

' 20 axhibits? Is there any imsue about us getting those at
2 otclock? We have to havs them here, all of thenm,

The Padple are :‘gb:!_.nq to closa, is that correct?
MR. KATZ: That i=s corzect, your Honor,
" THE COURT: All right,
THE CLERK: VYes, a:l.r.
THE COURT: Tell tham the People are going to close, We
hava to have thom., : Sea if there is any issue at all,

k

:I; cm talk to Judge Choate. " He has got the

= phyaical posseni.on of tharn. wharq is our "problms

£l ; 1

You su, I'can't send th‘ sherift over there and
break in the conri:rooa'.t ‘I xggan. ;oé_v;are;ite:auzing but that is
what we are up against, ‘

I have ‘got %0 have these exhibits. The People

THE CLERK: Well, your HOonoyr -

THE COURT: Right now Mz, Weedman wants the boots and
one of the othar articles thers.

MR, WEEDMAN: No, tha guna,

THE CLERK: TYThe guns,

This riorning I received a call from Depuxtmeﬁt 106 |

| requesting all of our exhibits,
2% ]

THE COURT: Tell them we need them all, and we will give

3
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. them back,

- THE CLERK: I called the ¢lerk in 106 just five minutes
ago and told tﬁen, we would need our exhibits back, and she
says, wall, she would see what could ba done.

THE COURT: Tell them we need the gun, Right now, we
nead the qun, Nr, Wesdman is going to go ahead as far as he
can, o

 bon't ;loi', anything nor- go. That is numbar one.
1 have gc“t to tzﬁa exhib;lt:. I an going to hold these things|
I anm mi: go;l.ng :ta ht. any am, go :gt th:l& tim I can't xun

the caurt this 'yay‘ R AL R

Iww, tell i;hm wc need’ these. I will talk to the
Jjudge 1f it will do any 'qood.’ But I would rather you tried
to say we have got to have these exhiBits,
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THE CLERK: Yes, your Honor.

THE COURT: At 2 o'clock, We'vae got to have them.

THE CLERK: VYes.,

“THE COURT: Do you have any more quastions up to the time
we get the eithibitg? -

'MR. WEEDMAN: I can ask some more quastions.

THE COURT: Ask gome more questions.

TRE cﬁERKz Do you want them now?

THE COURT: We've got to have them. We have to have
those 20 exhibits, every one oé.ﬁhema I probably shouldn't
have let them go, I @uaﬂs.*bﬁ%rthat is water over the dam.

MR, WEEDMAﬁ* Ih nay nct gause any delay hecausa 1 can
go on with the quaationingq  {}_,£ r ) S

THE COURT: Let's go as far as you can.

{(The following proceedthgs were ha&
in open court in the prasenca of tha
jury.) T

‘THE COURT: We will have the exhibits. I'm just'sayiﬁg
that to the jury.

Go ahead wifh your examination,

Q BY MR, WEEDMAN: Can you further déscribe,

Mrs., Bauriooke, the other pistols that Shorty Shea had left in
your possession?

MR, KATZ: ¥xcuse me. I'll object on the ground that the
reference to the other pistols is once again ambiguous,

THE COURT: Read the guestion.

{(The last question was reéad by
the reporter as follows:
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"Q B MR. WEHEDMAN: Can you fnrtﬁar
describa, Mrs. Saunocke, the other pistols that
shorty Shea had left in your possession?})

THE COURT: Vell, you can do so. Oferxuled.

THE WITNESS: One of them had a black handle and tha<
other had a silver kind of a handle with a design in it.

Q BY MR. KATZ: Were these reévelvers as distingulshed

. fxom autopatics; if you know what those vords mean?

A The thing hat goes around in the middle and has

six bulletzs in- it. ’ g;f*lé . :; fg‘f? ‘f. .
0 Right, e -
A That is what it wnsw }‘3
Q The one with the black handle and tha one with

4

the silver handle, then -- 2 . 1 vooat

A Yes; they were both the same type of gun but they
just didn't match.

Q Were they the kind of guns which you might
describe as sort of Western guns?

k Yes. And they each had a case,

Q What kind of case did they have?

A A holster.

Q A holster?

A Yes. Each onhe had a holster,

Q Ibw long had you had these guns in your possession,
Mrs. Saunooke, up to the time you tell us they were stolen?

A I think they were stolen when my saddles were,
They were in the garage where the saddles were kept, and all

the stuff was stolen. But at the time the saddles were stolen,
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' I never even thought about the fbotlocker, and I never nissed

it for maybe & month oy so.

O Migs Saunooke, my-q#gstion wag -~ or T hope it was--
o deag

&  How long I had them?

@ Yes. o S ok

A Pour or five senthe. .

¢ - Where were you whan’Shogtgl?rQSﬁﬁably handed theém

over to you?
A Be was living iﬁymj huua&fah th&% tike, and when

' he left he asked me if he could leave sowe things,

0 What house was that?
A On Community Street.
Q You say the Cormunity Street address iz about a

half mile south of your forrmer address?

y:N s,
o) What was your former address?
A I'm not sure of the house. It iz 21028 or 21018,

ong of the two, onh Gresham Street.

Q How many blocks away is the Community Street
address from the Gragham Street address?

A It would be the sacond sireet, actually, but they
are kind of long blocks in thexe bhecause thera 1s a wash

runs through there,
Q Then if we talk in terms of blocks, it would not

be falr, would it, because the blocks are guite long, is that
itv?
A Yes. They are not city blocks. That is why X
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. -

o i

s2id & half mile. ., .
Q Can you qive ul an idea in city blocka how far
the Gresham Strdet House is fxan,the COmmunity street house?
A Yo, X can't. z don't anW'what a city block is.
I don't live in the city. i;lg‘,ﬁ: ;:,;'
Q I miaunderstood.r '; r ) ; L
2 About a half milE;‘ §bu'véﬁédt r;éﬁlér blocks laid
out inside a city, They don't out there,
Q You are talking about ~-
A You have & street here and a street setting there,
Q You are talking about -~ well, let me withdraw
that.
liss Saunooke, you are the one that talked about
city blocks, I belleve, in the first instance, and I assune
that you had some rough idea as to that., Have you a rbugh:
idea as to city blacks?
A Yo. Cities are laid out in blocks, the country
isn't.
Q Would 1t be fair to say that the Gresham Street

house was abkout six blocks from the Community Street address?

A Is six blocks a half a mile?

{ Aprroximately six clty hlocks.

A If you want o call it that. To we it is & half
mile,

Q All right. Well, I presumg we can produce a map

and show it,
When had you last seen Mr, Shea?

Y ¥rom whéen?
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Have you seen him recently?
No, I haven't #aen him --
That iz my question.
~"¥E;ﬁce July of 1970.

Where did you sée him in July of 18702
On Community Street.

P R T« B~ R o S Y

Wat, 1f anything, was he doing at your Community
Street address at that time?

A He came over there to tell me -- the last time
I saw him, the very last time, he came there at midnight to
tell we about a £ight he hnd,with Charles Mnnson,

Q Are you relutaﬁ to Shorty Shea in any way?

A He clalmed ve wexe,

-
-
- oy
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Q My question is, Miss Saunooke —-

A He had his family tree traced at one time ten
years ago and he claimed at that time that I was his second
cousin and he always treated e as such.

Q Are you telling us that the reason he cawe over
to Community Street, Migs Saunocke, was to tell you that he hag
had a fight with Chlarles Manson?

MR, KATZ: Excuse me, your Fonor, I will object on the
grounds it is argumentative. She werely said that is what he |
to0ld her when he saw her on that ¢ccasion.

MR. WEEDMAN: My guestion was, why did he come over
there?

THE COURT: Cive me the wording of the question.

(The racord was read back by the reporter
as follows:
0 are you telling us that the reason

he came over to Community Streat, Miss Saunooke,

was to tell you that he had had a fight with

Charles Eanson?")

Q BY MR, RATZ: Was that the reason he came over
in July?
A That was the lasgt -

THE COURT?: Walt a mingte, I want to ~~ I want t6 think

A

It is somewhat srgumentative, but I think it is
probably a proper question.

You may answer,: . .- 1 . L
- ! : R tn H

'.dt"“i' S
Now, is the question clear to you, or do you want

- - 3
t
s

¥
N
3

=

., e ‘.
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it re-read? .
THE WITNESS: I understood it.
THE CQURT: All right. You can answer it.
THE WIINESS: That is what he came over -~ that is what

he said when he came in.

Q

the slightest; do you, Mrs. Saunooke?

A

HR. WEEDMDM: I pove to ‘strike that,your Honor. It is

not. responsive. oo

Q

penalty case. Are you aware of that, Miss Saunodke?

A
Q

the gas chambexr? RS

A
Q

Let me txy again, ﬁiss Saunooke.’ éhi% flﬁa death

BY MR. WEEDMAN: You don't like Charles Manson in

I have a veason., =~

A

I

Yes, I am, R

You realize that your‘tésﬁfmony‘Caﬁ put my man in

Yes, I do.
and you are testifying with that well in mind, are

Yes, I am.

My question ie, you don't like Charles Manson,

Nty

3,

MR, WEEDMAN: I rove to strike that, your Honor, as not

Nﬁ, 'I ﬂﬁn't-

a——

o

And you don't like my client, aither, do you? <

e

T'm afraid of him. . T

respongive.

THE COURT: It rmay go out,

Q

BY MR, WEEDMAN: Did you make up your mind when you
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. ' . . : .
L] P 4 ,"_,‘, ..

came in this courtroom to load up your testimony, Miss

1

Saunocoke? ? ngﬁ?{;“ .

A To. "

MR, KATZ: I object. - - ¢ Lo L f !

Q BY MR, WEEDMAM: You redalize you are under cath,
don't you?

A Yeg, I do.

Q Do you recall testifying before the grand juzy in

connection with this mattex?
A Yes, I do.
Q Do you recall making these answers to these
questions by Mr. Katz? |
MR, KATZ: Where are we, counsel?
MR, WEEDMAN: Looking at page 471 of the grand jury
proceadings.,
THE COURT: 1Is the date there, lbr. weedmaﬁ?
MR. WEEDMAN: Sometime last December, your Honor. I
don't have the exact date.
THE COURT: Go ahead.
MR. WDEDMAN: Dacenmbker 16, I believe, 1970, your Honor,
is Iairly close,
THE COURT: Thank you.
Q BY MR, WEEDMAN: Beginning at line 21 on this
page, you had been asked by lr. Ratz, |
“and what happened?*
And then I'm skipping down to line 21.
YRocky was out cold on the couch and

sound asleep. But it looked like he was out

+ " CieloDrive.comARCHIVES
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>

i
@ld the way h& iastlayings He was ip ;an” uncom-

fortable angle, and the’ whple toom:waq £0Al of
warijuana smoke. The whole~ 1ace just-ntunk of
it, and they were lauqhing, yau know‘ "It was funny,
whataver they were laughiqg, d%sc?q?;ng.l'

"G Clem and Liz?

A Clem and Liz. Clein remarked it vas
8o funny when you cut off a person's head. You just
pull it back and chop it, and when they were doing
this, tha‘t, had been jacking him off, and Liz
said, ‘So.thut is what happened to Shoxty?' and
Clem said, 'Well, of course,' and they roared with
laughter.

"$o I thought it's tine for me to beat

a retreat, and I snuck back around and came in the
front door.”

Do you recall making those answers to those

guestions, Miss Saunooke?

A Yes, about that.

0 You didn‘t‘mﬂntion Charles Manson at all when you |

testified befora the grand jury, did you?
A I don'‘t remewher.

Q Well, didn't this just refresh your recollection? |

Let me show it to you, Miss Saunocke. You can

begin 6n 471 and read that, and the next page, to yourself,

Ef you will.,

A {The witness reads the document.)

THE COURT: Repaat your question how.

L

* - CieloDrive.comARCHIVES
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Q BY MR. WEEDMAN: Have you conpleted reading your
testimony in connection with what you purportedly ovarheard
my ¢lient say?

A I have read it.
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0

Ia thers any reason why in court today you say

that my client sald Charles Manson was jacking him off?

A -

I didn't say that Charles Manson, I said that he

said Charlie was.

B M oo W oo N oo o

grand jury.
Saunooke?

A

T did not mention the name Manson whatsoever,
You 4f{dn't say Charles Manson?
I said he aaid ¢har11e was {Jacking him off,
My question tq/ia, he didn't say Charles Manson?
¥o, he didn't,
Okay. But he said Charlie?
That's right.
Who d4id you take Charlie to mean?
It was probably Charles Mangon,
Charlie Jones? Charlie Smith?
In any event, vou didn't mention Charlie before th}

How come yvou mentioned it here today, Miss

Bacause that is what waa said¢

Q

Did you ide to the gxand jury?

am———

A
very soxrry.

Now 1 just neglected to mention the name. I am

2

Neglectad, in a murder case, you neglectsd --

MR, EKATZ: Excuse me, your Honor. I will object.

Objection to the melodramatic and argumentative questions.

THE COURT: Well, the worggi'fh.a murder case® may go

out. The rest is a difecé quéstionf

If vou want to xaphrase it, you mny.

oo

MR, WEEDMAN: That is all I have, @hank you; i

N :

- £ Ty T .

LN j ) i
i + Lo
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THE COURI': Is that all,gentlemen?

MR. KATZ: No.
S * REDIRECT EXAMINATION
i B‘! MR, RATZY' |
it - ::QI' ; m.ss Smmooka, now, let's fix the dates. if we
ban. In !!amh of 1970 you n.id you overheard a statemant Clem
fiade to I.is Ho:&land, is that correct? ‘
,;3»;;' N 1 “Yes, mir.

o~ 7 Bs:l.ng that as a f.:.-m of ‘reference, March of 1970,

: ’ai.d you see ﬁhqrty aftar that?

__‘5'-¥ i b sir.
"9 Al xight.
U Now, you zaid =~ _you told Mr. Weedman thq last

t.{m ym aaw Shorty was July of 197&. Did you maan thai:?

A _&_&'M__,

You m posi.tivc 11: 1- ‘69 and not '?0?

———

| !my doubt in your ninﬂ? :

‘Q .

A 7“'-69..
0

A

HQ. ’1:.

MR, KATZ: NoO further quostions.

. HR. WEEDMAN: Oh, I don't have any more qnen'ﬁms.
Thank you.
THE COURT: That is all.
_ MR, mnms z all sorry, your Hohor. I do want to show
her the guns, Perhaps she can be directed to return at '

1 2 o*clock,

THE COURP: Yes. We will have to go over to 2 o'clock,

N * ~ CieloDrive.cOmARCHIVES
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I guess, to get the exhibits in here. '

Do you have something else?
MR. KATZ: I think that is fair,
HE COURT: I can't operate any faster.

MR, WEEDMAN: Your Honor, I would respectfully request the|.

court instruct Miss Saunooke Tot to discuss her testimony with |-

anyone until I have the further opportunity to examine h;;r_-.. e

THE COURT: All right. Do not i;alhA about the matter witl; |

 anyone, lady. : ..

THE WITHESS: Yes, sir.
THE COURT: We will go to 2 o'clock. Is that correct,

MR. KATZ: ‘ie;'s . 8ix,
MR. WEEDMAM: Yes, sir.
THR COUR?: We will go to 2 o'clock.
Ladies and gentlemen, kindly return promptly., Do
not discuss the case or come to any opinion or conclusion.
Thank you very much,
" (at 11320 a.m. the noon recess was
taken to 2 o'clock p.m. ofl the saune
-day.)

5 ]
R
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-1 4 | L0OS ANGELES, CALIPORNIA, WEDNESDAY, AUGUST 18, 1971

2300 P. M.

)

L ... ..[{the follawing proceedings were had

% KT —

KR _m co'ﬁm: We are in chambers, counsel and the defendant.)
7 :’ T e Here': the problem. ILet me have ymir help here.

8 | s

--Béfmaa counsel wanted two. of the: exhibits.
ol o~ m;. XATZ: 9-A and 9-B.
01 T g COURT: Which you are entitled to have. There is no

.---,,

S iasuu on tha.t‘ at all. They are over in Department 106 and

1z mtryingtogetthm ,
13 ‘ Mow, hare's what I would like to ao, and I'm not
. 14 tx‘yd.ng to push it., Youn are just down almost to the mechanical
' 15 | .procedure at the moment. That is to say, if you withhold for |-
16

a xoment or a half hour or 20 minutes, the exhibits business,

17 | I don*t think it will hurt your examination. It wouldn’t do
18 '

| anything to hurt you.’
19 MR. WEEDMAN: Not at all.
221 THE COURF: And let the Paople go shead and take what

oA taati.mny they have. I would rather wait till we get the
: 2-2";“ _pxhib:ltl- ¥e are going to stop dead. Do you see vhat I am
3.1 trying to say?
I MR. EATZ: - Yes, your Homor.

25" . THEE COURT: Put on your tai,tlhony, croass-eaxamnination, so

% | we can take as much testimony as wa can.
2 If it wvas a civil case, I would say, “This iz the
28

way it is go.ing to be dona." Bat it iz not a eivil cme it

[T
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10 Choate now. - I'vh got & call in for him. He rang me, and-{t ;
' must be over the exhibits,
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13

4

B

16

17.
18~

4660

| the lunch hour,

tion of both parties on any technical n&ttg:, But is there
any objection -~ ’

MR. WEEDMAN: No, your Honor. o

MR. KATZ: I will accommodate the court.

THE COURT: I’'m not trying to take the right £rom you.
MR, WEEDMAN: No ohjection whatever to handling the
exhibits =~ : A

THE COURT: Let's go ahead. I'll try to talk to Judge

MR, WEEDMAN: It is, I spoke with Judge Choate during -

b

THE COURT: What did he say?

MR. WEEDMAN: He called me in chambers.
THE COURT: Thlﬁ;‘. ig thig afternoon?

'MR. WEEDMAN: Yes, during the lunch hour.
7THE COURT: What 4id he say?

MR, WEEDMAN: He is going to -- of course, he wants to

207 |7y

21

Ka'gp.-t_:h& qx}iibi_tg as much as he can, and I said, "Well, it iz

| _exhibits for this afternoon, and I said, "Well, so far as I

=

| is criminal. So I won’t do anything withiout the full stipula- |

A

k kvha_i;o;ver -~ whatever is worked out is satisfactory to me.”
7 22, ; AR COURT: Yes.
23 | MR. WEEDMAN: I told him that Mr. Xatz especially wanted
) %4f | to ‘get‘tht.#& exhibits introduced.
| °  omE couRr: Righk.
26 - ' And he needs all of them for that purpose.
_,27'_ ' m. WEEDMAN: But Judge Choate asked me vha.t-. I neaded the |
28

O Y
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| can gee, I only need 9-a and 9-B."

THE COURT: Yas.
HR‘. WEBDHAN: But I said Judga"c.'ail made it very clear

{ that hg wants i:hem all over hem: that wa are really kind of
[ gtauem .
oo THE cﬁﬁm: It is a criminal matter. They should be here |

g.a_ﬂ‘

10’: introduct;ien by the 1>aople.

o ._\-‘ .

HR. mmm So then Judge Choate sai.d. "well, I'1l

al Vatte:npt to xeach Judge Call. !

-7 pme conm:: AYl right.

.

. MR. WEEDMAN: That, is whnn ‘he apparently called.,
' m GQUI&; That."is whore w‘a are at tﬁe mcment.
HEEm&m: Yes. That is™ wl_xeg& hie. apparsntly called and

o A -

left word. o e e
Anything you want: tor do.\j.s agraaable with us.
THE COURT: I-gﬁ's«go- shead as far ;AR wa can.
?HE DEFENDANT: Xt 1s-not agreeabla. - -
MR, ﬁﬁsbma What dis noh agwaeable?
‘MR, XATZ: May I add:ess your Honor?
THE COURT: Go ahead.

MR. RATZ: I was going to suggest to the court what I ..

1 anticipate ‘#0 be the follawing caurse that the People w.f.ll

pursue in concluding the case in c¢hief:

-

- | . CieloDrive.cOmARCHIVES




Lo i ;3. .
Ee?donn with Lee Saunccke. Counssl

4

$11 1 Ve, of couraej
1. 2 wishes to show Lee Sauncoke the axhs}bi‘as :Q.é-lﬁ;; and 9~B, which
3 are the .45 revolvers helonging £§ Shdrt&. And he perhaps may
4 ? have some additional queationé iﬁ.that:gréﬁi '
5 Now, I am willing at thig time in order to accom~
¢ | modate counsel and the court, to put on Sgt. Whiteley out of
7 | order and commence his veary short testimony.
.8 | THE COURT: Yes.
9 - MR, Ka¥2: Then put on William Gleason, who is a deputy
10 sheriff and put on his very short testimony in connection with
1 the investigation, and then finally put on Sgt. Whiteley for
2 | the alleged admission that the defendant here made to Sgt.
13 Whiteley when lie was arrested pursuant to the grand jury
1 | warrant for the murder of Shorty Shea following the return of
. 15 the grand jury indictment in Septerher of 1970. And that will
16 | conclude ry case.
17 Than I had planned, your Honor, at the conclusion
18 | 0f the People's case in clilef to have all of the exhibitz heaere
19 and as counsel and I have previously discussed, to go in an
20 orderly process and take each exhibit one by one, offer it.,
2r | If counsel has an objection, then he states his objection.
2 | The court makes its ruling.
2 | THE COURT: Right.
0 ¥R, KATZ: Then after that orderly process -- and I
B | ﬂiscusse& it with the court and counsel before and we all
26 concluded it was reasonable, I then wanted those exhibits which
J ¥ 1 are received in evidence to be viewed by the jury before I

. 28

rest officially, and I would rest my case in chief.
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THE COURT:
MR. KATZ:

I think counsel indicated he was going -—~ waybe
I am talking shead of counsel now +- counsel may argk for a

, few days ~-

THE COURTY:
MR, RATZ:

reason I am saying this is this will give Departwent 106 once

again a chance to have all of the exhibits to use.

THE COURT:

{Phone conversation between the court and Judge

Cheate, not reported.)

Yes.

After the jury hasg viewed the exhibits.

That I am not worried about.

I think that is a reamonable request. But the

Just one minute.

et
-
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THE COURT: He says lie will just order his clexk -- you

see, they are cross~examining on these, He says he would like |

to ask his clerk to wait till you get through with your cross
on A and B, and make your offer -- make the objection, if you |

have any, and let me rule.

Lo "

-

MR. RATZ: Surely. M

THE COURT: Then give them back to the clerk, UL
HR., KATZr Hh&t we want to do as soon as we rest and. you

have ruled on the introduction or admissibility of the = o
exhibits, then we want the jury to view them bhefore wes mst. ) I3
THE COURT: I think we can work that out. ILet's get over.

this hurdle hera,
MR, KATZ: TPFine. No problem at all,
THE COURT: ILet's go ahead.

~— -

(The following procesdings were had
in open court @t:iae the presence
of the jury:)}

'THE COURT: Now, let's go ahead with bu_i-' cross-exanination.,.

The two exhibits -- you can take this all down --
are coming over and are in transit right now from 106, 9-A and
B. ' '

Did you have some guestions, or had you finished
your gqueations with the exception of 9-A and B?

MR. WEEDMAN: Yes, your Honor. '
THE COURT: Wall then, do you want to start with your

witness? You may have some preliminary questions of your next |

witnasa till the axhibits come.

. -

—

—

-
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1 . 9=k and 9-B. T

; m mza Yes, your Honorx.
v m com: It's probably better thinking. They may be

_ ‘hare*imy n!.nut.l.
1 t' :“f o .Ldu scon as thay come, we will go ahead.
12 |

MR. KATZ: Apparently he is en route from 106, and I
‘agsume he will probably arrive about the same time as exhibits:

' -~ . = ¥ we can have five minutes at the most; or tem -
w;:::l.xmt:ms --,.;.

H g coua'r: All right. Maybe it’s the best thing, The
mnt thdy ‘come we will get that segment finished.

Rt

- -.{Brief recess.)

P
L "
| .
i
= e
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13-1 13 , V_ — (féhe following proceedings were had
2 I P in open court outside the presence
3 . of the jury:) |
4 1 . THE COURT: Now, gentlemen, we will proceed. People )
5 .against Gxogan- - )
6 | . Defendant is here and both counsel are he:ce. iﬁ'e"“ bEd
7 | nave oux, exh:.bits. ¥ take it. ‘ - "
8 /h : HR'«.._K&T_:EE-‘V No, we do not, yeur: iionor. We are going ;o w*"
4~ put a witness on out of order so we can move shead. k. -1
10 ’ THE  COURT: Oh. All right. ' e M:f
R i MR. KATZ: We are maﬁ; to proc{eed.f " ; ’"'r
N | 12:;’,4‘;"_.; THE COUMWYes. . : ﬂ. . )
13 T MR. '1'(;;;‘1”'5‘:‘ Wa neatl “the jury. - . iv ; |
14 THE COURE:™ How about iour wit;eas? s MM ;f: .
U I MR, KATZ: Oltf*ﬁitnez;.s is here, o
16 | ) ' THE F:O?IRE# Don't you wagg:iffﬁg}im in? - *-m.‘-wﬂ”' o
17 ‘_f!.R. KATZ: Right here...™> g -
18 - THE COURT: “Oh, 'I follow you. I wasn't following you- :l:hen.
‘ 19 Yoi want to hold up the exhibit situation?
20 | MR. KATZ: Yems" ‘
o | - mmm COURT: AIL right;
‘ 22 “j ‘ ‘A ' 'Sx'j:nq in the jury, sheriff, please,
2. .. THEBAILIFF: Yes, sir. |
24 . THE COURT: And you can take the gtand, Officer.
LB ' ©- L PAUL J. WHITELEY,
‘ .'2 6 recaileé as a witness hy the People, testified fm:ther as .
“ | foltows:
'Azf‘ | | THE WITNESS: I have pr.evinﬁsly been sworn. o R

“CieloDrivecomARCHIVES
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| =2 -7 " _Here are the exhibits, Let's go shead and Einish
[ et them.

L *i;ag WITHESS: Yes, sir.
| = =%+ :.(rhe following procesdings wers had

| please.

THE coum; State your name again, please.‘

THE WITNESS: Paul J, Whiteley, '

THE COURY: Thank you. '

2 Ve will pull that right around. Thank you very

PR
- . rma
mach., .
-

o

<%

~“THE. COURT: Step down, if you will., Thank you vexry much. |

¥

i-

A ]

-~

- * -

’ " :.ln open court in the presence of the
Jury:} ‘
_THE COURT: Now Wwé have all of our regular jurors and the

The witness, you take the stand and state your nams,

| LER SAUNOOKE, B
“resumed the stand and testified further as follows: - .
THE WITKRESS: Lee Saunocke. {
THE COURP: You have been sworn. Ali riqht;
Now, go ahead, Mr. Weadman.
How we are continuing with the cross.
N RECROSS-EXAMINATION
BY MR. mbmx
. Msﬁ Sauu;soke-, I would 1ike to show you People's

I R P : CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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exhibits 9-A and 9-B for identification, a pair of revolvers

{handing) .and ask Yoli' if you have ever sesn those guns before, -

A Yex, sir.

i
! -
- -
- i
L -y |-
¥
-~ * - M

-
LAY ~
-, £y
L
E
s el phaape e w1 | -
.
-
[ P
et

wl -
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$#14 Q Were those Shorty's guns? |

2 | A I would say‘thcl_ywq’:?‘eg They were more polished

ey

3 | before, A P

4 Q Pardon. me? Cp oo X )

N . 1 ¥
5 A They used to be a lit.tla more polishoé, but I would

6 | :say they were his gquns. ' :" 'f ""

* ;.
v 4

7 Q Where were they a little mora palished,
8 | Miss Saunooke? RN e ’
9 ‘ A Hc ahined thom all the t:ime, continually.
10 o Did you evar see him cleaning the in:f; of these
1 gung?
2 A Yes, I have,
13y Q Have you seen him then élean the inside of the
14 cylinders, did you?
15 ‘ A Yes. He always kept his guns clean. ~
16 N ’ Q 'rD.id yvou seeé him clean the inside of the barrels
7 | of both of these guns? '
t A Yes. He had a kit that he used for it.
9 Q Vhen did you last see these guns, Miss Saunooke?
20 A The last time I saw them was when he was living at
2 | my house.
2 ) ¢  That was in July of 19697
| A That was in -- no, He wasn't living at ny houﬁ-

# | 4in July of '69. He was there at that tiwe, He lived with me, |

% | in the latter part of Fubruarg and part of March of '€9, and hq

%. | had the guns there at my house at that time.
it

2 0 Iid he have a case for the guns at that time?
% A Yes, he did.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q When you saw Mr, Shoa in July, did you see thes&

guns in his posseasion?

mhat is, People's 9-a and 9-B for identification.

A No, I didn't. ‘
S ' .

Q Do you know where the: guns were at that time?

A No. I didn't ask him.

Q Did Mr. Shea tell you at any_ time that he had
pawned these particular guns, 9-3 and 9-3? “ ‘

2 No, he didn't. , ) ,

- Q pid you assume baunﬁs& E#'ii&ra§§trcnt attachment

for these guns that he would never pawn them? ‘.

Py ¥

A I aidn't know. If he had been broke, he might hava

pawned them,

Q Pardon ne?
"A If lie had been broke, he might have pawned them.
0 Would it be fair to say that Mr. Shea was broke

nost of the time in 1969, to your knowledge?

F: Y Ho.
Q He wag not?
A No.

MR. WEEDMAN: All right. Thank you, Miss Sauncoke.

That is all I have,.

THE COURT: Is that all, gentlenen?
MR. KaT%: Just a few questions.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. KDTZ:
G Lee, I believe you told us that Shorty was living

CieloDrive.COMARCHIVES




BN N
) N B2 MK, Kszs‘_ThanE‘ygha".no further questions.
\\\\ ‘1;\§- {l:f\?HE-COURm: T8 thaghiil\nqﬁ, folks, from the witness?
| o . \14.\& n‘ pid you want, this witness back on call? -
' ,.f\ ”i/ ,\\ MR. _WEEDMAH Yes. "‘hank g.'.m° ! It
‘}“'xﬁ%u" ) THE COUHT: Y halieve T ﬁold.you«;;;iﬁ not, i'm telling
gy .
‘f\:‘you —— W \M*hlme _to call yoqﬁbadk.«pfou may be called to come
N "B | pack again; i don'zﬁﬁnow,w ﬁmyﬁk not, m@ybe yes. But be what
SO calk/available, on call, ple ase. I'm not asking you to
" 20 stay’ here, but you must be subjeat to call,
|_;_ . a THE WITNESS: Yes. ,7‘5;\_‘
:' — 2 THE COURT: all right. Thit'n &lk. Thank you, lady.
= MR. KATZ: Your Honox, now,\pursuant to our discussion,
b 4 | the People would ask thaﬁ ?ecple 5 S-A and 9-B be received in
® | evidence. e N
% THE COURT: Now, is there'an objsction at this time?
21 "R,

28

4671

right?
A
Q
A

;3
Q

at your house sometime in February and March of '69, is that
’ .. TNl

‘"Q ~. Can you tell us whether or not he contributed to
g the-paymant u! the rent and food?- « -

that right? -

THE COURT:

~
Yes, sir.
Td he help you ‘:hov; into that house?
Yes, he did. * _ -

'yg__‘_ - e

Yes; he did. N
In other words, he helped support the family, is

o

WEEDMAN: Your Honor, I“willlsubmﬁt the matter.
All right.

I willmogsrrule any objection, -

\ L4
a

LI

— - T
R ;
’ Rl

‘\l"h = -
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.. T will admit exhibits 9-A and 9-B in evidence.
9 . Now, 80 the jury will fully understand, exbibits 9=A~=
3 let me have them, will you —— 9-A and 9&-:3 here, two revolvers,
4 the People have offered in evidence these two revolvers. Here-
é\’;?; _9‘3 5' tofore. they have been marked for identification. That means
s | there are numbers put on them and they are referred to by
7 | number, the revolvers marked for identification number so-and-
s | so. |
o Fow thay are admitted in evidence as exhibits for
10 | the People. The Pec;ple ire. mo{ripg tllu‘at‘ they be admitted in
u evidence. The court .ts uamitting fhbm in evidence, and at a
12 dater time they will be. more m:u.‘ily shown to you, but I'll try
B | to axplain vhat has“ happenad at -this juncture. T
| 14 ' Now, ‘“.'Ll returh thesde at thls’ tm to the clerk
| . 15 | in Dépnrtmeni: 106. -~ K““‘Tﬂ? Sy e, -
6 | - MR. KATZ: :fa:, yous Homor, <~ - 7 i
215 44 fll wole A : _\._-f_%-;;'! - 4{ e i LT - -
18
19 . -
20
21
2
23.
24 ,
. | } I RS, S
- 26 - o e
, . 27
. @ ,
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15-1 THE COURT: All right. Return it to the gentleman from

=

™~

106, Here you are (handing).

3 All right. Now, People go ahead,
4 MR. KATZ: Yes. Thank you. .. .. .
3 _ The People wish t;;_ ‘re%nirl ng_:,. Paul Whiteley to
"6 | the stand. -~ e
7 THE COURT: Al right. -~ - -
8 officer, you be sjefqi;qﬁa,. e
.9 A
10 | PAUL :.r. warmmr, ;

1| resumed the stand and testified f\:l:thar‘”ut ;Eoilows;

12 THE COURT: You have been sworni Again, state your nawme,

13 | if you will. T |
e 4 THE WITNESS: Paul J. Whiteley. )

] THE COURT: Thank you.

16 . . Now, the People may proceed,

17 MR. XaTZ: Thank you.

18 |

19 b ' h DIRECT EXAMINATION (Resumed)

-20. | BY MR.KATZ:
21 0 Just to refresh our memories, Sergeant, what is
22+ your occupation . and assignment?
251 A Jz‘ia a detective sergeant with the Los Angeles

‘ 24. | County She;:iﬁf 's offiée, assigned to the Homicide Bureau,

- 25 0 How iong have you worked the Homfcide Burzau of
26 | the Los Angeles County Sheriff's office?

, .9 27 A Approxinately four years.
S I B " “And how long have you been a deputy sheriff?
- -1 - CieloDrive.COmARCHIVES



10

n

12 |

. 13

14

15

16
17
18

19

20

21

23

24

26

27

4674

A 14-1/2 years,

0 and once again calling your attention to 1969, were
you wbrking the Los Angeles County Sheriff's homicide assign-
nient?

A Yes, T was,

Q And in that connection with your assignment at
sheriff's homicide had you the occasion to also work missing

personsg cases? ;
A Yes, I have, 5
0 And fur’éhe’x; iix that connection had you the

opportunity to work wj.th deputy s;xax:;l;ffs who ware asa:l.gned to
work exclusively missing pax‘ﬁons cases?

A Yes, S

9 And T take it then it {s fair to say you had the
experiance of working missing ;}éx‘:‘s;;m ‘cases in’ donnsction
with your homicide assignment, is that correct?

A Yes.

Q and oan you tell us, without referencs to this
case, what generally is done when a deputy is developing a
mizssing persong case; what do you do? |

MR, WEEDMAN: Excuse ne, your Honor. I wonder if we may -
approach the bench. '

THE COURT: You may answer,

MR, WEE#MAN: May wa approach tha bench, your Honoi:?

THE COURY: Yes. Certainly, Better bring the reporter.

We will go in chambers.
{‘the foliw:l.ng, proceedings were had
in chambers:)

CieloDrive.comARCHIVES



- o u MR, WEEDMAN: Yes, your Honor.

a6

15-3 - THE COURT: ¥Now, we are in chawbers, Defendant and both
. 2 | counsel.
3 } Better back up for the purpoze of aﬁy argument and
4 | read the last two questions, please, |
5 f i (The record was read by the reporter
6 | ag follows: ;”;n
| " M ¥ take :Lt then it is fair
8 f ‘ to say you had tha ekperienca of working
o 1 misgsing persons c&;es %n connection-with
0 | your hcnicide ussignment, is that corract? )
1 hf‘ "2 Yes. i *',i'iffi;vfii;:*ﬁ
B o] and can you tell us, wiﬁhout

.

13 reference to this case, what qeharally 14

NI

‘.’ N

i5a 1 .. THE COURT: Now, go ahead,
17’

done when a deputy is developing a missing

persons case; what do you do?")

MR. WEEDMAN: Your Honor, I will object on the ground

18 that it is irrelevant and immaterial ¢o any issue in this

¥ came as to what this officer may or may riot have done in

! gonnection with missing persons cases.

2 I assume that Mr. Katz is going to -~

# , THE COURT: Wall, either the D.A, is asking for conclu~-
B siong, what is generally done, that is one thing that bothers .
{ W | , .

® , The gquestion -- I am not ruling, I am debating it
* with you, |

97 -

% THE COURT: What was done, could be another situation.

CieloDrive.comARCHIVES
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What generally is done is conclusional, Depends on how you
are framing your guastion, )
Read the qggation;againinbw.
MR, KaTZ: I askediwﬁitigene:ally was done.
THE COURT: Rgadl#&é‘qugst}qg gga;n, Q??ﬂ,haﬂliﬁ’is

framed, ‘ L

(The guestion was read by the xeporter

as follows: o
0 And can you tell’ us, without 0
roférence to this case, what éenaraliy is '
done when a deputy iz developing a missing
parsons case; what do you do?")
THE COURT: That calls for conclusions and hearsay testi- |
mony .
MR. KATZ: Your Honor, the witfiess has testified he is
a homicide investigator who works missing persons cases,

Now, there is a standard procedure which is
followed by the homicide bureau of the sheriff's department
in the ordinary course of the police businass in connection .
with the development of missing parsons cases. The evolvement,
the evolution of a missing persons case..

He will tell you what they do in each and every
instance. He then will be asked "What 4id you do in connec-
tion with the Shoity Shea case, if anything?"

THE COURT: Well, there is your germane question,

MR, RaTZ: Well, it is really just as they did in the
Scott case, the L, Eﬂing Scott case --

THE COURT: One thing, it is self-serving: "What did you

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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!"’"

15«5 1 folks de in a pravioﬁs case?‘ That 15 seifusenV1hg if anythinj
. | 2 | elsa, *What procedure do you folks hava to prove a man guilty?2"
3 "What have you done raspecting the Shea case” is
4 | proper, not what your general procedure with other people

kS L IR
et oo

5 charged with crimes is, ST
6 MR, KATZ: Well, your Honoxr, I think we are fighting
7 | ghadows. I don't care. I can ask him directly. I was just

¢ | laying foundation, your Honor.

0
11

12
18

14 ‘:.
".': 5|
16
i7
18
1]
20
a |
22
23
94
25 |
2

. -

. 28
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ST e
15-6 1 THE COURT: Well, I think I will sustais the sbjection
@ 2 the way it is framed. That is why I stopped there to get the -
3 ‘analysis of it. ' |
4 f | In my mind I am not trying to be argumentative
5 1 ‘about it, but it is *wWhat do you do? What is your genaral

6 |  procadure in all of the cases that come before you? Every
7 f case, what do you do to prove missing persons?"®
& MR. KATZ: This is kind of like a business records

| -exception in a sense,
10 THE COURT: This isn't business records. The Penal Code
S U L' doasn't say you c¢an go into this.

2 MR, KATZ: I have no objection if your Honor wants me to

| just ask "What did you do?"
u

®

16-

THE COURT: I think if you say to this witness subgtan-
tially this, something like this in substance, *"What did you
do? What steps did you take to ascertain the whereabouts of

7 L Shea?®

o "We did this; we did this; we did thisy we did

2 But you are asking for facts, and you are getting

2| ‘facts, that is my point.

2 MR. KATZ: I have no objection to frame it that way,

2 THE COURT: I don't think I would rule you out on that.

# The defense counsel, 1f he desires, can make the objaction,

» But I think that would be permissible questioning,

B MR. KATZ: This is precisely the guestion that was asked
. # | in the L. Ewing Scott case, on circumstantial evidencs, |
' 28

THE COURT: If you put it down to Shea; if you put it

.} ?'A

oy
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factually “"what did you do in this instance respecting Shea?"

Pine,
Find out what facts you did determine.

MR. KATZ: I will be happy to do so,

THE CQURT:
MR, WEEDMAN: Well, your Honor, I think «w- '
THE COURT: Go ahead.

MR, WEEDMAN: Of course X don't know what ﬁ:. Katz'! later'
questions will be, but I anticipate that much of it will be
calling for hearsay so that I will undoubtaedly be objecting
And then we will just see where we end up. |

I don't know

as he moves along,
Well, you make your objections.

It is very diffiouit. _
You are fully entitled to make your objections

THE COURI:

what slse to say.

and if necessary I will advise the jury that counsel has the
full right to make his objectiona, I have said that many
times,

It is the responsibility and a right if he thinks
there is an objection, to make it. I mean;,; then I will rule. |

I don't know guite how else t6 go about it.

"' CieloD¥ive.COMARCHIVES
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MR, WEEDMAN: That's right, your Honor., Of course, I
don't know exactly what Mr. Katz' qguestions will be,

THE COUXT: I understand. |

MR, WEEDMAN: And they may or may not be objectionable.

THE COURT: There may be no objection., Now let's go
ahead. ‘

MR, RATZ: c_qunael, once again, has the grand jury recoxd,
and I intend to stay very close to ﬁhe grand jury proceedings. |
S0 T think he i3 well appriged of the type of quastions that
I am going to be asking Sgt. Whitelay.

THE COURT: Let's go ahead, I will rule as they come up.,

MR, WEEDMAN: Perhaps we might have some preliminary
raling with respect to the testimony tha;: will indicate that
Sgt. Whiteley went to various agencies and said, “Havae you
heard from Shorty Shea?* and they will say, "No.”

That kind of evidence I will object to on the
grounds that it is hearsay.

For example, he might check Social Security records
and see that no deposits have been made to Shorty Sheat's
Social Security account,

THE .COURT:' How long an examination do you have?

MR. XATZ: Very short, your qu;nér”{

THE COURT: XLet's bring him in Lere, I will take it here|
and see what we have, . -

Bring the ‘w;.éniés;,-;n here, please. o
{The wiﬁne‘,a;é Paul Whittluy was uhl;axad S
into the chambers.) L ;
THE COURYs Be seated, Officer, We aré in chambers with

i [N ) 1"? ‘A.‘f—"‘"
" ) i H

CieloDrive.comARCHIVES



107

- missing person's case entitled "Donald Jerome Shea, also known

11

12

18

14

15

16

17

18

1o

20

21

22

23

24

%5 |

26

27

b1 o

- BY MR. KATZ:

" the officer here.

Sheriff, tell the jury to take f£five minutes. Keep -

| then right in the jury xoom, but they can take a récass,

We are going to take your testimony for purposes

~ of ruling one way or the otherx.

S0, you go ahead. : ?éﬁiég:\>
: (ﬁ&
EXAMINATION §<§§

0 Sgt. Whiteley, were you assignad to work a

as Shorty Sheaz”

3 Yas,

Q Later did this case develop to be a homicide case?
a Yes.

0 Now, in the course of your investigation concerning

the missing parson's case of Donald Jerome Shea, what cffo;ts
did you make to locate cone Donald Jerome Shea, or Shorty .Shea?
A The first thing that I‘had to do was to csﬁiblish
who Donald Jerome Shea was, as I'only knaw that he was Shorty.
T contactad Eriends and relativad o
THE COURT: Of Shaa?

,‘ L

THE WITNESS: -~ of Mi, Shaa's. l aeht teietypas aut to

~hig known employexs, to Misling Persons Details, to the

California Identification and Inveatigation Sactidn, to the

Tdentification Section of Texas, Massachusetts, Arizona and
et 4'.‘-! .,‘_.‘;'1

Nevada,
I contacted £ilm makers unions., Social Security
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Administration, Internal Revenus Service, Socuthern California
dredit bureéaus, voters' ragistration, coroner's offices of
California, Arizona; Texas, and Massachusetts,

I have a list here, ‘

I contacted the California Department of Hospitals
to gesd if Mr, Shea might he in a mental hospital,

I checked the Califoinia”pepartment of Public
Health, the Veterans Administration of Massachusetts,
California, Arizona and the main offices in Louisville,
Rentucky.

I chacked the license bureaus of the Los Angeles
Police Department, of the Los Angeles County Sheriff's
Deépartment, the FBI.

| That is abont it,

*

THE COURP: What was the rasult-J#f,excuse ma,

MR, KATZ: T was goiqg to aag ; faw more questions.

THE COURT: Yes, =~ =

p BY MR, KATZ: Did you contact the pbltal autho:i~

!

ties of the United States Government? R
A ' Yes, I did. C

- - L

L ‘ ‘;' P

I contacted the postal authoritiea at evary known
address that I had for Mr, shea, .. ., ;
Q Pid you also contact the Passport Division?
A Yes, I contacted the State Department, United Statés
Government, Passport Division. |
Q And further -- I don't know if you said tliis
already, Sergeant, so forgive me for asking —- did you send out

any teletype information to various Missing Persons Bureaus

CieloDrive.comARCHIVES
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throughout the United States giving a description of bonald
Jeromes Shea?

A Yes, I sant several nationwide teletypes.

0 As a result of the above efforts that you made to
locate the whereabouts of Donald Jerome Shea, were you able
to determine the wheresabouts of Donald Jerome Shea?

A No, '

THE COURT+ I think it is permissible,
Now, did you have any objection, Mr. Waedman?

MR. WEEDMANi Your Honor, I do, bscause -~

THE COURT: All right, Make your objection,

MR, WEEDMAN: ~- in each instance Sgt. Whiteley will
be testifying as to things that were told him by others,

THE COURT: That's right. .

MR, WEEDMAN: And to thn extent that that is huing _
offared for the trutb~o£ the mnttof'a:ac:tcd, it ia dbvionsly :
hearsay. _ .

THE COURT: It would be huazsay;é':ﬁébheoae?that.

MR, KATZ; It is not offared for the truth, but for
circumstantial evidence -=- e }

MR, WEEDMAN: Of course it is offers

MR, KATZ: Of course it is not. It is o6ffered as circum-
-stanﬁi&l evidenca to show that there was no response to the
information which Sgt. Whiteley had decimated nationwide by

way of telatype, and this is admissible under L, Ewing Scott,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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| 16a i ;- MR. WEEDMAN: If it is not being offered to show, say,
. 2 for example, that the So¢ial Security Department didn‘t receive
3 any deposits in the name of Donald Jerome Shea, it is hearsay,A:
4 | of the most obvicus kind.

5 . THE COURT: Well, it is hearsay, I think it does

6 | céﬁstitute, yvou might say, an éxception, for one thing, but

7 | thg jury instruction on the point could, I think, clear up -~
8 | it could state to the jury this is hearsay, but has evidentiary
o | value in going to the point of whether or not -- what has :
1 | happened to -- let us put it that way ~-- where is Donald Shea?
| i: Directed to that point.

A I will admit the testimony, and your objection is.
B | noted.
w | MR. WEEDMAN: Your Homor, supposing -- if I may be heard
.‘ 5 .| for a moment.
16 | THE COURT: Go ahead.
| 17 ‘ MR, WEEDMAN: Supposing Officer Whiteley testified that

18‘Jhe talked with Mr}.x and he asked Mr., X, "Have you seen Shorty |
1 1 shea since Auﬁust the 26th?" And Mr. X says, “No, I haven't
2 | seen Shorty Shea."
| Now, that is hearsay. I don't think there is any
- :: queStion about it. And all Sergeant Whiteley is testifying to

% | now is the same kind of evidence, y;
F

# THE COURT: I concede it'is hearsay, in my opinion, but

'%>' I do think it is admisszble for the con51deration of the jury. ‘

26

A

I will overrule! the op;gctlon, IR
2 MR.: KATZ: Now, youk Honor, there is an additional part

that I inhend‘tq-elicit, and I éoﬁ“t:want\to.ﬁnrprise counsel,
[ “_" .y

| B
- H -

.. .
1» P
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| 80 I will give him an opportunity to make any objection he has

. any, he made to locate the boﬁj af shorty Shea.

: my department, approximately 2000 man—hoursg: I'have dug up

" Ranch, and all the property aurrounding Spahn‘s Ranch -~ the
- Southern Pacific property -~ and I have not found anything.

- of inguiry in this area. I micht develop it a little further
| as to specifically how he -~ specifically what efforits he made

| could be valuable testimony for the defendant in the fact that
- the People's case is dirécted -~ the direct testimony indicating

| that the remains of Shea were taken down the stream and buried

at this time. I will then ask Sgt, Wﬁipéley vhat efforts, if

THE COURT: Let's get the question now, then,; so I can --

You can answer that, sergeant., :*-} &

THE WITNESS: From my investigation, I have spant, with

areas in Devil'a Canyon, Ybarra Canyon, Spahn!a Ranch, Iverson's

MR. RATZ: Your Honor, that would be basically the type

in thie area, you know, what does he mean by "digging."
THE COURT: Of coursge, I would say this: I don't pass

on the strength of the testimony. That testimony, of course,

under leavesg or gravel, coupledwith the fact that the shexiff
has put several thousand, did you say --

THE WITNESS: 2000, .

THE COURT: -~ 2000 men looking for the remaing and they
are not there. If anytling, I would say it would assist the
defendant more than it would the Peoﬁle. But that is not my
business. This is your case. I'm telling you the immediate
reflection I have.

MR. KATZ: X understand. But, they didn't have 2000 men;
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)

thére werxe Zooe(man—hoﬁihé I

THE COURT: Let's gé ahead., x notq Tyour. objection.'

MR. WEEDMAN: Your Honor , I ﬁhink, becaﬁ;e I considér the
point quite impoxtant, I think I had battgr make a record.

THE COURT: You want to object’ to this in open,court?

MR, WEEDMAN: I don't heed to argue’it in,open court,

- but I think I'd better object so we will have a clear record

| with respect to this.

THE COURT: You have an absolute right to do it.
MR, WEEDMAN: I think it is extremely important. It may
be a little tedious ~-
| THE COURT: I don't care, You have that right,
MR, WEEDMAN: I will make it as swift as I can.
(The following proceedings were had
in open court.)
THE COURT: Now, gentlemen, we will go aliead. We are

. back in court. The defendant is hexe, both counsel are here.

Now, Sheriff, you can bring in the jury and we

| will proceed.

You can take the stand, Officer, if you will.
State your name again, if you will, please,
THE WITNESS: Paul J. Whiteley.
THE COURT: Thank you. You have been sworn.
(The following proceedings were had
in open court in the presence of the
Jury.)
THE COURT: ©Now we have our jurors back, plus the

alternates.
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T L
You may proceed, Mr. Katzs @ }‘, R

MR. KATZ: Thank you; your Honon.
5 )

DIRECT EXAMINATION (Continued)
BY MR. KATZ: ’

0 sergeant Whiteley, in connection with your assign-
ment with the Homicide Division of the Los Angeles County
Sheriff's office, were you assigried particularly to a case
involving Donald Jerome Shea?

A Yes, I was.

Q When it was originally assigned to you, was this
a4 midsing persons case as such?

A No, sir, it wasn't.

Q All right. In any event, in connection with the
assignment relating to or relative to Donald Jerome Shea, dia

yoﬁ make any efforts in the course of your investigation to

locate Donald Jerome Shea?

A Yes, I did.

Q wuld vou tell the jury what it was you did in this-
regard?

. I sent numerous nationwide teletypes to all police

agéncies requesting theilr assistance in locating Mr. Shea.,

A e
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17 . | e Well, now, wfzajt infomt:gon did you put in these

‘2 nationwide telei;ypef? ) : ‘ ‘
. a Tt had Mr. shea's. hame, both Donald Jerome and
i | Donald Jerome Shea.:::. el . ‘ "
s It had —his dai:fa af\jbirth and description. It had
s his place of birth in Mf\;.!;&(:hi.ié‘éhﬁﬁ.

5 . And i‘thfigd a,\'"briaf_i;summary of the circumstances
s | surrounding why we were a'{';tt_afg::j:ing to locate Mr. Shea.
9 Q __All right. R |

1o 1 md in connection with the physical description,

_— did you put in any um_xsual characteristics regarding any

- | injuries and the like?

13 A Yes, we did.

14 | Q all right.

15 | Mnd who else did you contact, and what else did& .

16 1 you do in that regard?
17 | A Contacted the California Division of CII -- ez‘:i:min- _
5 | al ;caentification and Iavestigation, and requested their
19 | assistance. ' |

20 I contacted the Department of Motor Vehicles for

21 |any citations or accidents on Mr. Shea's license.

22 I contacted the coroner's offices of California,
23 Arizona, Nevada; Texas and Massachuscits.,
24 : .'l-'.contacted all known relatives and pexsonal friends|
25 4 I contacted the Social Security Administration.
26 Ida’iifomia Workmen's_ Compensatién. Film makers, unions. The ‘
L - 27 |state Department, pivision of Passports.
28

-

Voter's _'reg:l;strati:_on: of Liog Angeles County. And

-
P
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| of California, Massachusetts, Arizona and, I belileve, Louis~

| ville, RKentucky,is the main center.

: 'COuxity Sheriff's Office, and the Los Angeles Police Department.

Q Lastly, did you also contact the Internal Revenue
. Service?
A Yes, sir, T did. And I also contacted the police

. were you able to determine the whereabouts of Donald Jerome

' Shea or Donald Jexome Shorty Shea?

utility companies in both San ¥rancisco and in Los Angeles
County and Ventura County.

The postal -~ U. S. Postal authorities in Californiz

- Arizona, Texas, Massachusetts. The Veteran's “Administration

I contacted credit bureaus in Southern California.
' I contacted the mental hospitals for the State of California
- and alsc for the State of Arizona.

i I contacted the license bureaus of Los Angeles

Q Now, I don't know if you said this, so forgive
' ‘me» for asking the question: Did you also contact the FBI and
qsk‘for' their assistance?- |
A Yes, 1 did.

departments of Texas, Massachusetts, Arizona, HNevada and
California.
Q And as a result of all those efforts that you made

A . No, sir.
. MR, WEEDMAN: Excuse me, your Honor. I will object on
the ground that all of the answers which presumably were
received by Sergeant Whiteley are hearsay, youxr Honor..

THE COURT: I overrule the objection,
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17 |

MR, WEEDMAN: Thank you.

THE COURT: Go ahead. -
g " BY MR, -i{m‘z* -‘Andmin the course of your investi-

| gation has anyone contached you, Sergeant Whiteley, which
led you to knowledge of the whereabouts of Mr. Shea?

-
el ;-

A No. s ..;- O

S Q all right. K “y‘

Now, in cormet:tion ‘with your continuing investi-

1 gation, did you make any- efforts to locate the alleged remains
or a body of Shorty Shea? '

A Yas, sir, I have,

g And when did you first begin looking for the body

of Shorty Shea?

A In November; 1969.

Q And where did you commence that investigation?

A In Devil's Canyon, which is adjacent to Spahn's
Ranch. |

Q Approximtely how far is Devn.l's Canyon from

Spahn's Ranch, if you know? _
A Approximately a half a mile-as the crow flies,

Q I take it you didn"t=fly with the crow, is that
right? -
A That's correct. ’ i

On land, appfoximntely how far is it?
A Two and a falf miles.
o All right—.' hnd"‘can Y;)u tell us if you know what
direction it is from Spahn Ranc¢h?

P -
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1- - A It would be northeast 6f SPai:n"-s Ranch.
@ - Q A1l right. o |
N 2nd was there any particular part of Devil's
4 | Canyon that you went to?

A\

- A ,. I -~ at that time, yes. I have searched sub-

6 | Séquently the entire canyon.

71 q ALl right.
s | You are talking about Deﬂi‘é Canyon?
9 ’ A That's correct. ,
10 - Q when was it that you first went to Devil's Canyon? |
11 A Noveiber 1969. |
T¥2 e * ¥hat did you do ,m bevil's Canyon?
13 A Dug and dug. 7
® 14 Q@  Did you find anything?
' 15 A No, I did not.
% O ALl right.
17

‘ Where is the next place you looked for the body
I8 | of ‘Shorty Shea? )

-

9 | A  Spahn's Ranch.

2 | o | And where at Spahn's Ranch? N
2 A Its entirety, I also checked the adjacent areas;
22 the Southern Pacific property to the south; the Iverson Ranch
23

| - to the northeast; Ybarra Canyon, which would be almost due

24 | north; Santa Susana Pass area.

25 1 Q all right. _
26 ' Now, Sergeant, let's get some time periods in

g . 27 | there if you can. Can you tell us, for exzample, when it was
28 '

| or on how many occasions you went to Spahn Ranch looking for

CieloDrive.cOmARCHIVES
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the body of Shorty Shea?

| A I personally had been to Spahn's Ranch at least
35 times. - o '
Q and ‘wé,;:e iéu;witﬁ a crew or team of deputies?
A - Somei;ims. I was with just wy partner. Sometimes

I had as many as 45 additiongi sheriff’s personnel with ne.

Q and did you- lﬁ)ave.‘ the availability of any eguipment
to assist you in Ella‘t :-r.;i.agard-‘iﬁ"" |

A Yes. = "

0 What l:ind ‘bf' equiément?

A We had pumping equipment to pump water. We had

4 buliaozer. That‘s about it. And ja{:khamﬁsers-.

Q And jackhammers? _

And when you say that you searched every inch of |

Spahin Ran¢h property, are you telling us that you dug up |
avéry square inch of earth?

A Ho, sir. I didn't.

Q Please tell us what you mean by searching Spahn
" Ranch. -

A We went over anything that looked like it could

be a place where a body would be secreted.
So it is fair to say you did not dig up every

square inch of earth, is that correct?

e

e o de W
o rEReE

A That*s correct. 1It's almost an impossible task.
Q All right. —

-

-

And can you _ﬁustjdescribe soméevwhat the terrain

. at Spahn Ranch. - LI

- - ‘e

L & - *
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was overgrown with vegetation.

0

Spahn Ranch to look for Shorty's body?

A
Q

of September 1969 and November of 1969, had there been any heavy
' rains? '

A
Q
A

Q

Los Angeles and Chatsworth?

A

Yes. It's quite hilly; with numerous boulders.

And at the time that we were searching the area

All right.

Now, when was the first time that yom went to

In November 1969,

Now, between the end of August or the first part

Yes, there had been.
When?
‘Through the months of September and October.

And where -were these faing, are we talking about

Yes. They were in the Chatsworth area.
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_ 172~ . | [+ and where else had you locked basides Spahn Ranch
® 2 | and Devil's Canyon?

31 a Yharra Canyon.

s | Q ALl right.

51 Now, whexe is Ybarra Canyon in xelation to Spahn

6 | Ranch and bevil's Canyon?

T A It would be almost north of Spahn Ranch. It
8 | connects into Devil’s Canyon.

> 0 ‘And approximately how manﬁ man-hours were spent in |
o attempting to locate the body of Shomty?

- A Just an. approximation, wall over 2,000 man-hours.
12 0 You are not talking abour 2,000 mean, you are
8| talking about 2,000 mhnwhours? $?T ?V C ;",: )_\,;[

. 1 A That¥s corract. SO *

.-' 15 .0 All right, j‘a._""‘; N L .~. ‘

1 pid sgt. -- strike that. I just nlevuxeduhim.

7 pid Deputy Gleason, the gentleman to my left,

18 ‘asaisﬁ in these searches?

io

A Yes. On numerous occasions. . :
2 Q and did you ever look for the body of Shotty Shea i
2 at the Barker Ranch area?
2 A Yes, sir. '
% Q When was that?
# 3 | Dctober of 1969, And also June of 1970,
® 0 And where did you look in the Barker and Myers
® Ranch. area? )
. : b A We looked on the property as well as the surround- |

"ing area.
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Q You locked for obvious grave sites and the likae,
is that correct? |

A That is correct..

Q Is it fair to say you did1pdﬁ dig up all of the
property? s
‘ A No, we did not, ,}f{.f e
9 All rlght. . o

Now, there 4s-a érqpk dlocated at Spahn Ranch,; is
% : -‘l [ o L . r- " :‘-‘ .: .a*‘

L)

that correct? - o e U Lo

IR
B

main buildings

whete the boardwalk used to be located and the Lohghéern

A That's correct. ' v

x

Q Where is that in relatioﬁj%é the

Saloon?

A It runs directly behind then. It's to the south
of the main buildings.

Q In connection with your losking for the body of
Shorty Shea dié you dredge any portion of that creéek?

a Yes, we Aaid.

Q When did you do that?

A January 1970,

Q © And how much of the-creek did you dredge?
A We dredged it till it was dry.

Q Well, that's a.prettg long creek, isn't it?
A We had some pretty big pumping equipment,
0 all right. |

Did you look at a particular section of the creek?|

A Yes, we did.

0  wWhere did you look?
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fury
»

- neay the corral?

A Directly behind the corral. There iz a dam area
thera, .
9 Is there a place that was knoun.ta you as a

| parachitae xoom, which is directly in fxont of that creek and

4
. i s -
LY P '

vt ¥ Ty

0 Is that tha general)ii;a where you 1doked? "

0 bPo you recall when it was tént the cxeek was
pumped? RIS R A

A I believe that was January 1970,

9 and can you tell us whether or not a Deputy

Farrington fron the gherifﬁ's homicide division was with you?

A Yesg, Le was.

Q Was Deputy Gleason with you, too?

A Yes, ha was, ‘

0 And as a result of your efforts to locate the hody:

in connection with digging and going to various locations,
were you able to £ind the allaged graveside of Shorty or his

remaina?
Q To this date do you know where the body of

Siorty Shea is?

MR, WEEDMAN: I will object to that, your Honor, as
assuning facts not 1n.ev1d¢nce¢

THE COURT: Read the question, please.

MR, WEEDMAN: Let the jury figure that one out, your

Honor,
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Overruled,

R 7 »,g{iul )
T

(The quaitidn was r&aﬁ‘hy the reporter

as follows: | ;k-" L .

L ]

] L s e"’“ T i .
*Q To-this-daiq-ﬁn?ypufknﬁw;ﬁhek@ ,

-

the. body of Shorty Shea is?") e
THE COURT: Well, you can answex:-the' question,’
THE WITNESS: No, sir, I don'ts  , o
MR, KATZ: Thank you, 'No tuftﬁér ques¥1ons, '
MR. WEEDMAN: Well, your Honor, for the record, this is
an ultimate fact to be determined by this jury. And I must
protest as to the_assumption that this matter is a foregone
coneclusion.

 THE COURT: Well, the record may show your position.

You may cross-examine.

MR, WEEDMAN: Well, your Honor, I would request at this
time that the jury be instructed that the existence of a corpus
delicti indeed is a fact ultimately for their determinatioh, |
It may not be imposed upon them by the prosecutor or the court
or anyone else,

THE COURT: Well, I only &t this time rulae, The objection
overruled, The record may note -~ show your axqapgion.

That's all for the People?

MR, KATZ: Yes. With respect to this subject matter,

MR, WEEDMAN; Well, may I inguire if counsel has any
further questions of Sgt. Whitelé?-

. THE COURT: Well, are you ready for your cross?

MR, KATZ: I said no, with respect to this subject matter)

We have concluded our diract examination of Sgt. whiteley,

CieloDrive.comARCHIVES
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MR, WEEDMAN: Well, I have nc-q;;ﬁiibﬁaiunfil Sgt,
Whiteley is through testifying, yéux'aqnoia ey

THE COURT: 'That is all then. I have overruled the
objection.

any further questions? He has answered your
questions, Any furither questions?

MR, KATZ: I have no further direct examination at this
time,

THE COURT: Any cross?

MR, WEEDMAN: If counsel is going to call Sgt. Whiteley
back again I would like to know about it.

. THE COURT; Any furthet direct?

MR. RATZ: Not on this subject matter. Wa will be going
into ancther area which has noth;ng to do with this particular
subject matter,

He is my last witnesa, and he will be called in
a few minutes,

THE COURT: That is what I want to know, Any c¢ross?

MR. WEEDMAN: Well, I don't know, I think it is rather
wnusiial to keep calling a witness back and forth, your Honor.
When there is no apparent need for it.

He iz on the stand. Let's hear the rest of his
testimony, then I will crosa—examinaa-

THE COURT: All right, That's all at this time then,
Thank you.

THE WITNESS: Thank you,

MR. KATZ: The People wish to call beputy Gleason,

!
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1 ‘ WILLIAM C, GLEASON, e
.’ 2 racalled as a witness by the People, testified further as
3 '; follows: |
4 THE COURT: Now, you wars sworn, State your name,
5 : THE WITNESS: william C. Gleason, G-l-e-a<s~o-n,
o |
INDEX 7 DIRECT EXAMINATION (Resumed)

8 | BY MR, KATZ:

9 9 Deputy Gleasor, in August of 1969 what was your
o . assignment?
| . A Asgigned to the Record Bureau of the sheriff's
12 department,
1 R ¢ And in connection with that assignment wers you
14 working exclusively the Yecord bureau, or were you working
. 15 Bomé other assignment with another department?
A I was assisting the Auto Theft Detail and the '
¥ Malibu Sheriff's Substation regarding an auto theft investiga-
% | tion, |
» 0 All right.
20 And as a result of your assignment in August of
A 1969 did you thereafter become familiar with members of the
2 Manson family?
% A Yes,
24 0 Were you later assigned to work the sc-called
% | Manson cases with the sheriff's department?
2| A Yes, .
-' & 0 Incidentally, did you p;i'ticipatc in the so-called
28

August 16th, 1969 Spshn Ranch raid?'

.if'#

-l [N P . A .-
. . [

. a‘.-l-',.,f-'i*\ ,T:. ,,:‘ ‘-
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A Yes, I did. ,
0 Now, Deputy, at some point of time did you join
the homicide bureau of the sheriff's department?

A Yes,
0 When was that?
A 1 was permanantly assigned August 12th, 1970,

ﬂafore‘thaﬁ time I had been on loan tg them.

0 And were you working part of the so-called Manson

casag’¥d
A Yas,

Now, in connection with your assignment to the
homicide department were you particularly assigned to the
Shorty Shea case as an investigator?

A Yes,

Q And thereafter did you assist Sgt. Whiteley who
is seated to my left at the counsel table?

a Yes, |

o -
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418 1 Q = And in particular, did you'm‘akfe‘any checks or
‘ effqi:‘tfss to 1qc;até"5h0£i:y”'5hea,‘ that is, the whereabouts of

- E

3 Shorty Shea? e,

i | AL Yes, r ai.d., . :

5 ,' Q*A : What. did you yom:self do in that connection? ‘
6 - A I hava contactad ti;e CII, the €rximinal Identifica- |

7 | tion and Investigation sect:.on af the State of California.
8. I have contacted t'he FBI, the'véters‘ reg:l.stratz.on, the

9 i i)epartment of ﬁotm: Veh;i.clea regatdi.ng any driver's license
10 ;‘ infomation and also any vehicles registered to Mr. Shea.

Ry .. T have contacteéd the qu Angeles County General
12 Hospi:tai. « the Harbor Geneyral H.éspita;t., the Long Beach General
13 ‘Hospital. I have’ contaéted ~t’he Veteran's Administration;
. 14 |. I have ccntacteﬁ the Bureau of Public Assistance, or Departmnt‘
5| 'aﬁ Public Socn.al Services, for 1L.os Angeles County, and I have

16 1. coni;acteti other agencies that have arrest.ed Mr. Shea in the

17 .1 past. . '

18 | 'I‘HE,'{Z;G}_URT.:‘ How, ﬁa»it a minute.

ol MR.KATZ. That*s all right. - )

20 " THE Cobft';'; Just a minute, Teave the personal ¢corments

2t | out, if you will. You contacted other agencies, is that

22 right? '

23 | THE WITNESS: Yes, Sir.

32'4- . -THE COURT: All right. Go ahead.
- 25 . THE WITNESS: and I have contacted all of Mr. Shea' 8

26 known friends and reldtives, employers.
. ¥ - ' T have conj:acte&' the film makers' wunion, the

28 ‘Screen I&ctors Gu:.ld, the s«:c:.al Security system.r the Internal

s,  CieloDrive.cOmMARCHIVES.
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* FBI for assistance?

o W

abouts of Donald Jerome Shea, oxr did you ask for it in multiéle

. names?

: JExome Shea and the name Donald Jerome, with the nickname of

~ Shea, or Donald Jerome, or Shorty Shea?

Revenue Sérvice, and other agencies.

8 BY MR. KATZ: Did you also once again contact the

A Yes. “

Q . And did goﬁ send any nationwide teletypes giving
the'phyéiéal,description and other pertinent information
iegarding'bonald'aeromenShea?

A ‘ﬁYBS} I have.

0 -‘Did you just ask for a location as to the where-

A I asked for information on bqth the name Donald

Shorty.
Q How recently have you sent these teletypes?
A I believe the last one was on August 6, 1971.
Q Did you, in substance, update what Sgt. Whiteley

had been doing?
' A Yes.
Q And as the result of your investigation and efforts,

were ydu able to determine the whereabouts of Dohald Jerxome

A Ho, sir, I was not.
MR. KATZ: Thank you. I have no further questions.

THE COURT: Cross examine.
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CROSS EXAMINATION

BY MR, WEEDMAM: N

Q What general‘hogéitals did you contact, Deputy
Gleason? L ) ‘

a Thegigs Anggiesfccunty‘ﬂenerai Hospital, the

Harbar Genéral Bbépitaiifah& iong Beach (General Hospital.
4} What.xnformat;on “did you provide them by way of

-
. -

A WEllhhthe»ﬁnformatlon I fuzn;she&.to the General

"jﬁospitals was bhis pomp%ete name; both names; hig sex; race;
1 Aﬁd date. of birth: and with that information they van Iook

{ in ﬁheir files anddetermine if they have any person by those

names.

Q Are you personally aware that the Los Angeles
GeneigI.HQSPital Recorﬂé Section checked every single patient
that théywhad-had.sinée August of 1969 -in .order to detérmine

if they had a matching physical descraptxon to that of Shorty .

A ¥ou say am I aware of that? ,

Q I'm asking you if you have any'knqwledge;that‘they;
did so. ’ |

A ' 9No, gir, I do-not.jﬁ

Q- How soon after you méae your inquiry to the Los

Andeles County General ﬁoséital.ﬁid ybﬁ receive a reply from
them?

A I made%ituﬁfé ﬁhéfﬁelephohe~anﬁ held on the phone

:-while they checked their: xecords,

Q Hive you aqx idea the number of patments that have |

—_ \‘.- P
- N
— -
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been admitted to the Los Angeles COuntf General Hospital since|
August of 1969 to August the 6th of 19712
A No, sir. .
Q Would it be fair to say that it numbers in the
tens of thousands?
MR, KATZ: I will object. He says he has no idea. It |
is argumentative, obviously. It would be fair to say nothing.|
THE COURT: ILet me have the question.
MR. WEEDMAN: I don't have to accept the fact that he
has no idea. He must have some idea, your Honor. He's a
deputy sheriff. _
-THE.COURTz-Wait a minute. Let me have the quesgtion.
(The record was read by the reporter
- a8 follows:
wgy Have yoﬁ any idea the number of
patients that have been admitted to the Lom
Angeles County General Hospital since August of
1969 to August the 6th of 197I?
b No, sir. |
"Q Would it be falr to say that it
nunbers in the tens of thousands?")
THE COURZ: You can answer that question.
THE WITNESS: That would be a fair statement, yes.
Q BY MR. WEEDMAN: All right, thank you, Deputy
Gleason. | _ |
I take it, tﬁen, that with respect to your '
inguiries to the Los Angeles County General Hoapital, that it -

is a fair aSsuﬁption, assuming you .are an expert in this area,

CieloDrive.COmARCHIVES
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1 that they merely checked their files for the name and did not
- 2+ | . 'check against the physical description?
~ 5* ,:K_* " A As far as I know, that is true, yes.,
47 S Q And the same would be true of the Long Beach
g %‘, ::--;-_f-;@nerai]. Hospital, would it not?
Tl A Yes.
~7 - Q. And any other hospitals that you may have checked?
8 _“ ‘ A . Yes.
9} Q pid I understand you to say, Deputy Gleason, that -
10 Tybu had checked with the Social Security Administration?
n | A Yes. ’
12 1 Q Di&' you raceive any information at all relative
13 to the name that you submitted to them?
14 | a Yes,
15 Q What was that information?
16 i A- . 'I,hé information was that there was no activity
17 on Mr. Shéa‘fs account after Septenber the lst, 3;965.
18 § Q bid you ask them for any a;qti;vi;éy prior to
19 Septenber of 19692
20 A Yés. We asked then for the latest information
21 | that they had indicating the most recent activity.
2z |
23} ’
24
257 |
26, -
7 |
8.

370G
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18a~1 1 Q Well, when A4id they tell you that a deposit had
. 2 | last been made into Mr, Shea's account, if any?
8 A Az I recall, they indicated it was sowmatime in
s | July of 1969, |
5 Q Did they tell you the source of that?
6 | A Yes,
7 Q What was that?
8 A A place ¢alled the Swinger's Boutigue.
4 9 And aes far as you know, is that the game Swinger's
10 Boutique that was operated by Jerry Binder in Las Vegas?
no | A As far as I know, yes,
2o Q Any entries prior to that in his Social Security
B flle? '

, 1 3 We did not receive that information,

.' B 0 Did you assume, in connection with your searching
1 for Anr. Shea, that there would in all likelihood, if he were ‘
oy #J:"i.vé, ba regular entries into his Social Security account?
B A Well, X had no way of knowing if there would be
Lo regular deposits or reflections on his account because we only
2 made one inquiry, the latest infoma;i'ﬁ;bnﬂ.‘ \
2 | Q And I assume that you’ éubmi.;:.ted only the two names
2 | that you have indicateél,‘ ‘is, thnt: ‘s;.:? |
2 A 'fes. o & e St
2 0 and I taﬁe it 'hhat‘j \'fon\'}iliajsi:‘ subni tted only ;fan'e
B Social Security numbex, is that so?,; Ly 3 RS
% | K A Yes, sir. - ' o

: . o ) Had Mr, Shea been using ,a’h,d-iff.ni'aqt" nape, and had
28 he been issued a different Soclal Sscurity card you would hawL
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no way of knowing then if any entries had been credited to hié_

account?
A That is correct.
0 You indicated that you checked records reflecting

arrests of Mr. Shea,

A Yesn,
[+] what records were those?
A According to his rap sheet from CII, he had baen

arrested, I believe, by Ventura County Sherifis and Los Angeles
Police Department and two agencies outside of the State of
California that I do not recall.

We sent teletypes to the agenciaes in the other
states, and I personally contacted the Los Angeles Police
Department and the Ventura County Sheriff's Department
records,

0 Were thexre FBI identitiqation nunbers in connec-

. O
tion with Mr. Shea's arrest recordsy .

v 7
. ﬁ"‘m!’i’

A Yes. - .
0 And were th?;a;é:?chéék%a_ with the FI?.
. L AN 3 g
A Yes. St e N
Q Wouldn't it be true in your axpgriaggn that the

BT wouldn't show any knowledge of tﬁe ékihtehcﬁ of Mr. Shea _

unléss he was arrested by them? ..

";r i‘g";

A That is not true, .zéi‘
Q Or arraested by somaone?
a Yes., He would hava to be arrested by another

agency or the FBI,
Q . 8o that in connection with your checks, not only

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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with the FBI,-ﬁhg with all other law enforcement agencies,
those would be mn:hiagleas, would they not, unless Mr, Shea haq
been arrested and further identified as Jerome Shea?

A That is true, sir.

Q Do you know when Mr, Grogan was arrested in
connaction with the alleged Shorty Shea mirdexr?

A Yes,

Q What is that date, Deputy Gleason?

A . Decembasr 18, 1970,

Q And this was then, to be fair about it, approxi-

mately 14 months, was it not, after gour-partner, Sgt. Whitelaey
was in possession sutficient.1n£orma£1§q:ta institute a missing
person invastigation? o :

A That is true. & B
0 pid you check with ;he Us 8. Poatal Service?
A Yas, I did, sir. ' ’ .

Q | I take it that in connqceion with chccking with the
U. 8. Postal Service, that they could not pravid- you with any j
information unless Mr. Shea, if hé-is alive, had . used that
name or names provided by you?

A That is true, sir.

0 I take it that as far as you know the U, S, Postal |
Service was not in a position to check anything relative to his
physical description alone?

A No,

0 The same would be true with respect to credit
bureaus, would it not?

A Yes, that is true.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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to have any credit rating with any credit bureau?

A
Q

1f I understand your testimony correctly?

A

7700 block of Sunset Boulevard in Hollywood.

0
A

9

. . I
or was not a menber of that organization?

A

Was Mr., Shea ever known through your investigation

None that I could £ind, sir.
What f£ilm makers union or group did you check with,

The address we had wax, I beliave it was, in the

What is the name of that organization. agein?
That I do not recall, sir,
In any event, did you determine that Mr, Shea was

They had no racord of hin.

1', } A , » '
_""‘Jl o Tt ! s
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188 | |
' 1 | Q I take it they had no récord before or after Aug-
. T 5 | ust of 19697

A ' None that I know of, sir.

3 .
" 4'5" Q ADidﬁ-you participate, Deputy Gleason, in this
5 " rather q}asﬁivé'seardh for at least a possible body 0f Mr, Shea?
6 . A _'-Yes,? I did, sir. - ‘ |
7 ; ©Q Did you turn up even a bone that you ti';oughé
~ 8 might Be Mi. Shea‘s or any part of a& corpse or a body at allz
\ | o | A No; sir. | ﬂ,
) 10 ’ MR. WEEDMAN: Uhank you, sir. That is all I have.
ii i THE COURT: Is that all? '
1z N MR KA’J?E'.:‘ No. Just a few questions.
, 1'-3 :5 ~ Your Honor, I have two aerial maps, and I ask that:
‘ 14 they be marked People's next in order.
. 15 | THE COU'R'I.'{ Is that in ,‘connecj;i;oh '-with this testimony?
6.7 MR. KATZ: Yes.,
i7 g | THE COURT: All right. They way be éo marked.
18 'i_;. ‘ HR. RATZ: Mr. Hogan;_ may ve have somé exhibit numbers?
19 | E -dt_;l':z-' t know what our last exhibit number was. |
- 20 | | THE CI.ER& Your next exhibit; sir, would be No. 67.
21_.“‘ 1o " MR. KaTZ: Thank you. 1 ask that one of these aerial

L 22 | photographs be marked People's 67 and the second one be marked |
-_67&58 IB‘ 93, j‘ Péople's 68 3501? identificatio;i,
2 | THE COURT: All right.
2 ‘ - MR, KATZ: May I approach the witness, your Honor?
"2 THE COURT: Yes, you may.
. 7 1 - 0 BY MR. KATZ: Let's start out, if we cam, with
28 | people's 68 for identification. Would you please explain to

'Ci-e‘IODriVue.MAR_CHIVES
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"map is south, and the*left-hand edge of the map is wesat.

Anames of streets and other landmarks in the area of the search|

' cenﬁer of the picture is the Simi Valley Freeway.

mately half a mile. -

us what this photoqraph depicts and orient us as tb directions,
showing north and south and east and west.

A This is an aezﬁﬂghotograph of the general area
©of the Spahn Movie Ranch ana»Dev£1“3ﬁcanyon. The top of the
map is north, the r;ghtﬂhand,edge is east, the bottom of the

This area_;hat 13 on the photograph represents an
approximate area.é% twaéha;ﬁghalf square miles.

Q ALl xight.f'ﬁowé Sergeant, there are some nanes
stenciled on here,—or;§iéced;én embossed tape which now
adheres to the exhibit, People's 68. ‘

Would you please teil us what you have done in

that connection?

A 'Yea. I have marked specific Iocatione, such as
Jhis heavy white line going across the lower

Q- where is Spahn's Ranch in relation to that?
A It is south of the Simi Valley Freeway approxi-

Q Is that indicated on the map?
A Yes, it is, in the lower left-hand corner.
- Q Wbuld‘you orient us tb‘other places that appear
on the map? '
A Yes.

The Santa Susana Pass Road.is.ma:keé on the map
as a small black ;ine-soﬁth or below the Simi Valley desig-—

nation. That runs across the “lower left portion of the

Vel
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photograph.

Topanga Canyon Boulevard is the dark line running
up the right-hand lower center of the photograph.

The Southern Pacific Railroad tracks are indicated
as a line in the lower center portion of the photo that goes
across and curves and goes off the bottom of the photograph.

The Devil's Canyon area is the white line that

goes through the center upper portion of the picture.

Q Is that labeled on the map?

A Yes. It is marked "Devil's Canyon."

0 All right.

A There are other designations. The Johhéon Motor-~

way -- that is a fire road -- is in the upper left-hand

corner of the photograph.

In the right center of the photograph are two
designations, the Rivesjgﬁa a Waterfall.

Q where is that located? On what property?
A That is in the Devil's Canyon area.

We have one more designation, or two more desig-
nations. We have marked here a tunnel, which is a landmark,
where the Southern Pacific Railroad tracks go under Topanga
Canyon Boulevard.

Also just south of that tunnel is a rocky area
known as Stony Point.

Directly north of the Santa Susana Pass Road and
between Santa Susana Pass Road and the Simi Valley Freeway

is the designation of"Wonderland West." That is a proposed

housing development. It is a very rocky, hilly area.
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: 1ocation of the Sulfur Springs would be off of this map by

And up at the extreme top portion of the picture

is a designation of the Sulfur Springs. Actually, the actual

about two inches above the designation.

0 All right. HNow, there is an X which You have
placed somewhere on this People's 68. What does that
designate?

A This X is just west of Topanga Canyon

Boulevard and at the Southexrn Pacific Railroad tracks. That

is where Mr. Shea's vehicle was found, or was removed from

by a person --
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19-1 ) 0 What I have reference to, do these markings that
'I' 5 { appear on Pecple'sz 68, do they designate the various places
where you looked for the body of Shorty Shea?

No, not on this map.

A
0 Is thare another map that better shows that?
A Yes.

0

What is the purpose qf éhig map?
A This i=s just to giVé a general overall view of the

entire area that we searched. A . P
A,I’ "‘ "{-:9 :‘" i * ; ;.!;- ) i' !

0 ALl rght, 0 n U LT

v

ELV
Now, in other'words, to show where Spahn Ranch is

i’ *

no| .
1z | in relation to Devil’s Canyon and wh&re Devil‘s Canyon is in

13 | relation to Ybarra Canyon, is that correcp?

ooy . - : '
. . 14
L F 11*‘7 o t. v

H A Yes.
. 1§ | 0 And Ybarra Canyon, is it visible on this exhibit?
16 A" A Ybarra Canyon is off of the top of the map., It
1w | is a'canyon which runs off of the Devilfs Canyon roadway or
15 | motorway and runa to the east,
v | 9 All right,
m-,' Now, there is an area here on Pecple's 68 which is

21 | enclosed in red or bordered in red. What does this arsa

2 | indicate?

23 J A This area marked in red is the portion that on

24 | another map better depicts this area. The red lines indicate
25 | what portion of this map ~-

2 0 People's 68 --
) 27 : A -- the other map was.
. o8 | 0 Ts blown up?
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8~2 1| . 2 Yas.
.‘ 2 ' All right.
3 ) So let's gn to People's 67 for identification.

4 | win you explain what th:ts phdtoqraph depicts?

5 ' A This is a b:l,ownup area of{the same map wc saw

6 p:.;_ev_iously. The heavy white line ‘c;to:!.ng across the tOp of the
7 'ﬁhotograph is the Simi Valley Preewsy,. Tha dark line curving
across the center of the photograph is Santa Susana Pass Road.

"'f - The Spahn Movie Ranch-is almost in the middle of

10 the photograph. The dark line curving and going to the bottom

1 of the photograph, at the right laower right-hand corner is the

2 Southern Pacific Rallroad tracks.
8 Thexe are other designations., The gray line going/
14

. 15

16\

from Santa Susana Pasg Road up to the Simi Valley Freeway is
- & two-lane road called Iverson Lana.

I have marked some of the areas of the Spahn Movie|

1 Ranch and the othexr surrounding area that we have conducted

18 |

gearches,
¥ | Q ' How are they designated?
i A gStarting in the right-hand side of the picture =«
| 2 Q "Is that east?
? A The eastern part of the Spahn Ranch area, there in

B the upper right-hand corner is an area known as the Iverson
o Movie Ranch. We have searched the hills and several cavas in
5 that area and also several of the movie prop buildings that
% ware still éxisting,
. o In the right center of the photograph in the area
= designated railroad tracks, the creek, this is a creek that
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runs geﬁezally across the middle gfjthﬁ photograph up behind
the Spahn Movie Ranch and up into the western edge of the
photo or the left-hand edge of tha photo. ,;' _ ¥

We have searched along this creak. Vie have found ‘
canps, Campslites that we have saarched. We-haye.qearchqd song

caves that are both south of Santa Susana Road and pbmth of
Santa Susana Road, R

We have searched the creek bshind the Spahn Movie ‘

Ranch, 2And all of the creek area running across the middle of |
the photograph to the lower -~ to the laft center of the
photograph, up to an area known as the farmhouse or outlaw
shacks area, | |

0 Let me stop you there for a moment. With respect
to this label here, farmhouse area #nd outlaw shacks, is this
on the borderline between what was f&rmarly known as Mary

Kelly's property? The property that Frank Retz originally

bought?
A Yes.,
Q And this was the property borderline, that is, the

western borderline which separated the Mary Kelly property
from the George Spahn property, is that correct?

A Yes, the farmhouse and outlaw shacks were on the
Kelly property. 2lso we have gearched an area designated‘here 
as a eucalyptus grove., That is a large stand of eucalyptus
treés, We have searched that area.

~ On west of these locations, off of the map, are
several locations we have checked, including having the

county f£lood control district bring oneé bulldozer and
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jackhammers into the area to break up large rocks and to take

apart a cave that we had received ingbtﬁééfbﬁ'ép;_-

Also west of this area, approximﬁtqu one mile
i yot ) ’

west of the edge of this photograph, igrtﬁa Los anbéles County-
Ventura County line, We have searched some portions in Ventuxa
County in an araea known as Box Canyon, ,
I have been preseént when myself, Sgt., Whitelsy,
other members of our departmant have saarched this general arsa,
and I have participated in most of the geaxches,
0 Al) right. ,
Now, if you will resume the stand for a momant,
Deputy Gleason, I note that as we look at both exhibits 67
and 68 it shows a rather undeveloped area of land, is that

corract?
A Yes.
0 So with the exception of the faw buildings that

appear on these two exhibits, it's rather barren, is that

corract?
A Yes,
9 And:undavaloped?
A Yas.
Q And with reference to People's 68 I will put this

up for just a moment to hold it and I have specific reference
to Devil's Canyon. Is this a devaloped area?

A No, sir.

0 And would you once again point to Desvil's Canyon
and how it proceeds in a northerly direction on Pecple’s €8
for identification. |

b
r
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10

11

12

13

14

15

16

17 |

18

19
20
21
22
23

24.

25 -

26

27

28

s A7s

A Devil's Canyon starts approximately here on the
right center portion of the photograph, This is a deep canyon
with what 1s kndwn as a county fire road or county fire motor-
way that goes acrogs and up off of the upper centex of the
photograph, ‘

The roadway ig in the bottom of the canyon with
steep gullys on each gide,

Q ALl right.

Now, is there a lot of sand and sandstone in that .
ared?
Yasg.
How about Spahn Ranch?
Yag,
And how about Ybarre Canyon?
Yes,
How about Box Canyon?
?ss. It's vary sandy,.
All right,
Now, did any fires qécun in those areas during the|

I - T Y - - R -

course of your investigation?

A Yes.
Q And where did the fires occur?
A It burned thisg whole area depicted on the map

down to -- $t did not include the residences in the lower

right-hand corner. But everything else was burned in Septembe

of 1970.
g Just so I understand you, was Devil's Canyon burned?
A Yes, P

A

: 3

‘d:- ;‘ . -
v

P
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Q

of Shorty Shea?
A

How about Spahn's Ranch?
Yeés, it was. ‘ B —f
How about Box Canyon? N ) -
Yes. I N ’ -
And how about Ybarra Canyon? =
Yes, it was. S
_ And after the fire did you make some ad_dition&l

- checks with regard to the possibility of discoﬁéring a body'

Yos, we did.

" CieloDrive.com ARC HIVES



1R 1 (0 & you made checks both before and after the fire,
2 is that correct? |
o3 | A Yes, wé have. ‘
4 MR. KATZ: fThank you. You may resume the stand.
5 Thank you. No further questions. ‘
6 MR. WEEDMAN: XY have 1o more questions. Thank you,
7 your Honor.
8 THE COURT: A1l right.
9 | MR. KATZ: The witness wanted to confer with wme for one
100 | woment, if I may.
11 THE COURT: Yes.
12 , {Witness and éounsel, conferring, not reported.)
13 MR. KATZ: No questions, ’
14 THE COURT: Is that all? ' -
15 MR. WEEDMAN: Yes, it is. Thank you.
16 THE COURT: That is all.
17 | .~ MR. KATZ: Recall Sergeant Whiteley.
18 '
19 : ) . PAUL J.WHITELEY,
2 | Resumed the stand.
o2 _.  THE COURY: HNow, you have been .sworn-; State your name
29 ‘again, please.
23 : THE WITNESS: ,Pa‘ui Whiteley. Wehmimtmg=l-g-y,
24 ‘ - :
,' 2‘5 1 DIRECT EXAMINATION. (Resumed)
2 | BY MR. KATZ:
= Q Sgt.. Whiteley, incidentally, do you recognize the
28 areas that Deputy Gleason pointed out on People's 67 and 68
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| for identification?

A Yes, I do.

e

~ Q Do those fairly and accurately depict the general
‘ raq::eaa where you attempted to locate the alleged body of ,
", ﬂghorty Shea?

" RN R ka.,

Q Tncidentally, I want to ask you this one last

-

N :ii:uesh;i.on- on the subject matter, you are familiar with the
1= h@nner in which the people a"u_‘eead'mitted‘ to the hospitals such
E . as Tos Angeles County General Hospital?

A Yes, I am.
Q And assuming a person is admitted as a John Doe,
is there any procedure that is required?

A Yes.
0 What is the procedure?
A It ig a policy of alwost all hospitals to contact

the local Police Bepartmént, and a report is made of a Jane
Doe or a John Doe admittance.
Q All right.

S0 if a person did not have sufficlent identi-~.
fication or could not be gufficiently identified it would be
necessary to have a police report to accompany the admission
of that person -- _

HR. WEEDMAK: Just a moment, your Honor. The question

iz leading, it is suggestive, and there is absolutely no

- howing that Sgt. Whiteley, whatever his other good qualifi-

' ..cations may be, has any knowledge whatever in this connection.

- . THE COURT: It may be conclusional, Leads read the

CieloDrive.comARCHIVES
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questiox_} -again, p},ease .

MR. KaTZ: I will lay a further foundation, and I will
withdraw it if you like.

THE COURT: Is it withdrawn?

MR. KaT2y Yes;', your Honor.

THE COURT: All right., withdrawn.

Q BY MR. KATZ: In the course of your working
homicide cases and missing pergons cases for approximately
four yaa:}s, have you heen required to check with the various
hospitals in ah attempt 1;0 identify parsoﬁ,éé -

CA Yes, I have, |

Q Md in the oxdinary course of your business as a
homicide investigator with the Los Angeles County Sheriff's
office, have you had occasion to go over to such hospitals
as Harbor General, Los Angeles County Hospital?

A Yes, I have,

Q Have you heen requireé to familiarize yourself
with the admitt-i:ng procedures in connection with your
investig: tion?

A I haven't been required, but I have done this.

: .t have adwitted many people to the Los aAngeles County Hospital,|

General Hospital-USC Medical Center, and numerous hospitals.
Q - all right. |
And in doing 80, have you ever participated in the.
admission of a person who was known as a JOhn Doe? |

A Yes.

o] And were you required as a police officer to do

‘ soirething in connection with the admission of a John Doe
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‘ A Yes.
f?:‘; Q. What were you reguired to do?
I - Write a report giving a description of the person

vZA‘Eba the clothing worn, and it was to be transmitted to the
:l:ﬁissing Persons Detail of the Los Angeles County Sheriff's
| -office.

TR

|- . What did you do, what kind of information aid

before the hospital will accept that person?

-

-

Q Now, with reference to a John Poe booking,
“assuming - strike that.

In the course of your investigation as a homicide

investigatof, have you been exposed to John Doe bookings in

Jail?
A - Yes, I have.
Q Mmd have you participated in such bookings?
A Yes, I have.
o Once again, what is required before a person

completes- the booking procedure if he is booked in as a John
‘Poe? ‘ : '

A An immediate telephone call to thevﬁomici&e-Bureaué
Hissing'PersonS'ﬁétail, giving the information of the John
Doe booking, followed up by a report.

Q Did you receive any information from any hospital
6r from any pclice‘agency giving you a_phyéical desacription
:. sfmilar to that of Donald Jerome Shea, booked as a John Doe,

or admitted to a}hospitalras John-ﬁbe?
A The way you phrased it there, ves.

. Q All right.
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~{ (2

you receive then? ‘

A We received information of a couple of John Does
in San Bermaxdino County which I investigated and found out
ultimately who they were. . ;

O All right.

And they were not Donald Jerome Shea?

A That 1s correct.

Q But you did act upon this John Poe information
you received, is that right?

A Yes, sir. _

Q In an attempt to de%ermihe whether it was the

same person as Donald Jerome Shea, iz that correct?

A That's right.

Q Your investigation revealed what?

A It was completely negative in regard to Mr. Shea.
Q Sgt. Whiteley, as I understand it, you are one

. ©Of the investigating officers in this case involving Shorty

shea, is that correct?

A That's correct.

Q As such was there a grand jury proceeding in the
Decenber of 1970 which resulted in the indictmwent of the
defendant?

A Yes, there was.

0] Md as a result of the indiéfment charging the
defendant with the murder of Shorty Shea, did you go some
‘place? -

A Yes, I did. |

Q Where did you go?
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A fo Independencg, California; Inyo County.

9 Where is that lﬁcate& in relation‘to Los?hngeles?
.A_ C Ik is appxoximately 224 miles hortheast of Los

Angeles.. It is gust off”of‘Bishop-and just north of Lone Pine.
O How faz is that from Ballarat?

PR

Q: Can you tell,us whether or not Independence is

the neaxest pollce Btation oF sher;ff‘s departwent from

e P

Ballarat? = = ©. -
A Yes, it i .
g . Al right.

, Now, did you see Clem in Independence in December |
of 19702

A Yes, I did.
¢} and as a result of the Los Angeles County Grand

“Jury warrant, did you arrest him for murder?
‘ # ' Yes, I did.
MR. KATZ: Excuse mé. May I confer with counsel?
{Counsel qonfer¢ ¥ot reported.)
MR. KATZ: Your Honor, I think this would be a time to
approach the bench.
THE COURT: ALl right.
. MR. KATZ: Thank you. .
PHE COURT: All right. Step in chambers, then, with the
reportex. )

Let thehjg;y go to the jury room for a few minutes

| . Do not discuss the case, ladies and gentlemen.

Step right iﬁahé%&, if youv will.

-~ 7. CieloDrivecCOmARCHIVES-




20 fls

1Q EE B

11

- 12‘ !
13
14|

1

- ]_:-'6 i
17

18

19
20
21

22

25
2%
25 -
- 26

27

28

470k

" (The following proceedings were held
in chambers.)
THE COURT: WNow, We are in chambers.

Now ¢go ahead, Mr. Eatz.
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‘waiver and compliance-ﬁith Miranda.,

_think I am in error. I don't think it is ?Apropar to bring

i | ig here.,

MR, EATZ: Yes, your Honor,

e

. I appreciate the opportunity to discuss the matter:

THE COURT: We had him about to be arrested, is that it?

o MR. KATZ: Yes. The only thing I am going to ingquire of
Sgt. Whiteley is the conversation he had with the defendant,
M. Grogan -~

TRE COURT: With Grogan?

. MR, KATZ: -- wheén he took him in custody after fully
idvising him of his rights and receiving a full and complete
THE COURT: Are you prepared to show it by the witness,
that he so advised him?
MR, KATZ:

That is right, That is why I brought him into|

chambers so counsel can inquire. As I understand it, I don't
the foundational guestions in front of the jury so that counsel
has a right to demand a hearing under 405 of the Evidence |
Code.

- THE COURT: 1Is there any prﬁblem at this time?
MR. WEEDMAN: I think this is a preliminary fact for your

Honor to discuss.

THE COURT: Do you want to bring it out at this time?
MR, KATZ: Yes.
THE COURT: We are in chambers. Go zhead., The witness

- | CieloDrive.COmMARCH | VES
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INDSX | EXAMINATION

20-2 _ |
@ 2 | BY MR. RATZ: - _ e
3 2 8gt. Whiteley, were you armed with & warrant - for
4 the arrest ofi tha dafendant, Hr., Grogan, for the murder of
5 | ponald Jerome Shea? : - , :
6 A Yas., ‘ T - -
7 Q0 Was that as & result of the grand jury 1nﬁictment :

-
-

8 | which occurred on or about Dacember 17th, 1970? -

Ll o=

9 A Yes. : ,;‘ -

10 ' 0 And armed with this warrant, did you thereafter go :;

11 |- to. the city of Independence in Califomia on ox about Deoembezig
12| “18tn, 19702

13 A Yes,

’ . M4 | Q- And as a result _51_5 the murder warrant you had in
A 15 .| your poeiséssion was the defendant turned over to your custody?
6 | A Yes.
17 Q Did you ‘nave a convarsat:l.on with the defendant

. 18 conceming Shorty Shea?
i | - K  Yes,
20 ‘ 1] ' Before having the convez;ation with the deferidant

21 donceming‘ Shorty Shea did you advise him of cextain constitu~
22 | tional rights?

23. A Yes,
24 : 2 ~ And would you tell us exactly whai:_fgou said a;o the |
25 defendant and what he satd to you in that regard? | |
26 R A I told Mr. Grogan the purposg that I was there -
| . 27 -f.c‘:r..' I alaso 1ntroduecd hin to Deputy Gleason. ' I di.dn’t have

28 | to Mtrodum myself as he already knew wa, and I ::eaﬂ fx:om s
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A

aaticn with the defendant concerning Shoxty Shea?

A Yos, I did. _ .
9  Just how aid the conversation start in that regard?|
A I asked him to tell me what he knew of Donald Shaa,
9 ‘And thereafter did yon and the defendant. discuas
‘Shorty Shea? -
.. A Yes. _
.. MR, KATZ: ALl xight. I have no further questions. This

‘.. before we talk to _yo‘"i: and to have him .pies_e‘,nt;

represent you before any question:

explained to yom?* .

"You have a right to remain silent.
Anjgthing you say can and will be used aga-inst
yor in a courk of law.

*You have a right to talk to a lawyer

while we talk to you. If you cannot afford
to hire a lawyer, one will be appointed to
ing free of
charge.”

Then I asked him three questions:

Do you under#taﬁd aach of the rights

Mr, Grogan stated, “Yes."
Do '-yﬁuj want to talk about this c;tsa_
or not?" | .
¥r. Grogan stated “Yes."™
*PDo you want a lawyer or not?*
He state'd-, "No,"

@ _ And thereaftex did you have som sort of a conver-
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' 1 | 'inquiry went to the tcundati.o:t.

. 2. - THE -COURT: Do you want to ask some questiona? ‘
3 | MR. WEEDMAN: - Yes, if I may. I
4 | THE COURT:. Go ahead. : , - ) j
5. ' | __: O "
moEx 6 | | EXAMINATION L
7 ‘BY MR. WEEDMAN: - ‘_ ™
8 0 Sgt. 'ﬂhi.teley, you indicated that !el,t. Grogan had
9 known you before. What do you mean by that? w o -
- 10- A I had spoken to Mr. Grogan,
11 Q When was that? S |
12 A T spoke to him during the Robert Bomsol‘ullftrtal.

.1‘3. [z spoke to him at the Spahn's Ranch. I spoke to him at county':

| g,
®

ST THE DEFENDANT: Did you come with a Capt. Davis?
16 - __f THE CQURT: Just one minute. Walt a minute. Let hin
" 17 | “finish with his questions. s
18 { © @ ~ BY MR. WEEDMAN: Sgt. Whiteley, when was the first|
19 time that you had any contact at all with the defendant?
20| XA The first time I spoke with him was at the

21 | Los Angeles main county jail. I can't rememher when it was.
22 | It seems to me that it was in the last part of 1963 or the
23 | first part of 1970. L |

u | - e me m;pggpemapa pin that date down a little
25 | better, do you know why he was in custody at that time?

% [ . A _ No, Idon*t. I know that he had been brought down|
. .27 from Iriyo County. ' ~ |
28 2 Do you know whether or hot the matter that he was ‘
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in the Los Angelaes County Jail for at that time was pending

- ﬁr Van Nuys?
A A Sounds like —— it sounds like it. I think it was
' ,érmid theft aute, but I can't remember what he was in jail for
| 8t the time. | | |
= ) -, and was unydhe with you at this first contact with::
‘Mr. Grogan?
o a Yes.
N 0 who was that, Sergeant?
A Charles Guenther, deputy.
0

Was Mr, Grogan advised Of his rights at that time?
MR, KATZ: I will object as being immaterial to these ‘

~ proceedings.

THE COURT: You may answer the guestion.
THE WITNESS: WNo, sir, he wasn't. _
9 BY MR, WEEDMAN: Did you have some convérsation

with him?

A ¥o. I don't think you would call it a conversa-
tion. -

0 " What was said at that time, Sergeant?

A W did all the talking, Deputy Guenther and
myself.,

1) Do I understand you that my client waz not advised

"of any rights at that time?

A That's right, he was nokt. _
S Were you interrogating him at that time. in connec- |

tion with the Shea case?

A " No, sir. That came up in the conversation.
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1 ' - Hhén I say “conversation,™ that came up. Either
. 9 -myself o¥ D.eéutx‘ Guenther said it., But Mr. -G.ro'ganldidn" t ‘wantfi
3. | to talk to us, i

4 g pid not want to talk to you? - - —

. That is correct.

A
0 - what did he say In that connection?
A

N W

Something to the effect of “Find out for yourselved.”
208 g | - ”
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$20~2 1 : o Then you, I believe, saw hi@-after that but
é before you saw him onngcem%?de, 1970, and where was that,
3' Sergeant? R ;} ‘
. A I saw;:him at Spgl?z‘i‘s Ranch, spoke with him theére. |
5 3] All riéht. ;ﬁhen;ﬁas that, approximately?
P a The first part of-1970.
7 ‘, Q Diﬁ:ﬁé-ﬂeégine to talk to you at that time?
8 :; . MR. KATZ: ivwill,objééi as being wholly imﬁaterial.
9 | Yyour Honor. Thelghlyﬁqéestidn is, was there a Miranda

10 {  admonition given to t_h;i.d defendant on or about the date of
11 | ‘the conversation in December of 1970 and whether or not the
i 5 . defendant knowingly and intelligently waived it.

3] THE COURT: That could be correct, but let's get the
14 :. qﬁestion answered,
15 | Is thete any furthex quastionlnow?
R T MR. WEEDMAN: There is one pending, your Honor. I
17 | thought there was.
18 :'_ i‘HE WITNESS: I forgot what the qgestioﬁ was.
19 MR. WEEDMAN: I did, too.
20 MR. KATZ: We don*t have the date or the time.
2t | THE DEFENDANT: Did you talk to me?
22 } - MR. WEEDMAN: Just a second. I want to confer with you

23 | later. Keep this all in mind.

24 P ¢ During this meeting with Mr. Grogan in early

25 1970 at Spahn Ranch, did you have any conversation with him?
26, A . Yes. R .

27} Q - Was he adviséd of his rights?

28 | MR, EATEZ: ;::;t‘cuée_ me. I will object on the grounds that

.
o . PR -
. -

- .
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he has hot,-first of all, established thée time period in which
the convérsation took place.

MR. WEEDMAN: Eagly 1970.

MR, KATZ: Early 1970 doegn!t-méan«qnything. It is

ambiguous as to time.

Further, it is immaterial with respect to the
foundation that was obviously given in December of 1970.
THE COURT: What is your answer to that, Mr. Weedman,
the position of the District Attorney? '
MR. WEEDMAN: My answer to it isg, your Honox, that we
are always entitled to go back and explore other contacts
between an investigating officer -~

THE COURT: Df_course; he haaﬁtéstified to other

- conversations.

I'm inclined to sustain the objection. Sustained.

MR. WEEDMAN: Your Honor, we know ~- and I'm not

accusing Sgt. Whiteley of this at all, but I think I have the

right to explore the possibility, certainly, and'not in any
accusatory way at all -- but we know that repeated interroga-
tions of a suspect wherein he declines to testify will
vitiate consent even though it is ultimately gained. The
cases are pretty clear on that point.

THE COURT: I‘li let you take your facts here. I'll
make ultimate rulings in a little while.

~ Go ahead and ask your questions.

Q BY MR. WEEDMAN: Did you have any convérsation
with Mr. Grogan at the Spahn Ranch in éarly 19707 ’

A Yes, I did.
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e} BY MR;~WEE§H£N:F,¢an you fix it any closer than
early 19702 - s
- A Ho. - ‘_-.- “
Q pid fgh discﬁss;ﬁﬁe Shea case with him at that
tim? ) Lo
a No. ° .
0 Was q; advisediqf,any rights during this Spahn
Ranch convérﬁatidﬁ& i;ﬁ .

THE COURT:; Have you got your date?

MR, KATZ: Excuge me, your Honor. I will object on thg-'
grounds, nunber one, it is immaterial because, first of all,
Ke wasn't in custody; and,second, they weren't even discuss—
ing the Shea case.

THE COURT: Ask the guestion. Overruled.

THE WITNESS: What was the question, again?

THE DEFENDANT: Did you advise me of my righta?

THE WITNESS: No, I didn'€. This was not a conversation
where I was attempting to interview or interrogate him. It
was just pleasantries of the day ..

Q BY MR. WEEDMAN: I see. Did you have any more orgf
any further contacts with Mr. Grogan prioxr to the Decenber 18,|
1970, contact? |

A Yes,

Q What was that?

a I had a couple of conversations with him at the
Robert Beausdleil.triaitind';iso an altercation with him

o

ﬂle_:t{e'.

Q Was Mr, Grogan in custody when you spoke with him

. [N
- - v L]

— -
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" in "connection with or at the time of the Beausoleil trial?

AW

during the Beausoleil trial? -

[ M, Grogan in the Log Angeles County Jail when Deputy Guenthe‘i:

A No, he was not in custody.

0 Did you advise him of any rights in connection
with any conferencés or discussions. you had with him at that -
»time?

A No, sir. It was not that type of a conversation.

Q Was the Shea case ’meni‘.ioned during this contact
w:i.th Mr. Grogan during the Beausoleil case?

A No, sir. |

Q pid you have more than ohe contact with Mr. Grogany

A - Yes.

Q How many?

A More than £wo.

Q As many as five or six; if you recall?

A I :pa?{n't recall, More than two is all I can say.

Q D:i.d you prepare any reports, Sgt. Whiteley, in
connection, f:lrst of a].l. with the first contact with _

was with you?

A Mo, sir.

. Q Did you prepare any reports in connection with

the Spahn. Ranch early 1976 contact with Mr. Grogan?

A .

Q Bid you prepare any repoz:t:a inh connection with
your several contacts with mx. Grogan during the Beausoleil
trial?

A 1, sir.

CiélbDriVé.oonnARcHiVEs
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1] 1 Did Mr. Grogan éi: any time during the contacts
. , 2 EE during the Beausoleil trial, decline to speak to you?
| -3' - A During thé? Bgauﬁoleil tr:.al?
" P Yes, Sir. - J.“_‘, P
5 A My conversa,tionsw.with ¥r. Grogan during the

 6 £ . Beausoleil trial were. orders that I was giving him and they

7 1 ‘were, really not a conVersation.

8 _'" Q I see. So you am telling us that these would
9 | not be -:i.i'u!':g::::«:).gai::i.tmé:--q then, as such? .
10 | - a No, not at all,

21 Fls 4
13

. Cu
15

16
17
18. |
19
20 :

W 21
22‘ e
o
24
23
36 L

® 27 o .

28 | -~ -

= CieloDrive.comARCHIVES



17

18 1§

‘10

21.

22 |

23

24

e

~ that you sought him out to speak to him in vconnection with the-
:'Eﬁeaf case was the latter part of '69, early '70 at the Los
B 'Mgeles County Jail, or did —-

" moment, your Honor?

.' of 1970 and declined to make any statements -
o |

‘ only person that I know that has the date is Sgt. Whiteley,
: and the best he can do ~- and it is understandable -- is to
- say the latter part of 1969, early part of 1970. But ==

Q Are you telling us that you, during the Beausoliel|
trial contacts with Mr., Grogan, did not meek him ount as a
possible suapect in the present Shaa case?

-

T Would it be fair then to say that the only time

-

A My primary reason for going was in connection with '
the an:y Hinman muxder.. Mr. Shea was a secondary thing at tha.t
tim.s

MR, WEEDMAN: May I confer with Mr., Grogan for just a

THE COURT: Yes., Go ahead,
(Conferance bétween counsel and defendant
_ not reported,) -
MR. WEEDMAN: Your Honor, inasmuch as it appears that my |
€lient was questioned the latter part of 1969 or the early pa:t';"

THE COURT: Set the date.

MR. WEEDMAN: Well, I don®t know the date.

THE COURT: Well, as cloge as you can approximately.
MR, WEEDMAN: Well, I don't know, your Honor, because the |

THE COURT: All right. Go ahead,
MR. WEEDMAN: But in any event he was questioned in

CieloDrive.COmMARCHIVES
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- gtatements in that connection,

LA

connection with the Shea matter. He declined to make any

2nd I would hold that any purported consent to-make
a statement in December of 1970 is wvitiated by that eax_:liexj '
rafusal to discuss the matter. Therefore I would objfe'ct, to

-

it, your Honor, on that ground.
MR. KATZ: Your Honor, there is one last -= i h
THE COURT: Wait a minute now. I will listen to'you. -
| MR. KATZ: There is a question I was going to ask before
your ruling, ‘
THE COURT: Wait a minute,
Now, that is your objection, Mr. Weedman?

MR, WEEDMAN: Yes, it is, your Honor.

THE COURT: Weall, I would be incli,néd to overrule the
ohjection. You have an argumentﬁtiva position there. I am not
demeaning it at all, but ¥ think the statements to6 the officer
going to the 70 ~- December of '70 conversation -- is that |
correct? |

| MR, KATZ: Yes, your Honor.

THE COURT: That is the date I thought you said.

MR. KATZ:-‘ Yes.

THE COURT: And I think that the rights were given to the
witness -- excuse me, the rights were given to the defendant
at that time, and there has baen laid a sufficient foundation
for the testimony of the officer.

Now, to the extent that earlier conversations or

attempted conversations with officers or law enforcement L

with Grogan and his not answering or from which there was no

CieloDrive.comARCHIVES
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. 1 conversation, that is another matter. It could or not have
R | bearing on this December 1970 conversation.
3 1 = My ruling would be that there has been adequate
L 4 _ -ativice s "and t.he statemants of Grogan are _1;1 ordex. That is
5 :5w_ my ruling.
,'"6-;' - . MR, -x)[‘rz: Thank you.
1 7;- S One last question, yosur Honor, in this regard.
o 8 I think I should ask it. |
S A THE COURT: Well, I have ruled. -
01 MR. KATE: Ther:e is a guestion X should ask,
1 THR COURT: All right,
12
mpEx ¥ | - } EXAMINATION
. - 1 I BY MR. XATZ: B
13 ‘0 Sergeant, the statements that Mr. Grogan made to
16 "} you, on'or about December 18, 1970 in I-jnyo-county, were they
17 1 made frealy and vuluntnrily.?'
18 | a ‘Yes, thay were.
191 MR, KATZ: Thank you. That is the last of my foundation.|
20 L THE COURT: T will make that ruling., Let's go ahead,
21 ‘ gﬁntlmn_. S -
= (The following proceedings were had
25 : in open court outside the presence
2% of the jury:)
% THE COURT: Now we are in eonrt. Defendant is here and
‘ o 26—_ the witness is on the stand. Both counsel are here.
._ - 27_‘ . ,'-_-,-, You can bring in the jury, :s.hg:itt.;
S By - THE BAILIFF: Yes, sir. -
L | | CieloDrive.COmARCHIVES
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(The following proceedings were had

. , 2 | - in open court in the presence of the o
5 | jurys) . - - ’ -
il THE COURT: All rigl;:t.- 'rhe 3urors are har&. - '
5 | . Ask your question. ! “:. -
,;6 MR. KATZ: Yes. Thank you. . - - e
. 7 N _
index 8 _ DIRECT EXAMINATION (Resumed) =
s | BY MR. RATZ: _ . R
10 | 9 Sgt. Whiteley, I believe you were E:;_lli-x}g-“ us ;hpt‘

11 | on December 18th, 1970 in the City of Independence, County of
12 inyo, and of course the State of California, you tock the

13 | defendant, Steve Grogan, into custody foi: tha m: of Shorty.
14 | Shea, is that correct? _

15 a That's correct, with my partner, Deputy Gleason.
16 0 Yas. 2nd did you have a conversation with the

17 defendant relative to Shorty Shea?

18 A Yes, I did. A
19 | Q Where did the conversation take place on Decembexr
20. | 18th, 19702

21 A In the Inyo County Jail,

22 g And who was present?

23, A Deputy Gleason, Mr. Grogan and myself.

24, (1] And what 4did you say and what t_ii.d Mr, Grogan say

25 and Deputy Gleasonr, if anything?

26 ‘ A I asked My, Grogan if he knéw oxr if he would tell
‘_ "~ 27 | me what lie knew of Donald Shea, He stated tha'if.:he 'had m.e:t,w

- 28 | Donald Shea at Spahn's Ranch in 1969 and that Mr. Shea would

- -

e

-
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comé and yo from the ranch. That the last time that he had
seen Mr, Shea, Mr. Shaa told him that he was going to go to
work in San Francisco in either a talcum or a salt mine.

a Mr. Grogan then asked me how many witnesges t.esti-'.
fi:‘ed at the grand jury h.ea'ring. And I told him it was approxi-
;:;%.u_:ely 43, ‘
" | And .l.!:. Giogén gstated, *I don't understand how
this could have happened. You haven't found his body.®

‘ . 'YX then -=- I then asked or told Mr. Grogan that a
Manson member by the name of Gypsy had told me that --

. lﬂ‘j
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MR, ﬁEEDMAN: Excuse me, your Honor.
Ji‘m-certainiy going to object to any statements f
'maaeiby sonebody eisa'avan'thqugh they were purportedly made
during the course of an interview-with my client, your HOnoz. 
THE couRT: Is that your obj'ec‘tiion?' Bave you stated
your objection? L )
MR. WEEDMAN: Yes, inﬁe;é?_your Honor'.
TﬁE COURT: The objection is overriled, -
 Go ahead. -
xwﬁﬁe‘KATZ= Thank you, youx. Honor.
€ - Fould you r-;onti-nue?‘ '
THE COURT: Continue right from that point.
. THE WITNEES: I told him that Gypsy~-
| MR. WEEDMAN: Excuse me, fOur Honor, I do want to make
-E.Setter récqrﬁ;on this. It permits the introduction of all
'kinds-of hearsay, and presumably the jury would feel free to
uge it‘aééinst.my client. In,other-wOrﬁé; this officer is
free to Bay'ﬁny darn thing he wants to; and then it 15 
receiVed.és‘béﬁt‘pf a @qnversatipn had with my client.
| It is‘highly prejudicial, it is highly unfair,
andux'mgan,that.sinpexelyf and certainly its probative value .
‘is far oﬁtweigheﬂ by its =- | ‘
THE COURT: The jury may draw thelr conclnsioné. It
" is a statement of the officer, as he says; to Grogan and his :
reply, if’apﬁ, or ;éaction,in respect thereto. '
B 4.3 5 ¢ oVerrulg-the<obﬁections It can be argued
“to the jury. |

MR. WEEDMAN: Thank you, your Honor.

"~ CieloDrive.cOmARCHIVES -
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THE COURT: Buf I think it is permissible.

MR. WEEDMAN: _&hénk.yoié your Honor.

' T ;i1¥.;34uesg a#?instrnction to the jury that it
may be cdnsidered"ﬁﬁiya;ﬁ tﬁg'light of my client's reply, if
any, to wit, not for thé truth -- |
| MR. KATZ: I think tt:liisfi:‘Af:i.::.--. fair,

THE COURmz'%At.tha progef time I will give an instruc~ E
tion on the matteé: Ept-riéht at this timé. Overruled at |
this time, but ndi?wiéhoﬁt pfejudide to -~

_ MR. WEEDMAN: Yéér Hoﬁor, I'm not going to renew this
moti§n.n0w because I know that the weeks will roll by and,
frankly, I'm going toforget to do it. Iﬁm;ﬁaking‘the motion
right now that the jury be instrﬁcted that any statements
wade by Sgt. Whiteley may be received by the jury and con~
sidered only insofar as they may shed light on any responses,;
if any, made by my c¢lient; that, they may not be received as
such, as the truth of any purported matters contained therein,

MR. KATZ: With respect to Gypsy, that is correct, and-:-
I think the jury can be instructed -~

THE COURT: That is in substance a correct statement.
The jnry'may g0 consider it.

MR. KATZ: Thank you, your Honor.

MR. WEEDMAN: Your Homor, I have in my possession what
appears to be a report that was prepared by Sgt. Whiteley andf
by-Cﬁéries Guenther on December 1%, 1970, and with respect
to purported statements-made by this person, Gypsy, there
do not appear to be any :ep}iéé or anythiné'pertinent by

— * 1
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remarks made by the officers in connection with their
interrogation. They are h‘igh_lir prejudicial. We have no way,
of course, of countering these, of proving them or disproving
them, your Honor. " -

My point is that these statements purportedly wade

by a person named Gypsy, have o probative value in this

' ¢case, none whateve;:.. ACCord'ing\'i':o the report, they were not

asked in the form of a question of ‘m‘y client, norx apparently,'
according to this,was there any opportunity by virtue of the
way it was stated for my client to affirm or deny, and indeed -
they a;pp,ar'ently involve matiters at which my client was not |
even present by their very nature, yoi_z:.; Honor.

o It is tfhe kiﬁd of inflaxmatoi:g and prejudicial
material here, your Homor, which is bound to affect my client's
position in this case.

THE COURT: I will overrule the objection.

You may finish your answer #s to what was said --
wh&t: you said to Grogan and what Grogan said to you. HNothing
further than that. )

Q BY MR. KATZ: You were at that point where you
were telling c:i.ém, or the defendant, somethingabout what Gy.psj
told you. Do you have that in wmind how? ‘

A Yes.

8. Would you please continue now and tell us what
it was you told Clem and what he saiéf, if anything.

A I gald that, "Gypsy has told me about finding the
car down by the railroad tracks and taking it down to Gresham |
Street and dumping ift."
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thing. Y¥You haven't found where his body is.”

‘on his face and gaid, "You haven't found his body.”

Mr. Grogan state&, "Yeah. She told me that she
had talked with you and also that Deputy Guenther had threai:—
ened her with the gas chamber. |

0 That was & partner of yours, Deputy Guenther?

— :
» £

Yes. -

Charles Guenther?:

-

Yes. -t " - >

2nd I:i'e.f' still_woi:lﬁs homicide, is that correct?
Yes, -- -

s - ad

All right-.-

OO OP OO oM 0 P

I then asked Mr, Grogan if he ﬁad ever seen
shprty*s two .45 caliber revolvers, and he stated tﬁat he had-:
seen ‘gung like this in the possession of Danny De Carlo. |
(v} pid you describe the guns to the defendant?
A Yes, I did. I said that they were two .45 c‘alibe;‘:',-
10ng—b§rré1 revolvers, frontier type.

I then said to Mr. Grogan that a number of the
witnesges that téstified agﬁinst.him at the grand jury hear-
ing had related that hé had told them about cutting off
shorty's head, and Mr. Grogan stated, “"People will say any-

I then said, "Did you, in fact, kill Shorty?"
2nd he leaned back in the chair with a big grin

I then asked him again the same guestion, and I

got the same answer. . __ ..

Q _¥What was the ,satz_lé*' answer?

i

A “You haven't found his body."”

- T - CieloDrivecomARCHIVES.
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Q Was that the sum and substance of the conversation?
A Yes. There was a little wore, but I don't remember |
it.

MR. KATZ: No ufuxi:her questions.

CROSS EXAMINATION
BY MR. WEEDMAN:

Q In the same convers.atiﬁn, Sgt. Whiteley, didn‘t
Mr. Grogan deny ever seeing Mr. Shea's I_Srm;m attache case?

A Yes.

Q And .didn't he deny knowing anything about any
altercation between Mr. Manson and Mr. Shea?

A Yes, he did.

9] And didn't you take that to mean that he himself

~then did not participate in any altercation between Mr. Manson |

and Mr. Shea?

A I have to explain that.

Q All right. Go ahead.
a We were speaking of an altercation that took

place down on Gresham Street between Mr, Shea and Mr. Manson
back in 1967, I believe it was, or ‘68.
| Q Md Mr. Grogan told you that he didn't know any-
thing about that altercation, is that so?

A *That is correct. .

Q Now, Bgt. Whiteley, on direct examination, I
believe you testified that in response to your telling him |
that there were 43 witnesses, approximately, at the grand jury,
that Mr. Grogan said, "I don't know how this could happen

CieloDrive.cOmARCHIVES .



23

11
12
13
14
15

16 |

17
18
19
20
21
22

23

.24

25
26

27 .

28

4746

without you finding the body." Is that what he said?

- »

A No, I didn't say that. . =3
Q I'm sorry. What<aid-he.say, then?- o
A I asked about the 43 -~ I told him that there were

| 43 witnesses, and he said, "I don‘t know how this could happen.

LR

You haven't found hi& body.™ _
Q As a matter of fact, Sergéant, your testimony is
that he said in that sentence, “haven't found:ﬁis-body,“fis

that your recollection? )

4

A Yes, sir.

Q Did you prepare a report dated 12/19/1870 in
connection with this conversation with Mr, Grogan?

A Yes, I did. _

Q And that report, does it mot -- I'll direct your
attention to it right there -- has the phrase. "a body," does

it not? If you ¢an read my scribbling.,

A That is correct.

b
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23~ 1 { 9 Your testimony is that my client said, ™I don't

2 know how this could happen. You haven': found h-ixa‘ body.*

3 v. And yet in your report your raflect:, do_you not,
4 | that what my client really said was, "I don‘*t know hiow t.his

5 | conld have happened. You haven't found a bo.dym .
6 | A That's correct. '- _
K| 0 So isn’'t it true that what my 31181;1:_ really said

8 | was "I don't know how this -could have happehed.-:- You imve not
9 | found a body"? S

0} a That's correct.
B 0 Al right.
12 Thank you, sir.
13 Finally, were any of the conversations or any

14 | portion of the conversation that you had with my client
15 | recorded or transcribed in any fashion?

16 | a No, sir.

17 | Q ' Did you take any notas during the direct conversa- Z)
18 tion with Mr. Grogan?

19 | A ¥o, sir. .

20 ' Q When did you prepare the report of the December
21 18, 1970 conversation?

2 A On Décember ~-—- December the 18th. _
23 | 0 What about the xeport that I have laid in front of |
24 | you? Did you pxepare that -~ rather, did you prepare this

25 report? '

26 3 A Yes. )

27 | 0 - That bears the date 12-19-1970, 1is t:.hai:-when T’té_ixe

—— )

28 :_ report was prepared, or was it prepared earlier?

-3

v
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“the isth.

i -

i ‘\#"

| Los Angeles?

| trip?

conversation; is that so?

" the exact wordsa :of the convezsa,ti.on-nthat you had with my

i

B e z-sna you remembered the exact words even though

"5\;,

N - It was prepared in the evening hours of December
18th. By the date there I would .imajgiinav that it was typed on

e ALL right. h
And was this repoit prepared by you upon your
return to los Angeles?

A Yes, it was. ) .
: Q - _-And how did you go from In&epéndence toA Los Angeleé.
on that occasion? |
T I drove. It was Mr. Grogan, Deputy ‘Gleason and
migself. h o

0 And vhat is the approximate distance from

Indépendence, where you began your automobile journey, to

A Approximately 225 miles.
Q And about how long did it take you to make that

A Approximately four and a half hours. |
Q And it was afi:éx; you returned :_t.hen,:to be clear
about 1t, that you prepared the report relative to the ‘

A That's correct,
PRI ©

' S In any aevent, Sergeant, does the reéport contain

¢lient?
A Yes, they do.

]

you drove that distance in a police unit, is that correct?

e T

*
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233 1 | A Yes, sir,
r 2 MR. WEﬁDﬁAN‘: All right. Thank you, Séz:g&__aﬁt.
3 THE -COURT: Is that all, gentlemen? . ., ,:‘-‘
4 MR, KATZ: Yes, your ‘Honor;'e ‘ f - o T
5 Hay we approach the bench before the jury is
6 ] excused, ’ S “ -
: 7“.7: ' Tﬁﬁ COURT: Well, all right. But can we -- are we

- -— b

_.*'8,', | through with our witness? -~ . '
AR MR. KATZ: Well, that is the problem. I think-we are-

-

10 | but I have to confer with the court.
1| THE COURT: All right. Better step up here. Bring the
" 12 raporter,

13 {(The following proceedings were had
14| in chawbers:) |
15 | THE COURT: All right. Now, we are in chambers. Defendant

16 | and counsel.

17 All right, Now go zhead.
8 | MR. KATZ: Yes, your Honor,
19 I asked for this conference out of the presence of |

20 | the jury so that T could have the assistance and guidance of
21 -] the gourt. (
22 : I am deeply disturbed by Mr. Weadman's questions
23 [ of all of the witnesses, but particularly the questions that
24 he propounded to Deputy Gleason which relate to the apparent
25, | time period which followed the alléged killing of Shorty Shea
26. | and before the grand jury indictment was actually returned.

27 Now, obviously counsel has -~ he has al:e;ady

28 | indicated by way of his questioning and by his arqument, s

1. .

.
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1 goi.ng to by way of this evidence avgue that “"Well, by gosh,
~| thay had the statements.” He has already developed, I think,
1 b;wag of gquestioning of Paul Watkins "They had Watkins An&
: Gi:ogm-'-s statement. They had Brooks Poston's statement. They |

f_a:?sién of Clem concerning the killing of Shorty Shea.™

1 upon the record, "Well, why is it that they took so long? Thay|

| wﬁera there is no body, so that independent ~- there is prima
1 facle evidence of the corpus delicti.

| would teatify that there were very specific reasons as to why
~ weré three reasons:

- the corpus delicti of the crime of murder;

= S

had Paul Crockett's statement in regard to the alleged con=-
And then Mr, Weadman of course will argue, based

gbviomly didn't balieve that this statement made by Poston
and Crockett and Watking -- what was wrong with their case?
- They had confessions.”
Well, the jury being lay peopia do not understand
that it is necessary to develop an investigation. Especially

In addition thereto, this officer, Sgt. Whiteley, -«

and this is why I asked you to glve me some advice here ¢ -

there was such a long lapse of time before there was a natural ]

grand jury indictment returned in December of 1970; and there

Reason No. 1, was of course, they wanted to conduct]

an independent investigation showing primia facie evidence of

Reason No. 2, was that they were working the other |
Manson cases together with Log ZAngeles Police Department and

in.-pa::ticulﬁr two main cases, the Gary Hinman case and the

Tate and La Bianca case;

T CieloDrive.comARCHIVES
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IR Reason No. 3, was that the district attorney
2 | himself -- and T was present at the staff meeting, a;m! I %for

| now to the present Attorney General Evelle J. Younger, =~ —

L Lt

I indicated to the sheriff’s office that the joint staff ae‘éting ‘

V)

with the Los Angeles Police Department, the sheriff's depart-
6_ ment and members of the district attorney’s off?ce, .i:ﬁat theta _"
© 7 | would be no £iling on the Shorty Shea case bscause such an. |
8 indictment would be returned not only against Mr. -G'roq'an:.-_ ﬁho
9 was not charged with any other crime at that ti@e e but, ag;fnst :
10 Mr. Mangon and Mr. Davis. 4 N
11 - At that time the Tite and La Bianca proceedings'
12 | were under way, and Mr. Younger expressed concern, as did
13§ LAPD, that any indictment returned with respect to a new crime .
14 i involving Charles Manson would be so prejudicial as to under- |
15 : nine possibly the integrity of the proceedings in Dei)artment
16 | 104 before Judge Oldsr. '

'l17 : As a result the filing date was pushed forward or

18 | packwards in terms of time so that it would not affect or

19 | prejudice not only the Tate and La Bianca proceedings but also |

20 [ the Gary Hinman case in which Robert Beausoliel was on trial’

21 for his life,

2 And lastly, there was one other reason vhy there

23 | was no filing against the defendant, Mr, Grogan. And that

24 | reason was that Mr. Grogan was a suspact in the Tate and

25 | La Bianca case and in particular the La Bianca case where our

26 | evidence showed and the district attorney was in possession of |

27 | the evideice, that Clem, the defendant, went -— ‘
24 28

“

PR
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$24 1 MR. WEEDMAN—: Your Honor, counsel hag no right now to
z | br.i:ng‘- into the record -- -
3 | - - THE COURT: I.may agree with you, but let him finish.

4 ‘: - MR. RaTZ: 'This is out of the presence of the jury. 7
5 1 MR. WEEDMAN: I don't care if it 18 outside the presence |

.7 6 | of the jury.
.7 | © - THE COURT: Finish your statement.

8 m’z.‘ WEEDMAN: Your Honor, this matter may go up on :
9 appeal.: 1‘;_“.m going o object strenim.i;sl}r' at:t:r counsel -
T THE COURT: Ov‘érrnil;ed..- Make your statement.
: IS S MR. KATZ: And lastly, as I was saying, the district

12 | attorney’s office, because of information we had, nawmely,
i3 that ~t1£@. defendant, according to Linda Kasabian, hﬁd gone to
'.. o 14 the La 3ian¢a home, that is, the outside of the home, with
15 Charles Manson, Leslie Van Houten, Tex Watson, and Susan
16. ;i Atkins, and that was ¢n the night of the La Bianca killings,
17’ .éna thereaftér went with Linda Kasabian aﬁ& Susan Atkins and
18 ;: Charles Manson to Manhattan Beach, where thére were ceéertain
19 orders given by Charles Manson. |
" 20 . It was our hope at that time ~- I say the distriect '
i attorney's office hoped to use the teséim;xy of Clem -- and
22 when I refer to “Clenm,” I mean Mr. Grogan —- and therefore
. 23 :-onéé again vwe were hoping for his assistance and cooperation.
. 24 ;'; 8o these are reasong why we did not -- ma,y' I
25. “Einish my point -- these are the reasons why we did not file
26 | imvediately after the statements were made known to the
. | . 27 officers, and I just don't want to be placed in a position

28 | where the record is void ox baxreﬂn& of the real reasons as to
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why there was no f:_l.l:l.ng.

| Now, Mr. ﬁée&manf,f j_iaas':ed' upon the record, your
Honor, will argue:ﬁthaﬁ‘ “My G&l, they have thase statenments
in October of 1969. Ig,i‘:\hagjhaﬂ a case, why didn't they file
it o

I'm giving y;m full reasons that I can establish = |

by evidence. = e
THE COURT: T won® t let any of them in because they are
all highly pre'j,udii'cial; -_'.,If ;f:bu got é‘ conviétion with any of
that testimony in it, :i.i: would come bélck, Aa'nyway.. |
But that is beside the point. I think it would be |

entirely immaterial to this lawsuit. That is one thing.

. It would be highly prejudicial. It wouldn't provea or disprove |

one :i.étn of material facts concerned with this case.

) Naw, these are serious problems and they are
problems of the district attorney. I'm not demeaning the
seriousneas of your problems. But they are your problems, and|

I don't think they should be inflicted in this case, and I

would $ustain objection --

MR. KATZ: Let me ask you this question ~-

THEL COURT: -~ to their going in evidence.

MR. KATZ: I appreclate your guidance. This is the
reason why 1 cbviously did not raise them in front of the
jury and wanted to get your feeling on this.

THE COURT: Keep away from it because I'l) just sustain
objection. v

MR, KATZ: Are we éoing fo permit, based upon the

e o

record, Mr. Weedman the opportunity to argue that --

-
.~
v -

®
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A evidence?

SN

THE COURT: I don't know. I'm going to decide something
on that.

MR. KATZ: BAre you going to foreclose we from presenting

THE COURT: i*m.certainly‘going to stop you fxom‘gging
into all fhis other business of these other murders. This man-
is charged with one murder, killing‘Sheaa I*m going to hold
the testimony right in there. Why you didn*t file is your
own business.

MR. KATZ: Now, let me ask you this qﬁestion: This is
the only question I have: --

TBE‘C@URS; Go ahead.

MR. KATZ: Will Mr. Weedman be able to argue, will you
permit him té argue, based upon the evidence in this record
at this £im§, that our case must have been weak or we must
“have submittea to some political persuasion because we didn't ;
file until almost a year after, or indeed, over a year -
followiﬁg the statements being made known to the police? Willj
he be permitted to argue that? _ |

éHE COURTz I don't know what he is going to argue.
But I'1l tell you right now, I*m going to disallow that
testimony. I won't fight that shadew until it gets in front

of wme and 1'11l take it on. But not until then.

MR. KATZ: I can't stop Hr.fﬁbeﬂman once he has made
the statement in front of the jury.

THE COURT: I can't help these things. They filed a
year afterwards. I*m:not.blaming iﬁ~any way. I'm not

exiticizing in any way" But this is a fact. It is a fact,

~ CieloDrive.COmMARCHIVES
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It is again a shadow. I won't let the shadow in on this case.
You've got to hold your facts, What is the testimony and
what have you got to showAthié'man-guilty? That is your

| business. ¥No quesgion-about it. But &ou couldn't possibly go
~ into all this businese of all ‘these other problems, as serious

| as they are. But Sheafia”not a party in those --

MR. FATZ: Not Shea.

THE COURTs ﬂl don t mean Shea.' I mean Grogan. He is

' not on trxial here for any of~thesa awful problems that exist,
| any of these other alleged murders, and they shouldn't creep

: in this record anyway. They would only be prejudicial, for
. ona thing.

MR..KA@Z: Again I aépreciate your Honor's ruling. I

;will qbide-by it. I just wanted somé guidance in the area,
{ and I diéa't want to be in a position -~

.THE COURT: 1 say keep away, because I would sustain

pregudicial erroxr, number two.

R CieloDrive.comARCHIVES
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- you know, I have discussed this matter at great length with

| Sgt. Whiteley, and Sqgt. iﬂa;l.té}_.'éy has told me a good many
things in -conneeti_d; wii':h~ the Iénq delay. So, I'm not entirely
. a stranger to it, although I must s#y that Mr. Katz is now -~-

' if what he is saying is, of course, accurate ~~ I have no

| of these decisions made by the dj.‘-s{:rict aﬁ&_)mey's office ~~

| seriousaly -- based upon what Mr. Katz has now informed the
- court, I respectfully move for a dismissal of this action on
thé ground that a l4-month delay in even arresting my client

process. It has robbed my client o6f the ability to secure

: adequate witnesses in hig defense, a l4-month's lapse of time
~ which, according to Mr. Katz, was deliberately and pramedi-
tm}.gdly planned by the district attorney's qffice.

| just now when Mr. Katz made the statement.. In other words,

MR, KATZ: All right. Your ¥onor, I will abide by the
court's ruling and I thank ,yoii'. for your .a&vi;';ea and guidance.
MR. WEEDMAN: :Hay 1 say something :fpr the record?

THE COURT: Go ahead. " _ -
I have :ulea, but ~1£ you want to; go ahead.

MR, HEED,HAN Thia nay come as a shock to Mr, Xatz, hut,

reason to balieve that he is not being forthright and candid,

but, of course, he may not have been -d.:l_;réctly prasent at gsome

but at this point, your Honor ---and I mean this qu:li:e

and notifying him of the charges is a groass denial of due

I daidn't realize that, if such be the case, until

all the information, as_I understand it, that has been
prasented to the court and to the jury during this trial was '
substantially km_to t‘ne di;stzict attorney’s office and to thL

-~ - ey
o
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sheriff's department by the middle of Octcber -~
MR. KATZ: That is not true. e -
MR. WEEDMAN: You let me make a -atatamnt.-"u__ -
MR. EATZ: I'm sorry. - _ S

MR. WEEDMAN: =~ by the middle of Octobexr 1959 My cliam: '

was not arrested until Decembexr the 17th of 19‘20, a lapse of
| approximately 14 months, your Honor, and in 14 ionths my client|

.could surely havevmade substantially better gains in secuxf{gg |
| .witnesses in his behalf, your Honor. -

MR. KAT%Z: Your Honor, with respect to Mr., Weedman's
statement -~- A

THE CQUR'I‘Q Let ma cut it down, Qentlgmen.

MR, KATZ: I have to answer -~

THE CODRT: Let me say something. Everybody is talking
bhut ne. | '

X think you have -~ there is a strong argument,

' strong inferences, that may be drawn from your position,

However, the motion is denied,

_ MR. WEEDMAN: Your Honor, I would respectfully requast
an evidentiaxy hearing with i:aspedt to my motion for a
dismissal on the ground that the extended lapse of time is a
-denial of due process to my client.

I would propose during such evidentiary hearing
to produce evidence that in fact my client’s position with
respect to defending himself against the charge has been
-substani:ial’ly and unalterably prejudiced ’bacaﬁse of the some
14-month delay in even arresting him and notifying h.im that
he was in fact a suspect in connection with th:i:B casze, :

-
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| go, ahead, fHave you finished? I have ruled.

1 évidénce that counsel suggests we were 14 months prior to the
. filing. As -a matter of fact ~-

_ -n}i;strial at this time because of the statements which were

NN

THE COURT: Denied., Let me rule, Motion denied. Let's

MR. KATZ: The problem iz the recoxd is silent -~
THE COURT: I know.
MR. KAPZ: -— on one point,

"~ THE COUREz Go ahead.

MR, mzz We were not in possession of all of the

™o

THE COURT: You have stated that in detail,
MR. KATZ: The only thi:;g 1 stated was that we wexe in
possessi.on of statements,
THE .COURT: I'm going to cut you off, That has been
carefullir stated,
MR. KATZ: Thank you. |
THE COURT: I'm not demeaning you, but it has been stated.
MR, VEEDMAN: You_r‘ Honor, I can only submit in comnection
with that that the record. of this trial speaks for itself,
and I think the da.tes of the purported conversations are qu:!.t-.a
clear. :
' THE COURT: 'All right, gentlemen, I have made my ::uiing. |
Let's go.
(The following proceedings were had
in open court:)
THE COURT: We are in open court.
s HR.‘ WEEDMAN: Your Honox, I respectfully move for a

raceived in evidence as being purportedly made by a person by -
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" my client.

. the name of Gypsy in connection with Sgt. Whiteley's testimony |

| on the ground, of course, that such statements weré not ~ -

accusatory in nature and therefore played no pertinent and -

| probative value in the interrogation of my'client by Sgt:*
| Whiteley; that thelr prejudicial value highly outweighs ang
. possible probative value in this case, your anor, and we -

: have, ohviOusly, no way at all to counter the effect of ;hose

unfertunate.statements purportedly made by one Gypsy as against
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: ﬁhere-are we with the People?
';;_ MR. KATZ: Well, the Péople have no redirect. We have

'gkconcluded our examination.

i MR. KATZ: That is torrect.

o THE COURT:‘You can sit dDWh; Thank you.

g . Tow, where arxe we on the People, do the Peopie
rest?

,4?62,W

THE COURT: Motion denied.

MR. WEEDMAN: Thank you, your Honor.

g THE COURT: Yes, sir: Now, before we get the jury,

THE COURT: We are through with the witness?

MR. KA%Z: WNo, I cannot rest until we have the issue
on the exhibits. .

THE COURT: Let me ask a quesﬁion. The jury is not
here. ‘

MR. KATZ: Yes.

THE COURT: We don't have -- I can speak freely because
the jury is not here. '

. MR. KATZ: Yes, your Honor.

THE COURT: Part of cgur exhibits are in Department 106.
Part of them are here. Theoretically you would rest and --
strike that. |

ﬁﬁeoretically, you would offer the exhibits in

évidende, subject to whatever objections there may be —-

MR. KATZ: Yes.

THE COURT: The court would rule, plaintiff would rest.

:;f{xa that correct?
o MR. KATZ: Yes, and then we would ask .your Honor to
R CialoDrive.COMARCHIVES
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permit the jury to wiew the exhibits.
THE COURT: Well, all right. I understand that.

1 .- -

AR Iow, I am backing up again. Ve lave part of the

_ exhibits only. S0 it would be piecemeal to attempt to move

rat this time.

E P

MR, KATZ: Yea, your Honor.

-

. THE COURT: and Judge Choate has the other half, or I

| “will say they are 4n 106.

" MR, RATZ: That is correct.
. THE CQURT: So we can't very well proceed further at
this moment. . _
How, for the clerk. You can come in the picture. |
tNow, what did Judge Choate say, if anything, about
letting us have those, or where do we stand?
THE CLERK: Your Honor, Department 106 said they would
send the exhibits over this afternoon. |
“THE “COURT: They said they would? o
THE CLERK: Cxhibite Ho., 1 to 20~-H, which they have,
éhe’y said they would send them this afterhoon to you. They
would liope to have exhibits 1 through 68 returned to them
by 11:00 a.m. tomorrow.
THE COURT: Tomorrow.
Now, do you see any reason after I ruile, gentle-
men, tomorrow morning, why I can't send all the exhibits
back to Judge Choate? Do you wank a little leeway in your
‘ cage? .
MR. WEEDMAN: That is correct, yoﬁr Honor.

THE COURT: Is there any objection to that?

" CieloDrive.COmMARCHIVES
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" MR. WEEDMAN: ¥No, your Honor.

MR. KATZ: There is no objection after the jury has had

| an opportunity to view them.

THE COURT: No, after the jury as seen it, then send

“them back 'tb-_Juﬂcje Choate.

" MR. KATZ: No oh:}a@ti:on at all.

THE COURT: Well, you can advise him -— I should call

{ him myself and ‘tell him that. I think he wants to know.

THE CLERK: Your Honoxr, lie said if he could have those
exhibits by ,1.;1:*00 a.m.; tomorrow, that would be satisfactory. |
‘THE COURT: -‘I‘ can't move until I . get them.
THE CLERK: They will be here tonight.
- THE COURT: Ve will get the exhibits and then move.
That's as far as we can go at this time. |
MR. RATZ: Yes, your Honor.
MR. WEEDMAN: Yes, , )
PHE :(:OUR‘J:-; We will gei the jury in and recess till
tom:i:x@? at 9:30., That's as far as we can go at this time.
| ‘(The following proceedings were in open
court in the presence of the jury.)

THE COURT: Gentlemen, will you | step up here again

MR. KATZ: Yes; your Honor.

THE COURT: On our time, step over here.
(Conference at the bench with both
coﬁnsei and de,;f‘e‘ndant‘ present, not
xreported.) 7

A THE COURT: Now, ladies and gentlemen, we are back in
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court. Defendant is here. Both counsel are here. Our regular |
Jutors. are here and ouff&ltgi?ateé,
' Iadieéian&-gentléﬁen, ve have gone considerably

over our time, but there_are “very important matters that

-

have arisen, and I have attemptea religiously to abide by

the time schedule I have set. ,But very important matters

- are here. - T

Mow, weé will recess at this time. Now, I caution |

e

you to_thia‘point'ﬁecauéé of the fact that it is important,
and other matters ate'peﬂding'in other courts, that we act
tomorrow early. _
’ . IB;it fair to say this, thexe are no further --
am I correct ~~ I am not t¥ying to bind you by anything ~=

MR. KATZ: Yes, your Honor. -

THE COURT: -There i1s no further direct testimony by
the People. Tomorrow morning the People expect to offer in
eﬁiﬁeﬁce all exhibits. There may be objections by defendant.
. The court must rule on those that will bé admitted. Those
that ray be xejected,

Then after that those exhibits that are admittea
in evidence will be shown to the jury. The People then rest. |
That is a fair 8tatément, Isn't it?
lﬁR..KKTz: Yes, your Honor.
THE COURT: Without taking in any factual matter.
MR. KATZ: bompletely fair, your Honor.
~ THE COURT: So I“wbuld.appreciate and would ask the

- —

jurors please return promptly-at 9:00 o'clock tomorrow.

o

Now,, can you all make that, folks? We have

] -
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got so many problems here. 1iine o'clock tomorrow and we'll
be readf to go,

‘Do not discuss the case oxr come to any opinion
or conclusion. Return at 9:00 o'clock tomorrow. Thank you
very much,

MR. WEEDMAN- Thank you,' your Honor.

MR. KATZ: Thank you, your Honor.
At 4:40 p.m. adjournpment was taken
until the next day, Thursday,

August 19, 1971, at 9:00 a.m.)
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